
GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se rapporten nedenfor. 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Det er avholt noen flere kurs enn i 1. halvår 2007.  På grunn av langtidssykemelding på en av 
instruktørene har kapasiteten vært fullt utnyttet.  

Stort sett alt materiell er nytt og tilpasset den nye lærerplanen, ”Kunnskapsløftet” 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten tas til orientering. 

VEDTAK: 

      

Sak: HALVÅRSRAPPORT STIFTELSEN DET ER 
MITT VALG.

O

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.12 – 2007/08

Saksbehandler: Ivar Tollefsrud Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



     Oslo, 13.8.2007 

  Halvårsrapport (01.01.2007-30.06.2007) 

Revidering og redigering av alle våre lærebøker har vært fokusert 1. halvår.  
Målet var at alle bøkene skulle være nye til kursstart høsten 2007. Dette målet nådde vi! 
Kopieringsoriginaler ligger nå på nett, men skoler som ønsker CD’er vil kunne få disse i 
begrenset antall. 

Kursvirksomheten 
I første halvår har det vært avholdt: 17 to-dagers kurs, 6 en-dags kurs, 3 oppfriskningskurs 
og ett foreldremøte i DMV regi (i Rygge) 
I tillegg har 97 lærerstudenter deltatt på kurs på følgende høgskoler: Høgskolen i Finnmark, 
Høgskolen i Hedmark, Høgskolen i Sogn og Fjordane og Høgskolen i Oslo.  

Personalsituasjonen 
Ny daglig leder, Ivar Tollefsrud, som ble ansatt fra 18. april 2006 i 60% stilling har nå 80% 
stilling i DMV og 20% stilling i Lions Norge. 
Marit Søsveen ble i mai godkjent som instruktør. Hun arbeider på freelance-basis og er til 
daglig ansatt som lærer på Tåsen skole i Oslo. 
Merete Holmsen er ikke lenger instruktør i stiftelsen. 
Stiftelsen har 3 faste instruktører, to i 100% stilling (en pr. tiden sykmeldt), en i 50% stilling 
og 2 freelance instruktører. 

Bruk av prosjektmidler 
Sosial- og helsedirektoratet (SH-dir) har etter søknad innvilget støtte på kr 2,175.000,- til 
diverse prosjekter. (Materiellutvikling – Skolering – Evaluering). Tilskudd til kurs for 
studenter ved lærerhøgskolene er kraftig redusert. Det ble derfor på instruktørmøtet i mai 
diskutert videre tiltak for lærerhøgskolene, og Lions vil bli forespurt om deltakelse i 
finansieringen av kurs, mot at skolene betaler en egenandel. Dette må legges fram for 
Guvernørrådet på deres første møte i august 07. 

Økonomi 
Se egen regnskapsrapport m/kommentarer 

Ivar Tollefsrud 
Dgl. leder 





GUVERNØRRÅDET 

          KORRIGERT 
VEDLEGG:  Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Se regnskapet (drift, prosjekt og balanse) i sak 3.13.1 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Totalt viser regnskapet et overskudd på kr. 131.000 mot et budsjett på kr. 114.000.  

Det store avviket på inntektssiden, er høgskolekursene, som har blitt underprioritert, dels på 
grunn av manglende instruktørkapasitet, dels som følge av at vi ikke har fått fornyet denne 
delen av bevilgningen fra SHD. (se også sak 7.01). 

Inntektssvikten på ca. kr. 200.000 er kompensert ved at nye bøker er belastet prosjekt og 
betalt via bevilgningen fra Sosial- og Helsedirektoratet. Således er varekost solgte bøker kun 
kr. 17.550 mot budsjettert kr. 166.350.- 

På personalsiden skyldes avviket to forhold. Det ene er at en instruktør har vært 100% 
sykmeldt. Det andre er at vi ikke har brukt freelance instruktører. Men denne situasjonen har 
også medført at vi ikke har hatt kapasitet til å bruke egne ansatte mot prosjektjobbing. Dette 
medfører redusert inntekt, men også at vi ikke har klart å utnytte prosjektmidlene fullt ut.  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Regnskapet tas til orientering.  
GS vil imidlertid påpeke, at egenkapitalen i stiftelsen nå er på kr. 938.00 som er meget 
tilfredsstillende. Da det alt vesentlige av finansieringen går fra vårt narkofond, bør det 
vurderes om man ikke skulle dempe overføringene som igjen styrker narkofondet. Se også sak 
7.01. 

VEDTAK: 

Sak: KOMMENTAR TIL REGNSKAPET PR. 30.06 07 I 
STIFTELSEN DET ER MITT VALG.

O

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.13 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se referatene nedenfor 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
I henhold til vedtektene i Stiftelsen Det er mitt valg, skal styreleder velges av Guvernørrådet, 
og styremedlemmer godkjennes av Guvernørrådet.  

I protokollen fra møte 14.5.07 foreslås Sigmund Kjos, LC Røyken/Vest som styreleder etter 
Tom Berge som ikke ønsker gjenvalg.  

I protokollen fra telefonmøte 23.5 07 foreslås Sølvi Nordlund, LC Lørenskog/Fjellhammer 
som nytt styremedlem etter Sigmund Kjos. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Innstillingene ovenfor godkjennes 

VEDTAK: 

Styremøtereferat 

Styremøte den 14.5.2007 

Til stede:  Styreleder  Tom Berge 
   Styremedlem  Sigmund Kjos 
   Styremedlem  Kjell Børresen 
   Styremedlem  Stein Larsen 
   Styremedlem  Bjørn Holm 
Forfall:  Varamedlem  Anna Grethe Engebu (ledet instruktørsamling  
     samme dag) 

Sak: REFERAT FRA STYREMØTENE 14.5 OG 23.5 I 
STIFTELSEN DET ER MITT VALG.

O

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.14 – 2007/08

Saksbehandler: Ivar Tollefsrud/Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



   MD NAC   Hilde Straumsheim 

I tillegg deltok: Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
Referent:  Ivar Tollefsrud 

1/07. Godkjenning av innkalling og referat 
Vedtak: Innkallingen godkjent, styrereferatet fra 12.3.2007 godkjent. 

11/07. Regnskap 1. kvartal 2007 med kommentarer 
Regnskapet viser et overskudd første kvartal på kr 138.000,- mot budsjett kr 141.000,-. Det 
har vært avholdt færre høgskolekurs enn forventet, samt 2 vanlige kurs mindre enn 
budsjettert. Dette blir nesten kompensert med lavere personalkostnader, vesentlig på grunn av 
refusjon av sykepenger.  

12/07. Det er mitt valg – Lions, fremtidig arbeidsform 
Et notat om fremtidig forhold mellom DMV og Lions utarbeidet av styrelder og sendt 
styremedlemmene før møtet, ble diskutert. 
Vedtak: Stiftelsen som arbeidsform beholdes som nå. Det er ønskelig at det lages en 
samarbeidsavtale mellom stiftelsen og Lions Norge. Et forslag som GR og stiftelsen kan enes 
om, utarbeides av Egil Moe-Helgesen. 

13/07. Valg av styreleder og nytt styremedlem 
Vedtak: Sigmund Kjos foreslås som ny styreleder. Nytt styremedlem velges på telefon-
styremøte den 23. mai 2007. Se eget referat. Saken fremmes på GR-møte i august 07, da det 
iflg stiftelsens lover er GR som velger styreleder. 

14/07. Lærerhøgskolene – kurs/finansiering 
Stiftelsens instruktører mener at lærerhøgskolene må få tilbud om Det er mitt valg kurs, selv 
om Sosial- og helsedirektoratet ikke lenger vil bidra økonomisk. 
Vedtak: Alt. 1: Tilbud sendes til høgskolene. Skolene betaler en egenandel på kr 7.500,- pr 
kurs og lions narkofond bidrar med kr 17.500,- pr. kurs. (Vedtaket er avhengig av at GR på 
møte i august godkjenner bruk av narkofondets midler til dette formålet). 
Alt. 2 (dersom GR ikke godkjenner bruk av narkofondets midler til kursing av 
lærersudemter): Høgskolene tilbys å finansiere kurset med egne midler. Pris pr. kurs kr 
25.000,- 

5/07. Eventuelt 
Lønnstilbud til stiftelsens fast ansatte kursinstruktører.  
Vedtak: Det tas utgangspunkt i avsluttede forhandlinger stat/kommune. Stiftelsen tilbyr fast 
ansatte instruktører et lønnstillegg på kr 7.500,-. I tillegg gis ytterligere et generelt tillegg på 
1,40 % av den enkeltes grunnlønn (etter tillagt kr 7.500,-) 
Lønnsforhandlinger føres av stiftelsens styreleder og daglig leder med ansatte representant 
Anna Grethe Engebu. Egen protokoll skrives etter avsluttet forhandling. 
Lønnstillegget gjøres gjeldende fra 1. mai 2007. 

Oslo 19.6.2007 



Tom Berge    Anna Grethe Engebu    Bjørn Holm 
Styreleder     
   
Stein Larsen    Sigmund Kjos    Kjell Børresen 

Styremøtereferat (Telefonmøte) 

Telefonmøte den 23.5.2007 

Til stede:  Styreleder  Tom Berge 
   Styremedlem  Sigmund Kjos 
   Styremedlem  Kjell Børresen 
   Styremedlem  Stein Larsen 
   Styremedlem  Bjørn Holm 
   Varamedlem  Anna Grethe Engebu 

I tillegg deltok: MD NAC   Hilde Straumsheim 
   Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
Referent:  Ivar Tollefsrud 

13/07. Valg av styreleder og nytt medlem (utsatt sak fra styremøte 14.05.2007) 
Styreleder Tom Berge bekreftet forslaget på valg av ny styreleder, Sigmund Kjos. Tom Berge 
går ut av styret.  Ny styreleder velges av Guvernørrådet på møtet 1. september 2007 
2 kandidater foreslått som nytt styremedlem: Trude Andersen, rektor, Alta og Sølvi Nordlund  
inspektør, bosatt i Lørenskog. 
Vedtak: Sølvi Nordlund innstilles som nytt styremedlem. Godkjennes på GR-møtet i 
september 07. 
Fakta om Sølvi Nordlund: 
Sølvi Nordlund,  
Åsheimveien 147,  
1476 Rasta  
Telefon: 918 77  955 

Arbeid: 
• Nåværende stilling: Undervisningsinspektør på Haslum skole i Bærum siden 1995. 

(Alle lærerne ved Haslum skole har nå ”Det er mitt valg”-kurs.) 
• 13 år som lærer ved Tanum og Lesterud skole i Bærum  
• Tok kurset ”Det er mitt valg” i 1990 i Bærum.  

Har brukt ”Det er mitt valg” i egen undervisning i 5 år. 

Lions arbeid: 
• Ble medlem i 2001 i LC Lørenskog/Fjellhamar 
• Sekretær 2002 – 2004 
• Visepresident 2005 -2006 
• President 2006 – 2007  
•



15/07. Valg av ny distributør for materiell fra Stiftelsen Det er mitt valg 
DMV benytter i dag Sentraldistribusjon. LC Trøgstad v/Karl Fredrik Skjenneberg ønsker å 
overta dette som en klubbaktivitet. Dgl leder ble gitt myndighet til å fremforhandle en 
samarbeidsavtale med LC Trøgstad og fremlegge denne for styret til godkjenning før avtalen 
med SentralDistribusjon avvikles. (6 mndrs oppsigelse).   

Oslo 25.5.2007 

Tom Berge    Anna Grethe Engebu    Bjørn Holm 
styreleder  
   

Stein Larsen    Sigmund Kjos    Kjell 
Børresen



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se referatene fra møtene for ME, IR, LD og IT/PR 

ANDRE DOKUMENTER: 
Det mangler referater for YE. Er lovet over helgen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Det er mange meget viktige ting som er tatt med i referatene, og årets DG’er må koordinere 
dette med sine planer.  
Referatene tas til orientering.  

VEDTAK: 

Sak: REFERAT FRA FAGSJEFMØTENE 2007 O

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.15 – 2007/08

Saksbehandler: FAGSJEFENE Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



REFERAT FAGSJEFMØTE ME 

RICA Hotell Gardermoen, lørdag 9. juni 2007 kl 10.00 - 16.00. 

Deltakere:   B: Kirsten H. Beitland,  C: Vidar Vike,  D: Sigfred Rosvold,  E: Olav 
Herabakke,  F: May W. Hegland,  G: Tore Tellefsen,  H: Bjørn Sværen,  
J: Vidar Waaden.    DG Knut Henne Peterson 

Forfall:  A:  Roald Skoglund,  K: Inger M. Kristiansen 

10.00 - 10.15  Velkommen  
   Administrativ informasjon 
   Behov for justering av dagsorden? 
    
 REF:  Reiseregninger sendes Lionskontoret.  

 Fellesmøte med LD vil drøfte et felles info.arkiv og ikke 
utdanningsnivåene. 

10.15 - 10.45 Distriktenes aktivitetsplan  
Langtidsplan for ME og medlemsutvikling siste år. (tall) 
Presentasjon av arbeidsboken.   

REF: MD-104’s handlingsplan for ME presentert. 

Flere distrikt har ikke en endelig aktivitetsplan. Bakgrunnen er at de vil 
behandle planen etter avviklet Riksmøte. Samtlige skal ha en endelig 
plan ferdig til første rådsmøte. Arbeidsboka og informasjonskampanjen 
er sentrale tema i alle planene. Derimot mangler flere konkrete tiltak for 
å følge opp klubbenes medvirkning til at kampanjen blir en suksess. 
Litt diskusjon om avvik mellom faktisk medlemstall og tall registrert i 
medlemsregister. Kort demo om bruk av medlemsregister. 
DG/MEC Tore Tellefsen presenterte arbeidsboken og hvordan den blir 
brukt i eget distrikt. 

10.45 – 11.15  MEC’s fuksjon 

REF: MEC’s funksjon er å gjennomføre distriktets handlingsplaner. I tillegg 
være distriktets ressurs m.h.t. spørsmål rundt medlemsrekruttering og 
medlemspleie(klubbmiljø). Ved etablering av klubb  og filialklubb er 
MEC sentral. Likeså i forbindelse med nedlegging av klubber. I tillegg 
gi informasjon om distriktets medlemsaktiviteter videre til MD-MEC.  
Kommende Lionsår vil mye av aktivitetene dreie seg om 
informasjonskampanjen. Det er MEC’s oppgave å være pådriver for at 
klubbene følger opp med egne aktiviteter for å utnytte kampanjen 



maksimalt. Soneledere vil være en viktig koordinator for 
soneaktiviteter. 

    
11.15 - 11.30  Kaffepause 

11.30 - 12.00 Kommunikasjon med sone, klubb og MD-MEC 
Hvordan kommunisere med klubbene. Hva og hvorfor skal MEC 
rapportere til MD-MEC 

REF:  Kommunikasjon med klubber og soner er litt forskjellig fra distrikt til 
distrikt. Store avstander gjør at deltakelse på sone og klubbmøter ikke 
er praktisk og økonomisk mulig i alle distrikt. E-post og bruk av 
hjemmesider er hovedkanalen. I forbindelse med info.kampanjen er 
direkte kontakt med klubb viktig og det henstilles til DG om å avsette 
midler slik at MEC og PRC kan delta på sonemøter før kampanjestart. 
Rapport til MD-MEC skal gi informasjon om distriktets utvikling med 
hensyn til ME-aktiviteter. Det skal også gies informasjon om arbeidet 
med nye klubber og klubber som er i fare for å bli lagt ned. 
Antall medlemmer henter MD-MEC direkte fra medlemsregisteret.  

    
12.00 - 12.30  Klubb/filialklubb-etablering 
   Erfaringsutveksling 

REF: En klubb som ønsker å etablere en ny klubb påtar seg også et 
økonomisk ansvar for etableringen. Dette er et moment som begrenser 
nyetableringen. Manglende aktivitet på klubb-plan gjør at DG og 
distriktsstyret må vurdere hvor det er mulig å etablere ny klubb eller 
filialklubb. Deretter søke en Guiding Lion og fadderklubb. Dersom 
kostnader ut over kontingent og avgift blir en hindring for etablering, 
må MD-MEC kontaktes for å finne en løsning i det enkelte tilfelle. 

 MEC sammen med DG skal registrere mulige ressurspersoner i eget 
distrikt som kan påta seg oppgaven med å være ”distriktets Guiding 
Lion”.  

   
12.30 - 13.00  Resurspersoner, økonomi 

REF: DG i samarbeid med MEC skal søke i eget distrikt etter resurspersoner 
som kan påta seg oppgaven med å hjelpe til med klubbetablering samt 
hjelpe svake klubber. I det tilfellet at en slik person trenger økonomisk 
dekning for utgifter, skal distriktet først vurdere egne muligheter. 
Dersom distriktet ikke finner dekning for utgifter skal MD-MEC søke 
dekning fra MD. MD har ingen avsetning til slike utgifter, men den 
ekstra medlemskontingent åpner for en vurdering. En slik søknad må 
behandles før utgiftene påløper.  

 DG Knut Henne Peterson, presenterte seg selv. Han er ID sin 
kontaktperson i Norge for IP medlemsprogram. Så langt har Knut ingen 
informasjon om programmet. Dette vil han komme tilbake til ved en 
senere anledning.  



    
13.00 - 13.45  Lunsj 

13.45 - 14.15 Guvernørrådsleder Bjørn Sætrom 
Presentasjon av handlingsplan for Lionsåret 2007-08. 
(Felles med LD og IT/PR) 

14.15 – 14.40  Utdanningsnivåene 
   MD-LDC presenterer ny inndeling av informasjon til klubber, distrikt  
  og MD. (felles med LD) UTGÅR 
   Nytt innhold, informasjonsarkiv pr fagområde. 

REF: MD-LDC har samlet skrevet tekst fra LCI, MD og distrikt vedrørende 
fagområdene, også ME. Dette ønsker han å systematisere/vaske slik at 
det kan lages et nasjonalt register med all nødvendig informasjon for 
klubbene. Ny tekst skal godkjennes av MD-fagsjefer før det legges inn. 
MD-Fagsjefene er ansvarlig for ajourhold, ikke minst sletting av 
uaktuell tekst. Det taes sikte på å ha registeret klart innen 1. november 
2007.    
Det var delte meninger om behovet for et ME-arkiv. Flere antydet at 
dette ble for omfattende. De fleste kunne finne frem i dagens arkiver og 
at ajourhold ble en umulighet dersom LCI også slukke følges opp. ME 
vil diskutere saken på distriktsnivå å komme tilbake med en uttalelse 
via DG. 

14.40 - 14.50  Kaffepause 

14.50 - 15.25  Informasjonskampanjen. 
Videre fremdrift etter RM-vedtak  

REF: PP-presentasjon av kampanjen med bilder av annonser og mediaplan. 
To av annonsene er rene aktivitetsannonser, de øvrige 4 er informasjon 
om Lions. Fra MD MEC ble det presisert at det er klubbenes aktivitet i 
oppfølging av kampanjen som skal gi resultater i form av nye 
medlemmer. Derfor må MEC’ene oppmuntre og følge opp at det på 
klubbplan blir iverksatt aktiviteter.  
Fra flere MEC’er kom det ønske om å få en ferdig pakke med forslag til 
klubbaktivitet. Etter det jeg er kjent med vil klubbene få tilsendt en 
pakke med hjelpemidler og detaljert informasjon i løpet av høsten. 
Informasjonsansvarlig Vibeke Aasland blir orientert.  

15.25 – 15.45  Medlems- og informasjonskomiteer i klubbene. 
   Hvordan få aktive komiteer. 
   Trenger vi komiteer på sone og distriktsnivå? 
   Hjelpemidler. 

REF: MEC oppfordrer de klubber som ikke har komite til å etablere komite. 
En aktiv komite som har som oppgave å vedlikeholde/bedre klubbmiljø 
samt arbeide med invitasjoner til nye medlemmer, vil være en viktig 



bidragsyter til informasjonskampanjen.  
I det tilfellet at MEC ser behov for hjelp og avlastning kan en komite på 
distriktsnivå være til hjelp. På sonenivå i de større byene med mange 
klubber kan en slik komite bidra til økt aktivitet dersom klubbene ikke 
har eller vil ha komite. 
Alle MEC’er fikk utdelt en CD med en rekke hjelpemidler.  

   
15.45 - 16.00  Oppsummering og avslutning 

REF. Som ved tidligere samlinger strekker tiden ikke til til den gode dialog. 
Det er store forventninger til informasjonskampanjen. Selvsagt er lokale 
aktiviteter sentrale, men kampanjen vil gi oss det nødvendige puffet for 
å vise oss i lokalmiljøene. 
Oppgaven nå blir å oppmuntre klubbene til å gjøre klubben attraktiv for 
gamle og nye medlemmer. Fornyelse er vanskelig og vil skape en del 
uro, men med Lions etiske norm og mål som rettesnor skal vi komme 
styrket ut av prosessen. 

Referat fra Fagsjefsmøtet: Ledergruppen for lederutvikling og 
opplæring(LDC) 
MD-LDC Finn Erling Haug ønsket alle velkommen til møtet  

Til sekretær ble valgt Erik Braadland, distrikt C 

Finn Erling Haug orienterte litt om hva hans visjon i dette året er: 

• Ønsker økt medvirkning fra distriktenes fagsjefer hvor LDC er pådriver for 
gjennomføring av  
Fornyelsesprosessen og Informasjonskampanjen.  

• Ønsker sterkere fokus fra distriktsfagsjefene for faglig utvikling/orientering av 
medlemmer i alle landets klubber. 

• Vektlegge orienteringer rettet mot det internasjonale arbeidet som Lions står for. 

• Samordne og verifisere det undervisningsmateriellet som er tilgjengelig. 
• Etablere årlig revisjon av alle undervisningsopplegg og det faglige 

orienteringsmateriell 
Distrikts LDC:  

LDC handlingsplaner/aktivitetsplan 

Erik Braadland 104 C:  
• Styrefunksjonene undervises på sonenivå.  
• Soneledere har eget kurs på våren. 

Ivar Tollefsrud 104 H:  



• Er inne i sitt 2. år og skal sitte totalt 3.  
• Sonelederopplæring og presidentopplæringen er unnagjort.  
• Skal også ta i bruk fornyelseskampanjen for alt den er verd.  
• LDC samarbeider tett med de andre fagsjefene. 

Steinar Gjertsen 104 E:  
• Nyvalgt LDC.  
• Har styreseminarer, med motivasjon og hjelp til selvlæring som hovedtema.   
• Samarbeider også med de andre fagsjefene. 

Kari Dahle Halvorsen104 F:  
• Starter med opplæring etter DM.  
• Godt samarbeid mellom fagsjefer. 

Lars Skjold Wilhelmsen 104 D:  
• Dette distriktet har startet fornyelsen i fjor og ligger derfor framfor de øvrige 

distriktene.  
• Hadde 3 dagers strategisamling.  
• Skal ha DM på Prinsesse Ragnhild neste år. 

Hans Paul Finsrud104 J:  
• Starter opplæring i januar.  
• Har arbeidsseminarer, kreative arbeidsmøter. 

  

Jan Olav Hagen 104 K:  
• Har kjørt coach trening.  
• Motivasjons- seminar i november for nye soneledere.  
• Presidentopplæring på sonenivå.  
• 2 årig periode for soneledere. 

Kjell Morten Dahl 104 B:  
• Er helt fersk som LDC. 
• Soneleder opplæring pr. E-post/brev.  
• Presidentopplæring på DM.  
• Har kjørt fornyelsesprosess dette året i likhet med D distriktet. 

Torgeir Pettersen 104 A:  
• Møtte ikke til møtet 

Kjell Andberg 104G:  
• Møtte ikke til møtet 

   
Informasjonskampanjen: 



• Finn Erling Haug orienterte om finansieringsplanen som ble vedtatt på riksmøtet på 
Hamar.  

• PP presentasjonen fra Ludens Reklamebyrå ble vist.  
• Oppfølging av kampanjen er veldig viktig. 
• Fornyelses PP ble vist. 

Tips: Quiz på lionsmøter, med premiering, allmenne spørsmål og generell Lionskunnskap. 

Sonelederopplæringen: 

• Alle håndbøker som skal ligge på nett må oppdateres.  
• Det ligger en masse som er utdatert og ubrukelig og dette må makuleres. 
• Revidere brukbart materiell som ligger ute og luke ut det som skal bort. 
• Sonelederopplærings PP for 104 F er den som er mest oppdatert. Denne tas med 

videre til bruk for lionsåret 2007- 2008 

Presidentopplæringen: 

Kari Dahle Halvorsen tar tak i presidentopplærings PP for 104 F, redigerer og gjør den ”up to 
date” 

Felles orientering for gruppene IRC,MEC og LDC 

• GRL Bjørn Sætrom orientert om riksmøtesaker og AGRL Helge Toftner’s 
handlingssplan for 2007-2009 

• Fornyelse i Lions 
• Ungdomsarbeid 
• CSF2 
• IR arbeidet 

MR(s) Lions: 
Mot slutten av neste Lionsår skal hver klubb velge sin årets Mr(s) Lions. Denne personen 
hedres på distriktsmøtet. Han/hun skal være den personen som tar imot og svarer på evt. 
Telefonhenvendelser i forbindelse med informasjonskampanjen. 

Fellesorientering om Lions Biblioteket for gruppene MEC og LDC 

MD-LDC Finn Erling Haug orienterte MEC og LDC- gruppen om redigeringen av all 
informasjonen som ligger tilgjengelig på nett. 
Forslag/Eventuelt 

Det innkom forslag om å innkalle til et seminar for Distriktenes LDC’er om hvordan 
opplæringen i Lions Norge skal være.  

Finn Erling Haug undersøker muligheten for et slikt seminar. 

Erik Braadland 

ref 



Referat fra IRC fagsjefmøte 9. juni 2007. 

1. Tid og sted 
Rica Hotell Gardermoen, 10.00-15.30. 

2. Deltakere 
 Evy Einarsen, LC Porsanger, MD-IRC, møteleder 
 A: Birger Trygve Dervo, LC Tana Nesseby 
 B: Morten Singsaas, LC Orkdal, forfall 
 C: Ole Romslo Traasdahl, LC Dombås 
 D: Berit S. Baldersheim, LC Bergen 
 E: Thorbjørn Thomassen, LC Stavanger/Øyarne 
 F: Thorleif Søreid, LC Sauherad 
 G: Ole Bjørn Andersen, LC Nesbru, referent 
 H: Tove Pedersen, LC Oslo/Furuset 
 J: Roar Fundingsrud, LC Askim, forfall 
 K: Kjell Strand, LC Eidskog, forfall 

LAN: Otto Brødholt, LC Hobøl 

3. Dagsorden 
• Distriktene presenterer seg 
• Arbeids- og ansvarsbeskrivelse for IRC. 
• Policydokument for vårt bistandsarbeid  
• Hva er LAN? 
• Guvernørrådsleder Bjørn Sætrom        
• Hvordan starte IR-prosjekt ? 
• Fakta om IR området for MD 104 



• Oppsummering og avslutning 

4. Møtet 
Møteleder Evy innledet med generelle synspunkter om IR arbeidet, og 
understrekte viktigheten av fagsjefarbeid på tvers av de tradisjonelle Lions 
fagsjefgrenser. Spesielt samarbeid mellom IRC, PRC og YC kunne være fruktbart. 

Ad dagsordenens pkt. Distriktene presenterer seg: 
Hver møtedeltaker ga en grundig redegjørelse for IR aktivitetene i distriktene, og 
deres planer for det kommende Lionsåret. Ikke alle klubber har en IRK, IRC-
forumet var enig i at søke å få alle klubber til å oppnevne en IRK. 
Flere av deltakerne berørte Campaign Sight First II, som dette forum betrakter 
som en naturlig del av IR arbeidet i distriktet.  

Utenfor dagsorden viste Otto Brødholt en billedserie fra en av våre 
”inspirasjonsreiser” i Uganda. 
Presentasjonen inneholdt mye god informasjon og ble innledning til en diskusjon 
om avslutning av vårt engasjement i Uganda. Det var alminnelig enighet om at 
et utfasningsprogram er nødvendig. Det kan bli nødvendig å bli i Uganda i en 
kortere periode etter 2010. 
En del av billedserien var fra en liten landsbygd, hvor en stor del av innbyggerne  
var blinde, og hvor det intet blir gjort for å hjelpe.  

Ad dagsordenens pkt. Arbeids- og ansvarsbeskrivelse for IRC: 
Arbeids- og ansvarsbeskrivelse for IRC ble gjennomgått og diskutert. 
Distriktenes lover var ikke i alle tilfelle sammenfallende med MD lovene. Dette 
gjaldt spesielt setningen om at IRC ikke har stemmerett. I de fleste distrikter har 
alle distriktsrådsmedlemmer fulle rettigheter, herunder stemmerett.  

Ad dagsordenens pkt. Policydokument for vårt bistandsarbeid  
Møteleder Evy presenterte en rekke tanker og regler for Lions bistandsarbeid. 
Diskusjon. 

Ad dagsordenens pkt. Hva er LAN? 
Presentasjon og diskusjon. 

Ad dagsordenens pkt: Guvernørrådsleder Bjørn Sætrom: 
Guvernørrådslederen presenterte sitt inntrykk fra riksmøtet i Hamar, herunder 
kommende GRLs handlingsplan som ble diskutert i korthet. 

Ad dagsordenens pkt: Hvordan starte IR-prosjekt ? 
Møteleder Evy briefet om prosessen omkring oppstart av nye IR 
prosjekter. Hun understreket viktigheten av kvalitetssikring. 

Ad dagsordenens pkt: Fakta om IR området for MD 104: 
Evy har utarbeidet et fakta liste om IR arbeidet. Den inneholder god informasjon 
for alle som er interessert i IR arbeid. Se faktalisten ved å følge denne linken:  
http://www.lions.no/website.aspx?displayid=71999 

Ad dagsordenens pkt: Oppsummering og avslutning: 
IRCene var enig om at klubber og soner må bevisstgjøres om viktigheten 
av godt og effektivt IR arbeid. IRC må være omhyggelig med å sende 
informasjon til klubbene og delta i sone- og klubbmøter.  
Vi skal ikke forvente å bli invitert – vi må invitere oss selv. Flere av 
deltakerne i møtet kunne berette om holdningsendringer i klubbene som 
resultat av god informasjon. 



 

Ole Bjørn Andersen 
Referent 

Referat fagsjefmøte for PRC og ITC 
Sted:   Lionskontoret i Ensjøveien 18 i Oslo 
Tid:   Lørdag 9. juni fra kl. 10:00 til kl.16:00.  
 

Deltagere 
Distrikt: 
A: ITC/PRC Ketil Iki  (fra kl. 11.30) 
B: ITC Jarl Limstrand, PRC Geir Inge Henriksen 
C: Ingen 
D: DG-Elect Atle Lerøy  
E: ITC Olav Vestersjø,  PRC Randi Bugge Stange og  
F: ITC Asbjørn Larsen, PRC Finn Thorstensen 
G: ITC Jan Erik Andersen, PRC Reidar Gran  
H: ITC Jan Jonassen, PRC Marius Odland 
J:  ITC Tom S Nielsen, PRC Willy Nordal  
K: PRC Stein Larsen 

Lions Norge 
GRL-Guvernørrådsleder Bjørn Sætrom 
GS-Generalsekrtetær Egil Moe-Helgesen, møteleder 
IK-Informasjonskonsulent Vibeke Aasland, møteleder/referent 

Distrikt A ITC/PRC Ketil Iki  (fra kl. 11.30) 
Rådgiver Otto Brødholt (fra kl. 14.00) 

1. Agendaen  
Mye av tiden var viet gjennomgang av hjemmesidesystemet med fokus på nye visnings- 
standarder og videreutvikling av publiseringsløsningen E-site generelt. Målet er at PRC’er og 
ITC’ sammen må jobbe for å få alle klubber mer aktive på nett. Det vi ikke rakk og diskutere 
på dette fagsjefmøtet har jeg tatt med i referatet, slik at vi har noe å jobbe med utover høsten 
og vinteren. Innholdet vedr. E-site og informasjonskampanjen er et arbeidsdokument. 
Vennligst ta kontakt ved eventuelle spørsmål!  

2. Presentasjon av GRL Bjørn Sætrom 
• Orientering om de viktigste vedtakene fra Riksmøtet på Hamar 1. -3. juni. 
• Orienterte om handlingsplanen for påtroppende GRL Helge Toftner  
• Tulipanaksjonen: måltall 900 000 tulipaner.  

Kommentar om at dette er altfor lavt ettersom vi har informasjonskampanjen i forkant. 
Marius Odland (H) påpekte at distrikt H ikke gjør nok for å selge til bedrifter. Bjørn 



understreker at dagen også er viktig for profilering og toveis kommunikasjon med folk 
i nærmiljøet. 

• Rask gjennomgang av status CSFII 
• Klubbfornyelse gjennom kreative prosesser.  
• Av aktiviteter er det de som involverer ungdom som bør få mest fokus.  
• Nytt forslag til utmerkelse ”MR(s) Lions”. Mot slutten av hvert lionsår skal hver klubb 

velge sin ”MR(S) Lions”. En person som har stått på litt ekstra i året som gikk. 
Personen sendes til distriktsmøtet som hedersgjest. 

3. E-Site 
Presentasjon av Interkodex av Richard Funke og Trond Larsen 
To sentrale personer fra Interkodex, Richard Funke og Trond Larsen kom en times tid for å 
svare på spørsmål om E-site og videre utvikling: 

• Orientering om overgang til ny plattform, E-site3. Ny oppdatering for Lions kommer 
sensommer/høst 2007. 

• E-site3 følger oppdateringene til Microsoft.NET. Innebærer blant annet en mer 
detaljert editor og raskere opplasting av større filer til server.  

• Varevogn. Utvikling av handelsløsninger. I dag kan handel bare registreres på en 
bruker. Ny struktur som følger dagens nettstruktur (distrikter og klubber) kommer med 
E-site3. Klubben kan da skilles ut som egen handelsenhet. Alle handelsenheter vises 
på Lions Norge. Mulighet for korthandel 

• Nyhetsbrev: En enkel standard vil bli videreutviklet på Interkodex. Lions Norge 
ønsker nyhetsbrev for bruk eksternt og internt.  

• Eksportfunksjon av informasjon fra medlemsregister til distrikt og klubb. Utvikles av 
Lions Norge og Interkodex etter overgang til E-Site3. 

• Statistikk kjøres p.t. månedlig på Lions Norge, distrikter og klubber. Det er kun 
utvalgte som har tilgang til dette fordi utkjøringer er ressurskrevende for systemet. 
Totalt registreres antall unike besøk og antall treff pr. dag. På distrikter og klubber 
registreres kun antall treff. En videreutvikling innenfor en akseptabel kostnadsramme 
vil bli diskutert med Interkodex. 

 
Kommentarer vedrørende nyhetsbrev og bruk av E-post: 

• Et nyhetsbrev kommuniserer på samme måte som en e-post med informasjon. Derfor 
bør vi følge samme rutine: 

o Publiser informasjonen på nettsiden. Send så en e-post med lenke til siden. 
Man kan også – for å trene opp mottaker – beskrive i e-posten hvordan man 
finner siden.  

o Vi må derfor oppfordre ALLE klubber til å publisere sine artikler via nett før 
E-post sendes ut 

o Nyhetsbrev (standardisert layout) vil vi se nærmere på. Viktig virkemiddel for 
å få mer besøk på sidene. Ønskelig med liknende grensesnitt som nettavis. 
(Klikk til nettavis – Klikk til nyhetsbrev). Da får man med bilde, ingress og 
lenke til nettsider. 

o Man må kunne melde seg av og på på nyhetsbrev (eksternt) 
o Medlemmene må godta å få nyhetsbrev, men totalutsendelser bør begrenses.  

Ny standard for Startsider og nettaviser - (Integrasjon Lions Norge – Distrikter – Klubber) 



Vibeke og Tom presenterte den nye standarden for Startsider på distrikter og klubber og 
Nettavis/medlemsaviser på Lions Norge ”The Lion” distriktene (Distriktsnytt).  
Alle distrikter med unntak av A har fått opprettet ny standard Startside vist som nettavis. Vi 
viser under prøvesiden til Distrikt 104D som viser nyheter fra Distriktet på topp fulgt av 
nyheter fra Lions Norge: 

Startside distrikt

 



 
 
 
For å vise integrasjonen av nyheter viser vi under prøvesiden til LC Åsane. De har i tillegg 
lagt en artikkel om klubben på topp. For øvrig er de neste nyheter fra distriktet og Lions 
Norge de samme. 
 
Startside klubb  

 
Ny standard Startsider implementeres nå i samarbeid med ITC’ene i hvert distrikt. Målet er at 
alle klubber skal ha ny standard i løpet av 2007. Implementering av nye Startsider m.v. på 
klubbene - Prioriterte oppgaver 2007-08 kan du lese mer om på side 7. 
 
Orientering om de nye visnings- standarder for Startsider og nettavis/medlemsavis 
Standarden innholder foreløpig 4 elementer 

• Startside Distrikt (Målet er å bruke ekstern startside til å vise artikler på Lions utad m/
bilder).  

• Startside Klubb   (Sortering Klubbnyheter – Distriktsnyheter – Nyheter Lions Norge)  
• Nettavis/medlemsavis Lions Norge ”The Lion”.  



 
Nettavis/medlemsavis som foreløpig er implementert på ”The Lion” og distriktene er en 
egen publiseringsmetode. Når artikler er lagt inn i E-site, kan redaktør klikke artikler til 
sin nettavis fra alle nivåer, samt endre visning av rekkefølge. Det gir en redaksjonell frihet 
til raskt å velge og redigere artikler fra hele systemet. 
 
The Lion:  
Plass 1: Mest aktuelle eksterne artikkel 
Plass 2: Redaksjonell leder 
Plass 3 The Lion som pdf 
Plass 6 Guvernørrådsleders månedsbrev / nytt 
Plass 7 Generalsekretærs spalte / siste utsendelse klubbinformasjon 

• Nettavis/medlemsavis distrikt ”Distriktsnytt”. Standard nettavis: 
Nettavisen er intern medlemsavis, noe som det blir opplyst om på startsiden og i toppen. 
Tilgang til fagområder etc. Dokumenter man IKKE ønsker publisert eksternt, merkes med 
tilgangskode 1 (lesetilgang for alle medlemmer) 
Nye artikler legges automatisk øverst, men redaktør kan endre rekkefølgen. Alle 
redaktører bør justere rekkefølgen slik: 
Plass 3 Dgs månedbrev 
Plass 6 Guvernørrådsleder 
Plass 7 Generalsekretærens spalte 

 



 

 

Kommentarer og svar 
• Litt ”gammeldags” utforming av artikler. Andre nettaviser har større bilder, mindre 

tekst. Svar: Dette er også mulig i E-Site, men standarden vi velger må være den 
samme på alle nivåer. 

• For mange nyheter fra distrikt og Lions Norge kan oversvømmer sidene på klubbene. 
Svar: Anbefaling fremgår av brukermanual. Nyheter på Lions Norge og distriktene må 
begrenses. Øvrige artikler legges til Nettavis/medlemsavis. 

• Startside Distrikt: Bilde av DG og kontaktinformasjon øverst til høyre. Å finne denne 
informasjonen på samme sted i hele organisasjonen er viktig. 

• Annonser: Fremtidig plassering under menyen (det blå feltet) på venstre side. Blir 
utviklet i første omgang på Lions Norge. Skal utvikle standard størrelser og priser i 
samarbeid med annonseansvarlig Jon Sigurd Vangsøy. 

• Husk at hovedmenyen til venstre er felles for alle nivåer. Forslag til endringer kan 
sendes informasjonskonsulent på Lions Norge. Eventuelle endringer vil få 
konsekvenser for hovedmenyer på alle nivåer. 

• Toppen: Navn i menyen angir hvor i nettsiden man er. 
• Tekst: Velkommen til xxxx. Maks et par linjer som forteller kort om distriktets/

klubbens virksomhet. 
• Under velkomsttekst: Ikoner av fyrtårn. Lions Tulipanaksjon, Ungdomsarbeid, Det er 

mitt valg, Campaign SightFirst II/Lions Aid Norway. Denne raden skal være felles for 
alle nivåer. Lenkes i utgangspunktet til respektive fagområder på Lions Norge. Hvis 
distrikt og klubb er aktive, kan lenker endres (med lenker videre til Lions Norge) 

• Øverst til høyre: Plass til en Lions-annonse for en aktuell sak/kampanje. F.eks 
Campaign Sight First, informasjonskampanjen, Tulipanaksjonen. 

• Målet er at alle jobber sammen slik at Lions i hele landet får en felles, gjenkjennelig 
profil og struktur. Både utad og internt betyr dette enklere publisering og 
informasjonsflyt. Opplæring og håndbøker som utvikles sentralt blir mindre 



personavhengig. Det er viktig i en organisasjon som ofte skifter tillitsvalgte. For 
medlemmer betyr det å finne tilsvarende informasjon på samme sted på ulike nivåer. 

• Man kan også lese artikler som gjør klubbene unike, fordi klubbnyheter vises på topp 
på klubbens startside. 

• Søk på klubb. Ønsker: Hva med egen boks for søk på postnumme?. Lenke til kart med 
distriktoversikt og søkeboks?. 

•  Presse. Ønsker tilgang eksternt til logoer og profilhåndbok. Billedarkiver av sentrale 
personer/aktiviteter for nedlasting. Faktaark til nedlasting. 

• Andre kommentarer 
o Vær varsom med mange lenker i kolonnen på høyre side. Vær varsom med for 

mye overlapp med menyen til venstre. 
o Det må være lettere å finne klubbene. Mer tydelig 
o Hvordan støtte Lions? Flere interaktive elementer. 
o  Gjestebok (ungdom) 
o Flere konkurranser 
o II forbindelse med annonsekampanjen må det være en annonse Vil du bli med i 

Lions. Lenke til skjema og telefonnummer. 
o Spesifikke annonser mot områder der vi ikke har klubber: Vil du bli med å 

starte en Lionsklubb? Samkjøre med MD MEC. - E-postkampanje kan være 
effektivt. 

Informasjonskomite anbefales opprettet på distrikt og klubber 

Alle distikter bør etablere enn informasjonskomite fordi: 
• Når flere på distrikt behersker publisering, får vi mer informasjon ut 
• En informasjonskomite diskuterer fortløpende  innhold og form og en redaksjonell 

debatt øker kvaliteten 
• Når flere tilltsvalgte på distriktsnivå behersker publisering, får klubbene også bedre 

brukerstøtte og opplæring. 
• I J-Distriktet består informasjonkomiteen av ITC, PRC og DS som operative på 

publisering og som brukerstøtte. DG er ansvarlig leder. 
• På klubbnivå vil en informasjonskomite få en forankring i styret med president som 

ansvarlig leder og ITK, PRK, sekretær/red. klubbavis som operative ledd. 

Ansvar for nettsider distrikt: 
ITC er normalt red./webmaster som har best kunnskap om publisering utad og internt.  
 
Følgende PRC’er har nå lært seg publisering. 

Erfaringer: PRC i G, Reidar Gran 
- Jeg er ingen dreven datamann – i begynnelsen synes jeg E-site var noe herk! Det var så 
vanskelig å få til så jeg overlot alt til ITC å legge inn artikler. Men med nøyaktig 
brukermanual på innlegging av artikler m/bilder som distriktsnyheter på Startsiden, dernest en 
enkel metode for å hente artikler til distriktsnytt ble det en helt annen opplevelse. Det er jo 
bare å klikke og stjele artikler! Fortsatt trenger jeg dog ITC som har mer PC kunnskap. Vi 
samarbeider tett. 



Erfaringer: PRC i  J, Willy Nordal 
- Samarbeid er alfa omega. Det vi har fått til med en informasjonskomite i J-distriktet gjør det 
mulig å ha oppdaterte sider. Når vi er flere, er ikke nødvendig å vente med at PRC har tid til å 
legge ut ting. Å ha en felles profil, at det er standardløsninger gjør det enklere for folk å finne 
informasjon på de ulike klubber og nivåer. 

PRC bør være ansvarlig redaktør for ekstern informasjon på Startsiden når opplæring er 
gjennomført. Et tett samarbeid mellom PRC og ITC er likevel nødvendig. Minst 2 personer 
bør kunne legge inn nyheter på distriktet. 

Som naturlig medlem av informasjonskomiteen har DG redaktøransvar, men det er først og 
fremst tre operative tillitsvalgte på publisering: PRC, ITC og DS.som her må samarbeide 

Standard for publisering av artikler 
Artikler fra pressen er god informasjon om klubben eksternt. PRC får tilsendt lenker på 
artikler på nyhetsmediers nettsider. 

• Legges inn på aktuell klubb eller distriktet som artikkel/nyhet.(under Presse/media og 
Aktiviteter) 

• ITC, PRC og DS bør alle gis tilgang til å legge artikler til distriktnytt/medlemsavis på 
distriktet.  

• Husk kildereferanse. 
• Husk vises eksternt med tilgangskode 0 
• Etter en kortere periodes visning som nyhet på distriktets side, kan klubben overta 

artikkelen som nyhet. Vises da på klubbens startside enda en stund. 

Vi viser til brukermanual som ligger på fagområdet IT på Lions Norge  
 
 
Implementering av nye Startsider m.v. på klubbene - Prioriterte oppgaver 2007-08 
Første steg: Gjør det enkelt. Ta kontakt med klubben for å få lagt inn én artikkel om klubben 
på toppen av klubbenes startside. Gi opplæring i å legge inn - eksternt: artikkel om klubben 
med bilde – Vis til brukermanual. 

Det  er viktig å få til en dialog med klubben. Dette er en prosess. Vi må stimulere klubbene til 
å fortelle om seg selv på sine nettsider. Alle klubber må ha en kontaktperson (red./webmaster) 
som PRC/ITC kan kontakte enten klubben gjør noe eller ikke. Vi ønsker et bilde av president, 
minst en klubbartikkel på topp, samt aktivitetskalender for innlegging i submenyen. Dette bør 
være på plass når informasjonskampanjen starter.  

De fleste går på nett for å finne informasjon i dag og det forventes at en klubb har nettsider 
med tilgjengelig ekstern og intern informasjon – døgnet rundt. Dette er dessuten 
ressursbesparende for klubben.  

Nettavis for klubb kommer senere, første steg er å publisere klubbnytt/-avis som sendes til 
medlemmene enten på e-post eller på papir. Opplegget ligger klart på hver klubb. 

PRC/ITC. Forklar klubbene om hvordan de legger inn dokumenter i filliste slik at word/pdf-
dokumenter av klubbavisen også blir tilgjengelig på nett. 



Klubbavisen er først og fremst intern. Bør minimum innholde: innkalling til medlemsmøte, 
ord fra presidenten, referat fra siste medlemsmøte/styremøte. 

Videreutvikling av nye hjemmesider på E-site på Lions Norge 
• Utvikle ny side for Det er mitt valg. Demo ferdig september 
• Utvikle ny side for Ungdomsarbeid (nettavis-løsning). Presentert på fagsjefmøte YE. 

Demo september 
• Utvikle ny startside Lions Norge. Demo: Oktober 
• Opplæringsmateriell internt 
• Opplæring av tillitsvalgte Lions Norge, GRM i november 

Intern opplæring av Lionsmedlemmer 
Høsten 2007 
Utvikle mer intaraktive presentasjoner til bruk på nett (med spørsmål & svar) Utarbeides i 
samarb. med fagsjefer. 
Presentasjoner for bruk i klubber (uten nettilgang)  
Fornye presentasjon ”Hva er Lions” eksternt 
Vibeke samarbeider med MD-LDC, Finn E.Haug om nettilpassing av opplæringsmateriell. 

4. Klubbens info-pris 
Som et insentiv til å lage gode nettsider på klubbnivå, vil vi arrangere ny intern konkurranse 
”Klubbens info-pris”. Den vil erstatte den tidligere konkurransen om beste klubbavis. ITC og 
PRC hjelper klubber for å få på plass det nødvendigste (se over). Det bør arrangeres fagkurs/
opplæring utover høsten. 

Hvert distrikt kårer beste klubbside (Jury bør bestå av ITC, PRC og en annen).  
Man bør premiere: 

• At basis er lagt inn 
o eksternt: artikkel om klubben med bilde  
o bilde av president og kontaktinformasjon 
o Aktivitetskalender 
o Klubbavis i filliste.  

At man er informativ. Sakelighet og oppdatert info veier tyngre enn flott grafikk. Det er ikke 
om å gjøre å ha fancy layout. Det enkle er bra. 

• At medlemmer uten nett får tilsendt papirutgave av medlemsavisen 
o En godt redigert medlemsavis (samme kriterier som tidligere) 

• At informasjon blir lagt inn jevnlig. Nettsidene skal være en slags backup, en forlenget 
arm som reflekterer informasjonsarbeidet i klubben. F.eks: Lager klubben en brosjyre, 
bør den også ligge på nettsidene. Pressemeldinger skal på nett.   

Kommentar; Vi bør ha en fin premie. Hva med en tur til Malawi? Skaffe sponsorer til premier 
er også mulig. Noen mente det holder med en liten oppmerksomhet på distriktsmøtet. 



Mer quiz: Hvert nummer av the Lion bør ha konkurranser. Utvikle sponsoravtaler for premier. 
Klubbene bør også oppfordres til mer ”lekende kunnskapsformidling”. 

5. Informasjonskampanjen vinter/vår 2008 
Til vinteren og neste vår skal vi kjøre en informasjonskampanje. Lions må på alle nivåer 
fortelle om de tre dimensjonene som Ludens Reklamebyrå har rådet oss til. 

• Lokal tilknytning og hjelpearbeid/aktiviteter (godt kjent blant folk). Dette skal vi 
fortsette å fortelle om. 

• Økt fokus på internasjonale aktiviteter/hjelpearbeid og organisasjonen som et 
internasjonalt nettverk. (Svært godt gjemt hemmelighet) 

• At Lions har et lærerikt og stimulerende klubbliv med foredrag og utflukter. Unngå 
kosekveld-image. 

Disse tre dimensjonene gjør oss annerledes enn andre organisasjoner vi kan sammenlikne oss 
med. 

Informasjon om forberedelser og rapportering. 

Invitasjon 
En åpen invitasjon til medlemskap er noe nytt i Lions. Tradisjonelt har klubben invitert 
medlemmer. Denne type invitasjon som informasjonskampanjen legger opp til - å annonsere i 
mediene med teksten ”Vil du bli med i Lions? – er derimot et nytt grep. Den økende 
gjennomsnittsalderen er nå alarmerende og vi må gjøre noe som blir lagt merke til og som 
formidler budskapet klart – vi trenger flere medlemmer. 
Informasjonskomiteen og Ludens Reklamebyrå har vurdert at et informasjonsmøte vil være 
en egnet måte å invitere potensielle medlemmer til. 

Tor Bertheussen i Ludens Reklamebyrå har laget en powerpoint som ble presentert på 
seminaret under Riksmøtet i Hamar. Denne tar for seg viktige aspekter vedr kommunikasjon 
ovenfor potensielle medlemmer. Den presenterer annonsene og budskapet som skal inn i 
trykte medier. Den har også et forslag til medieplan utarbeidet av mediebyrået Mindshare, for 
å illustrere hva vi får for ca 3 millioner kroner som vi har til rådighet. Medieplanen slik den 
presenteres her dekker vår målgruppe  i svært høy grad, men er ikke ferdig utviklet.    

Kommentar: Det er ikke lagt opp til web-annonser. Det må vi ha med.  
Vi bør velger færre riksmedier. Dagspresse er for etablerte merkevarer. Det er relevant 
fagpresse og magasiner som ikke er tatt med her. F.eks Norsk Caravanklubb, Vi menn og 
interiørmagasiner. Riksdekkende nisje-medier bør undersøkes nærmere, magasiner for mat og 
drikke, fjell – og vidde etc. Reisemagasiner. 

Vi må ha eksterne konkurranser – gjerne som en del av annonsering på andre nettsider. Det 
drar mye besøk. 

Informasjonsmøte  
Hver klubb bør forberede minst et informasjonsmøte i forbindelse med kampanjen. Samarbeid 
med MEC i distriktene. 



• Lag en brosjyre eller et informasjonsbrev om klubbens aktiviteter.  
Se eksempler på brev og brosjyrer på lions. no. Logg inn, og velg fagområde 
medlemsutvikling. Velg mappen informasjonsmateriell. 

Se også eksempel fra verve-prosess i LC Oslo Nordstrand (PowerPoint) 

Bruk et medlemsmøte til å lage en navneliste 
Del opp møtet i små grupper (4-5 personer). Skriv ned navn på personer som kan kontaktes. 
Ta gjerne ibruk verktøyet  ”Ledelse i kreative prosesser”  - mange tips om hvordan få fram 
ideer og deretter følge dem opp. Ta kontakt med leder for lederutvikling i distriktet (LDC). 
Alle klubber har fått en ”Arbeidsbok for klubbmedlemmer” til hvert medlem som er ment å 
skulle brukes i slike prosesser. 

Medlemskomiteen inviterer  
Medlemskomiteen samler navn og evnt finner adresser. 

• Skriv et følgebrev (sendes tre-fire uker før møtet) som inviterer til en uformell prat på 
et lite informasjonsmøte. 

• Ring opp de inviterte uken etter invitasjonsutsendelse og spør om de har tenkt på 
invitasjonen. Den som ringer, kan godt være fremtidig fadder, men det viktigste er at 
personen kan ”selge” Lions. Den som ringer bør uansett oppgi kontaktinformasjon til 
evnt. fadder i tilfelle de har spørsmål etter hvert. 

• For hvert person som kommer, møter en fra klubben. For at samtalen skal være to-
veis, bør det ikke bli for mange på møtet. 

 
Velg kontaktperson i klubben 
Velg en kontaktperson (er) med telefon og e-post som kan svare på henvendelser. Informasjon 
om denne kontaktinformasjonen må også inn på klubbens nettsider. 
http://www.lions.no/website.aspx?displayid=72989 

• Tips: Klubben bør kanskje ha en egen mobiltelefon? 

Tips for et godt informasjonsmøte: 
• Forsøk å få med folk fra klubben som har kunnskap ulike områder i Lions. 
• Velg et hyggelig og rolig møtested. 
• Unngå powerpoints eller overhead – skap rom for en god samtale  
• Ta med brosjyrer de nye kan ta med seg hjem. 
• Fortell om klubbens aktiviteter 
• Fortell hva klubben forventer av medlemmene 
• Spør de nye hva de vet om Lions 
• Spør de nye hva de forventer av Lions. 

Hva sier vi til de nye? 
Husk hva Tor Bertheussen i Ludens Reklame har snakket om tidligere: Ikke skap for høye 
forventninger. Ved å legge lista lavt vil de nye kunne bli positivt overrasket senere. At man får 
mer enn forventet, vil alltid gi en god følelse. Hvis derimot de nye medlemmene blir lovet 
mer enn klubben kan innfri, vil de før eller siden bli skuffet. 

Bertheussen ga Riksmøte følgende råd i år:  
1. Alle som henvender seg til Lions med ønske om medlemsskap, må bli invitert til 
informasjonsmøte. Der legger dere frem hvilke forventninger dere har. 



2. Kvinner som henvender seg må få et REELT tilbud i en Lionsklubb i nærmiljøet. Det er 
ikke bra å henvise til en kvinneklubb langt unna hjemstedet ettersom Lions har geografisk, 
lokal forankring. 
3. Dette må klubber, soner og distikter avklare i god tid før kampanjen.  
Spør de nye hva de tenker. Hva de vet om Lions. Ta innspillene på alvor. Skriv dem ned og 
presenter innspillene på neste klubbmøte.  

Aktivitet før/under kampanjeperioden. 
En annonse i avisen alene vil neppe skape store horder av interesserte medlemmer. Men en 
annonse sammen med minst en synlig profileringsaktivitet lokalt, vil kanskje bli lagt merke til 
i bygda. Redaksjonell omtale i lokalavisene i samme periode vil gi klubben enda mer fokus. 
Kommentarer 

• Besøk kontoret til lokalavisa personlig og be om en prat. Ha informasjon klart, og 
henvis til nettsider. Telefoner blir fort avfeid. 

• Timing: Forsøk å holde styr på hva som vil skjer  i bygda. Er det en stor happening i 
bygda i perioden man planlegger aktiviteten, er det vanskelig å komme til i avisen. 

• Lenker på lokale nettsider: Husk lokale aktivitetskalende ”hva skjer i dag” både i 
papirutgaver og på nett. Kommunene har gjerne oversikt over lokale organisasjoner på 
nettsdiene. Husk de vi støtter, de kan sikkert legge inn en lenke til klubbens/distriktets 
nettsider.   

Samle adresser til nyttige sider for annonsering: Eks www.gjerrigknark.no 

Forberedelser: 
• Velg målgruppen for nye medlemmer. Ta Bertheussens råd om åpenhet og kvinner 

som medlemmer på alvor! 
• Lag en visjon for klubben. Skriv ned noen ord som beskriver hvordan dere ønsker at 

klubben skal være? Hva må dere gjøre for å oppnå visjonen? Handlingsplan og 
verktøy for dette arbeidet finner dere i ”Arbeidsbok for klubbmedlemmer”. 

Distriktets PRC (evnt. Informasjonskomite) skal informeres om klubbens aktivitet. Se 
tidsfrister nedenfor. 

Arrangementet må tilpasses de potensielt nye medlemmenes interesser 
Noen klubber får nye medlemmer fra aktiviteter med funksjonshemmede. Men hvis klubben 
ikke ønsker å fokusere på arbeid for funksjonshemmede, bør den finne på noe som passer 
deres (potensielle) medlemmer bedre. Kanskje en konsert er et bedre arrangement? Eller et 
spennende foredrag? Gå gjennom klubbens aktiviteter i en grundig prosess høsten 2007 og ta i 
bruk arbeidsboka! 
Velg med omhu hva dere ønsker å satse på. Lions har tre hovedgrupper som vi hjelper – Barn 
og Ungdom, Eldre og Funksjonshemmede. Blindesak, holdningsskapende forebyggende 
arbeid mot rusmisbruk, internasjonale bistandsprosjekter er tradisjonelle lionsaktiviteter, men 
finn gjerne på noe nytt. Foredrag og selvutvikling kan også være bra i profileringsøyemed. 

Tenk på følgende når dere planlegger aktiviteten i forb. med kampanjen: 

• aktiviteten bør legges til samme tidsrom som annonsene kjøres i mediene vinter/vår 
2008. (Datoer fastsettes senere) 



• en aktivitet der man har tid/mulighet til å fortelle publikum om Lions 
• plakater og vervebrosjyre produseres av Ludens Reklamebyrå. Motiver og budskap er 

samme som annonsene for å skape gjenkjennelseseffekt.  
• baksiden av brosjyren kan rives av med informasjon om den interesserte. Den 

interesserte kan levere lappen på stedet eller sende den inn til klubben. Gi interesserte 
muntlig informasjon om kommende informasjonsmøte. Klubben samler så lappene og 
sender invitasjon og informasjon om klubben om informasjonsmøte. 

Redaksjonell omtale 
• aktiviteten bør være nyhetsverdig – pressen skal fatte interesse 
• at Lions har en informasjonskampanje, er nyhet i seg selv mange steder.  

Eks: ”Hemmelige Lions åpner dørene…”  
Hvis en herreklubb bestemmer seg for å ta inn damer - Eks. ”Jenter med tæl blir 
medlemmer i Lions Club XXX” 

• Skriv pressemelding om aktiviteten til lokalavisen. Legg den på nettsiden. Ring opp 
avisen eller aller helst: dra til kontoret og snakk med journalisten. 

The Lion vil fokusere på aktiviteter som har fått god presseomtale høst-vinter 2007 for 
inspirasjon og praktiske eksempler. Det finnes også eksempeler på aktiviteter bakerst i 
arbeidsboka.  

Kommentarer:  
• Pressen har en refleks mot egenreklame, selv om det er snille og frivillige 

organisasjoner som ønsker profilering for andres beste. Fortell derfor først om 
aktiviteten, og de personene vi hjelper. Kanskje en spisset formulering om hvorfor det 
vi gjør er viktig og nødvendig å engasjere seg i. Gjør vi noe for andre - ikke nevn 
Lions i tittel eller ingress. At det er Lions som arrangerer eller mener noe, bør komme 
frem lenger ned i teksten. Skriv en liten faktaboks om Lions og klubben. 

• Det viktigste er at klubben har en aktivitet som trekker folk. Da kommer pressen også. 
Men noen redaksjoner har dårlig råd – det kan være dyrt å sende en journalist, særlig i 
helgen. Derfor,  vær forberedt på å skrive selv og ta bilder. Materiell kan sendes inn til 
avisen i ettertid.  

Annonsene:  
Annonsene lages og distribueres av Ludens Reklamebyrå. Et mediebyrå setter opp medieplan 
som gir rabatter pga annonse-samkjøringer i fagpressen, magasiner og lokal- og 
distriktavisene. De vil bli kjørt intensivt vinter 2008 + en kort periode i forbinnelse med Lions 
Tulipanaksjon 2008. Distriktes PRC rapporterer til MDPRC med en prioritert oversikt over 
lokale medier. 

Riksmøtet i Hamar vedtok følgene forslag om finansiering:  

Det ble vedtatt at midler som brukes til profilannonser skal gå av klubbkassa, mens 
midler som brukes til å markedsføre aktiviteter, kan dekkes av aktivitetsmidler. Totalt ble 
det vedtatt at klubbene skal betale en ekstraordinær kontingent på kr. 100 pr. år de to 
neste årene. Av dette er det beregnet at 60 % går av klubbkassa, mens de resterende 40 
% kan gå av aktivitetskassa. 



I annonsen står det oppført telefon til Lionskontoret 23 34 46 30. Lionskontoret vil i 
kampanjeperioden ha ekstra bemanning som besvarer telefoner og finner en egnet klubb for 
de som ringer. Derfor må vi ha informasjon tilbake fra klubber. Se under for tidsfrister. 

The Lion 
Alle klubber (presidentene) får tilsendt tre eksemplarer av hvert nummer av the Lion i året 
som kommer. Disse kan legges på sentrale steder i bygda. The Lion forteller om lionsarbeidet 
i hele landet seks ganger i året, og er en rimelig markedsføring! Vil klubben ha flere, ta 
kontakt med lionskontoret for ekstra-abonnement. 

Rapport fra klubb til PRC; Leveres innen 15. desember 
Rapporten skal inneholde: 
Aktivitet under kampanjen: Hva gjør klubben? Beskriv kort hva klubben skal gjøre for å 
profilere seg. 
Skal klubben arrangere informasjonsmøte? 
Kontaktperson: Hvem er klubbens kontaktperson (anbefales å være samme som Mr(s) Lions) 

PRC sender rapport for distriktet til MD-PRC innen 1. januar. 
Klubbenes aktiviteter i distriktet 
Kontaktpersoner i klubber (evnt. sone) 
Informasjonsmøter 
Prioritert liste over trykte medier i distriktet 

ITC – rapport for utvikling av klubbsider sendes informasjonskonsulenten på Lionskontoret 
innen 15. februar. Alle klubber med nettsider (se over) innen 1. februar. Evaluering av 
klubbsider i forbindelse med klubbenes info-pris. (Frist kommer senere). 

6. Medlemsregisteret 
Rådgiver Otto Brødholt avsluttet dagen med gjennomgang av medlemsregisteret. Som kjent 
er det nå kun det norske medlemsregisteret som gjelder. Distriktet og spesielt ITC har en 
viktig oppgave i følge opp klubbenes registrering. Vi anbefaler at flere distriktstillitsvalgte her 
støtter ITC, spesielt for å få årlige oppdateringer av klubbstyret på plass innen tidsfristene. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se regnskapet i sak 3.02 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Årsrapporten er under skriving av PCC Bjørn Sætrom. Før den kan sluttføres, må han få inn 
opplysningene fra fagsjefenes årsrapporter samt et korrekt regnskap.  

Så snart den er ferdig, vil den bli sendt ut til GR for godkjennelse. Endelig signering vil finne 
sted på GRM i november.  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Årsrapporten vil bli sendt ut for godkjenning så snart den er ferdig. 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT FOR MD 104 FOR 2006/07 B

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.01 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Årsrapporten vil bli sendt ut for godkjenning så snart den er ferdig.

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se regnskap i sak 3.02.1  

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Det foreløpige regnskapet er gjort opp med et overskudd på kr. 197.978 mot et budsjettert 
overskudd på kr. 28.583, altså en bedring på ca. kr. 170.000.-. Bak tallene skjuler det seg flere 
vesentlige endringer: 

1. Netto driftsinntekter er redusert med ca. 283.000 som i det alt vesentlige skyldes færre 
medlemmer. Dette reduserer både kontingenter og refusjon for The Lion fra Oak 
Brook.  

2. Vi har en overskridelse på personalkostnader på kr. 112.000 som skyldes at vi har 
brukt langt mer tid på bl.a. medlemssystemet en det vi hadde regnet med. 

3. Vi har spart inn ca. 248.000 på reiser, møter etc. Flyttingen til lokaler der vi kunne 
arrangere bl.a. GR møtene har bidratt mye. I tillegg hadde vi beklagelig dårlig 
oppslutning på fagsjefmøtene i 2006, men altså tilsvarende kostnadsbesparelser. Vi har 
også spart penger ved å kunne få tak i billige billetter til NSR og EF. 

4. Som følge av medlemssvikten har vi vært forsiktige med å bruke for mye penger på 
reklame, PR etc. inkl. prosjekt ”organisasjon” er besparelsen ca. kr. 135.000 

5. Som følge av god likviditet, er også renteinntektene høyere enn budsjettert.  
6. Tallet på momsrefusjon er enda ikke kjent. Så langt er derfor budsjettet brukt, men jeg 

antar refusjonen blir noe større.  
7. Egenkapitalen er nå på 22,6 %, og nærmer seg derfor målet på 25 %. 
8. Aktivitetsregnskapet viser en saldo på ca. 8,4 mill, en økning på 0,9 mill. Både narko- 

og katastrofefondet øker, mens det har vært en kraftig reduksjon i Mintfondet. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Regnskapet for 2006/2007 godkjennes. Dersom det senere oppstår større avvik, skal nytt 
regnskap sendes ut for ny godkjennelse. Endelig regnskap fremlegges på GR i november. 

VEDTAK: 

Sak: KOMMENTAR TIL FORELØPIG REGNSKAP 
FOR MD 104 FOR 2006/07

B

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.02 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 



Guvernørrådets vedtak: 



RESULTATREGNSKAP PR. 30.06.2007
Noter Regnskap Regnskap Budsjett Ubrukt

Administrasjon og drift 2006 - 2007 2005 - 2006 2006 - 2007 regnsk./budsj
INNTEKTER
Innbetalt som kontingent 5 179 732 5 332 427 5 364 000 −184 268
Tilskudd The Lion, annonser 533 067 588 435 627 599 −94 532
Salg rekvisita, matrikkel, E-post 224 908 326 224 348 000 −123 092
Andre inntekter 276 940 268 681 255 000 21 940
SUM INNTEKTER 6 214 647 6 515 767 6 594 599 −379 952
PRODUKSJONSKOSTNADER
Overført til Riksmøteadministrasjon 157 158 146 212 160 800 3 642
Lions ulykkesforsikring 150 921 143 325 145 000 −5 921
Kjøp rekvisita, matrikkel, E-post 178 645 283 984 278 000 99 355
SUM PROD. KOSTNADER 486 724 573 521 583 800 97 076
NETTO DRIFTSINNTEKTER 5 727 923 5 942 246 6 010 799 −282 876

DRIFTSKOSTNADER
Personalkostnader 1 693 703 1 551 291 1 581 591 −112 112
Lokalkostnader 212 683 262 841 228 000 15 317
Revisjon 66 250 76 375 70 000 3 750
Kontor- og adm.kostn. 555 560 652 681 518 000 −37 560
The Lion - trykk og porto 623 498 676 554 652 000 28 502
Reiser, møter 1 073 259 1 022 842 1 321 425 248 166
Andre driftskostnader 57 815 73 661 75 000 17 185
Reklame, PR 120 563 173 276 200 000 79 437
Prosjekt "organisasjon" 194 650 0 250 000 55 350
Endring avsetning for ubetalte fakturaer klubber −45 750 −12 167 0 45 750
Avskrivninger 111 870 119 368 131 200 19 330
Overført til distriktene 1 225 000 1 225 000 1 225 000 0
SUM DRIFTSKOSTNADER 5 889 103 5 821 722 6 252 216 363 113

DRIFTSRESULTAT −161 180 120 524 −241 417 80 237
Netto effekt ref. moms og mulig krav om momsbetaling 250 000 500 502 250 000 0
Finansresultat 109 158 44 208 20 000 89 158
RESULTAT 197 978 665 234 28 583 169 395

RESULTATREGNSKAP 31.3.07 - 30.06.07
Noter Regnskap Regnskap Budsjett Ubrukt

Administrasjon og drift 2006 - 2007 2005 - 2006 2006 - 2007 regnsk./budsj
INNTEKTER
Innbetalt som kontingent −200 3 321 0 −200
Tilskudd The Lion, annonser 130 690 178 301 160 649 −29 959
Salg rekvisita, matrikkel, E-post 25 898 30 095 30 000 −4 102
Andre inntekter 175 984 208 324 192 000 −16 016
SUM INNTEKTER 332 373 420 041 382 649 −50 276
PRODUKSJONSKOSTNADER
Overført til Riksmøteadministrasjon 157 158 71 212 160 800 3 642
Lions ulykkesforsikring 0 0 0 0
Kjøp rekvisita, matrikkel, E-post 30 389 1 230 17 500 −12 889
SUM PROD. KOSTNADER 187 547 72 442 178 300 −9 247
NETTO DRIFTSINNTEKTER 144 826 347 599 204 349 −59 523

DRIFTSKOSTNADER
Personalkostnader 275 849 337 247 292 984 17 135
Lokalkostnader 23 333 106 059 57 000 33 667
Revisjon 0 38 875 20 000 20 000
Kontor- og adm.kostn. 169 982 223 219 167 250 −2 732
The Lion - trykk og porto 112 379 201 110 108 667 −3 712
Reiser, møter 241 617 167 321 300 417 58 800
Andre driftskostnader 40 463 54 646 48 750 8 287
Reklame, PR 37 063 161 251 50 000 12 937
Prosjekt "organisasjon" 117 837 0 140 000 22 164
Endring avsetning for ubetalte fakturaer klubber −7 688 34 968 0 7 688
Avskrivninger 26 939 23 770 32 800 5 861
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Overført til distriktene 250 000 250 000 250 000 0
SUM DRIFTSKOSTNADER 1 287 774 1 598 466 1 467 868 180 094

DRIFTSRESULTAT −1 142 947 −1 250 867 −1 263 519 120 572
Netto effekt ref. moms og mulig krav om momsbetaling 250 000 500 502 250 000 0
Finansresultat 29 330 27 609 0 29 330
RESULTAT −863 617 −722 756 −1 013 519 149 902
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08.08.2007

Oppf. Grad
i %

96,6
84,9
64,6

108,6
94,2

97,7
104,1

64,3
83,4
95,3

107,1
93,3
94,6

107,3
95,6
81,2
77,1
60,3
77,9

85,3
100,0

94,2

66,8

545,8
692,6

08.08.2007

Oppf. Grad
i %

81,4
86,3
91,7
86,9

97,7

173,6
105,2

70,9

94,2
40,9

0,0
101,6
103,4

80,4
83,0
74,1
84,2

82,1
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100,0
87,7

90,5

85,2
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Lions Clubs Int. MD 104

Balanse pr. 30.06.2007 08.08.2007

Note 6/30/07 6/30/06
Eiendeler

Sum anleggsmidler 64 456 176 326

Varelager YE 0 13 053

Kortsiktige fordringer 933 246 1 153 106
Forskuddsbetalte kostnader 545 988 700 450
Opptjente, ikke forfalte inntekter 693 449 1 014 731
Sum fordringer 2 172 684 2 868 286

Likvider 11 791 231 10 481 176

Sum omløpsmidler 13 963 915 13 362 516

Sum eiendeler 14 028 371 13 538 842

Egenkapital og gjeld

Egenkapital
Opptjent egenkapital 01.07 2 985 284 2 320 049
Årets resultat 197 978 665 235
Opptjent egenkapital 30.06 3 183 261 2 985 284

Avsetninger  
Sum avsetninger 723 300 716 971

Kortsiktig gjeld
Kreditorer 258 035 912 527
Mellomregning med aktivitetsregnskapet 8 372 443 7 512 436
Conventionlotteriet 443 404 517 240
Skyldige offentlige avgifter 704 222 724 265
Påløpte, ikke forfalte utgifter 343 706 170 119
Sum kortsiktig gjeld 10 121 810 9 836 587

Sum egenkapital og gjeld 14 028 371 13 538 842

1



Aktivitetsregnskapet
Note     Narkotikabekjempelse Note     Annet ungdomsarbeide Note     Katastrofeberedskapen

2006/2007 2005/2006 2006/2007 2005/2006 2006/2007 2005/2006
Beholdning 1.7 2 496 881 577 702 187 365 488 441 3 011 423 3 420 233
Innbetalt 4 035 123 4 027 759 1 782 903 1 458 498 1 101 025 2 656 400
Til tiltak i Norge 1 469 238 313 400 88 228 147 174 0 8 000
Til internasjonale tiltak 620 775 513 415 379 645 3 033 616
Kjøpskostnader, frakt etc. 1 687 816 1 677 802 1 036 582 1 070 300
Admin. og markedsføring 193 340 117 378 52 522 28 684 12 340 23 594
Årets resultat 684 728 1 919 179 −15 205 −301 076 709 040 −408 810
Ekstraordinære poster 0 0
Beholdning 30.6 3 181 609 2 496 881 172 160 187 365 3 720 464 3 011 423

                  Lion Mints                  Lions Lys                        LCIF
2006/2007 2005/2006 2006/2007 2005/2006 2006/2007 2005/2006

Beholdning 1.7 1 212 158 1 122 821 319 932 329 489 10 711 516 572
Innbetalt 290 637 301 855 8 777 5 443 293 510 294 139
Til tiltak i Norge 195 500 60 000 15 000
Til internasjonale tiltak 864 439 212 518 0 800 000
Admin. og markedsføring
Årets resultat −769 302 89 337 −51 223 −9 557 293 510 −505 861
Ekstraordinære poster
Beholdning 30.6 442 856 1 212 158 268 709 319 932 304 221 10 711

Diverse andre CSFII   SUM ALLE AKTIVITETER
2006/2007 2005/2006 2006/2007 2005/2006 2006/2007 2005/2006

Beholdning 1.7 236 749 193 478 37 217 7 512 436 6 648 736
Innbetalt 168 673 163 243 5 215 913 1 050 205 12 896 562 9 957 541
Til tiltak i Norge 10 000 16 000 0 0 1 822 967 499 574
Til internasjonale tiltak 125 190 102 310 5 220 000 1 012 988 7 210 049 5 674 847
Kjøpskostnader, frakt etc. 0 612 8 112 0 2 732 511 2 748 714
Admin. og markedsføring 0 1 050 12 827 0 271 028 170 706
Årets resultat 33 483 43 271 −25 025 37 217 860 007 863 700
Ekstraordinære poster 0 0 0 0
Beholdning 30.6 270 232 236 749 12 192 37 217 8 372 443 7 512 436

1. Bevilget, ikke utbetalt : Narkofondet kr. 7.500,-. Katastrofeberedskapen kr. 518.960,-
2. Beitoleiren: Inntekter: 557.024,- Kostnader kr 519.985,-.

1



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se årsrapporten nednefor.  

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
I årsrapporten som er utarbeidet av MD-LDC Finn Haug, fremgår bl.a. 

1. VDG kursene er ajourført og gjennomgått på fagsjefmøte i 2007 
2. MD fagsjefer oppfordres til å kvalitetssikre sitt program 
3. Opplæringen på klubbnivå er ajourført 
4. LDC opplæringen også ajourført. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Årsrapporten godkjennes. 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT LEDERUTVIKLING B

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.03 – 2007/08

Saksbehandler: Finn E. Haug/Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

STATUSRAPPORT FOR MD-LDC OMRÅDET -  LIONSÅRET 2006 – 2007  
(sist revidert 30.06.2007) 
       

Hovedmål Aktivitet Ansv. Status

1. DISTR.T
V-OPPL. 
: 

* Opplæring 
av VDG’er 

* Opplæring 
på alle nivåer 
i LIONS 
Norge 

Videreutvikle VDG- 
brevkursene, forsterke fokus på 
klubbenes behov og endringer. 

Videreutvikle og samordne alle 
undervisningsområder på 
distrikts og klubbnivå.

MD-LDC 

MD-LDC/ 
og 
LDCene 

Det norske brevkurset er 
omarbeidet til ett seminar over to 
dager, som VDG møte nr 2 i 
november 2007. Dette vil komme 
under opplæringsnivå 3.  

Det er under utarbeidelse ett nytt 
opplæringsprogram i tre nivåer 
for Lions Norge 

Dette er fremlagt på LDC 
fagsjefsmøtet 09. Juni 07 og 
deretter gitt tid til eventuelt 
korrigeringer før utsendelse og 
utlegging på Lions hjemmesider 

Det oppfordres til at alle Fagsjefer 
sjekker sine fagområder for 
oppdatering av sine program



2. KLUBB 
TV-OPPL.: 
* Sekretær-
opplæringen  

* Kasserer-
opplæringen 

* President-
opplæringen 

Fullføre, viderutvikle og fornye 
eksisterende materiell. 
Versjoner for nettselvstudium, 
PC-basert opplæring, og for 
lysark/videokanon. 

Uendret opplæring vår 06 – GR-
komite lager ny kontoplan og 
regnskapsprogram i år. Nytt 
opplæringsmateriell klart til 
bruk vår 07. Versjoner for 
nettselv-studium, PC-basert 
opplæring, og for lysark/
videokanon. 

Komplettere infomateriellet der 
det trengs. (Opplæring av og 
informasjon til presidentene om 
hvordan et godt klubbmøte kan 
gjennomføres prioriteres høyt) 
Markedsf. infom.til LDC-
MECene og til 
Distriktsguvernørene.  

MD-LDC 

MD-LDC 

MD-LDC/ 
MD-MEC 

All opplæring av tillitsvalgte på 
klubbnivå er lagt under samme 
paraply i nivå 1 av en 
utdanningsplan over 3 nivåer der 
DG og MD fagsjefsnivå er nivå 3 

3. MEDL.-
OPPL.: 

Info via 
”The Lion”

Kort informativ artikkel i hver 
avis  (helst illustrert!)  
Målgruppe: Menige 
medlemmer. 

MD-LDC Dette er laget ferdig foreløpig og 
lagt ut under info til medlemmer 
på Lions.no 

4.
SAMORD-
NET 
NORDISK 
OPPL.:

DG-electskolen på 
Convention: Saken følges opp 
med kontakt mot nordiske MD-
LDCer og ID.

MD-LDC/ 
AGRL

LCI opplegget med DG- elect brev 
kurs er gjort obligatorisk og den 
enkelte VDG skal besvare dette 
før avreise til Convention. Dette er 
innført fra 2007.  

Det er utviklet ett kurs over 4 brev 
og ett LCI learning institute som 
skal følges opp av den enkelte 
VDG 
Det vil bli ett samspill med MD-
ldc og VDG’er 



5.
STRATEG
IPLAN:

Info om strategiplanen på 
hjemmesider 
Info om endringsprosesser 
Innføring av 2 års 
normaltjenestetid for alle 
tillitsvalgte halverer forbruket 
av ressurser og fordobler 
effekten av 
opplæringsprogrammet

MD-LDC/ Følger planen - OK 

6. ARB.IN
STRUK
S FOR 
LDCene

Utarbeide en oppgave- ansvars- 
oversikt som letter arbeidet for 
distrikts-LDCene

MD-LDC 
og 
distriktene
s LDC-
fagsjefer

Følger planen – OK 
Forslag er utarbeidet. Er utlevert til 
alle distrikter. Er gitt revidering på 
fagsjefsmøte 2007

7. FAG- 
SJEFMØTE 

LDC- fagsjefsmøte Alle 
fagsjefer 
m/fl

Det er bestemt at vi skal kjøre 
fagsjefsmøte for alle fagsjefer 
samlet over to dager i juni 2008. 
Kompetansehevning og sosialt 
samvær er satt på dagsorden 

Deler av dette treffet skal benyttes til 
ajourhold av utdanningsprogrammer 
og faglig påfyll for MD fagsjefer

8. LIONS 
PROG
RAM  
FOR 
LEDE
R-
UTVIK
-LING 

Lions program for 
lederutvikling : 
Samle inn, kvalitetssikre, 
suplere/fornye, lage oversikt og 
komplettere infom. der det 
trengs. Forbedret 
hjemmesideorg. og pres. 
Spesielt fokus på:  

- Motivasjonsbygging 
- Teambuilding 
- Ledelse i frivillighet

MD-LDC/
adm/ 
(+komite?
)

Følger planen - OK 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se årsrapporten nedenfor.  

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Årsrapporten som er utarbeidet av MD-MEC Knut Eirik Wollan omtaler bl.a.: 

1. Stadig økende tendens til minst 2 års tjenestetid, unntatt på president som henger noe 
etter. 

2. Netto nedgang på 332 medlemmer, den største nedgangen noen gang. 989 medlemmer 
har sluttet, mens det begynte 657 nye. Dette viser at det har sluttet flere enn normalt, 
og begynt færre. 

3. Et avvik på 619 medlemmer i forhold til målene. 
4. Gjennomsnittsalderen er 60,5 år, en nedgang fra 60,9 i 2006. 
5. Kun en ny klubb, LC Rjukan/Fossens døtre. Det er lagt ned 5 klubber, men ytterligere 

7 klubber nedlegges nå. Dette betyr at vi er under 500 klubber totalt. 
6. Kvinneandelen har økt fra 15,25 til 16,61. Målet på 20 % i 2009 er innen rekkevidde. 
7. Arbeidet med å systematisere rekruteringsaktiviteter skal prioriteres av fagsjefene. 
8. Fortsatt alt for få transfermedlemmer. Her taper vi stort. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Årsrapporten godkjennes. 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT MEDLEMSUTVIKLING FOR 
2006/2007

B

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.04 – 2007/08

Saksbehandler: Knut Eirik Wollan/Egil Moe-
Helgesen

Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



ÅRSRAPPORT ME AUGUST 2007 
FRA  MD-MEC Knut Eirik Wollan 

Rapporten pr. 30.4.07 har en omfattende vurdering av virksomheten i 2006/07. Vedlagte rapport 
inneholder derfor resultater målt opp mot målene i langtidsplanen for ME 2005-2008.  Dette i tråd 
med GRL ønsker. 
 

Mål for lionsårene 2005-08. 

1. Oppmuntre til to års tjenestetid for tillitsvalgte 
2. Fortsette det gode arbeid med medlemsøkning. Netto 500 
3. Nye klubber ved høyskoler og universitet 
4. Øke andelen kvinner. 20% innen 2008 
5. Øke kunnskapen om Lions internt og eksternt 
6. Øke kunnskapen om transferrutiner.  

Mål 150 transfer. 
7. Enkle og klare rapporteringsrutiner 

Resultat: 
1. For de fleste funksjonene på klubb og sonenivå er tjenestetiden nå 2 år. Presidentfunksjonen 

derimot henger noe etter, men det arbeides aktivt på distriktsnivå for at også denne funksjonen 
blir to-årig. 

2. Medlemstallet er redusert med 332 fra 13.285 til 12.953. DG’enes mål var 1.616, et gap på 
619 (nettotall). Se tabell. 
Aldersfordeling: under 50 år 13,70%  

    50 – 59 år 28,10% 
    60 – 69 år 37,20% 
    Over 70 år 20,93% 

Gjennomsnitt MD i 2006: 60,9 år,     i 2007 :  60,5 år.  
 
Nye medlemmer siste år:           657 
Utmeldte medlemmer siste år:  989.   
Utmeldt årsak:  1 Eget ønske    606 

2.  Utmeldt, kont. betalt     22 
3.  Utmeldt, dårlig fremmøte      9 
4.  Utmeldt, ikke bet/dårlig fremmøte    23 
5.  Transfer til annen klubb          4 
6.  Flyttet, ubet. Kontingent      16 
7.  Død       106 
8. Sluttet, annen grunn       89 
9.  Blank       114 

3. Følgende klubber er lagt ned eller skal legges ned, men står fortsatt med medlemmer i 
medlemsregisteret. 
LC Nissedal F, LC Lindås/Alver D, LC Valdres Øvre G, LC Loppa A, LC Steinkjer B. 
Det er fortsatt et problem at klubber blir lagt ned uten at medlemmene blir slettet av 



registeret. Dette er en oppgave distriktenes MEC’er må følge opp. 
 
Følgende nye klubber er etablert:     LC Rjukan/Fossens Døtre, Filial Kvitsymra. 
Skal det bli noe fart i stifting av nye klubber, må DG ta konkrete initiativ. Jfr. referat fra 
fagsjefseminaret på Gardermoen i juni 2007. 
 
Arbeidet med å etablere klubber ved høyskoler og universitet har ikke gitt resultat dette 
lionsåret. Engasjementet i Bergen med utenlandsprosjekt er lovende og vil bli fulgt opp 
med sikte på lignende tiltak ved andre universitet og høyskoler. 

4. Prosent antall kvinner er økt fra 15,25 til 16,61 %. (fra 2030 til 2144) 
Med den forholdsvise store utmelding av eldre menn, er 20 % kvinneandel innen 2009 mulig. 
Når det gjelder tillitsvalgte kvinner på sone og distriktsnivå er andelen over 20 %. 
  

5. Build Up-aktiviteten og introduksjonen av arbeidsboken har iflg. MEC’ene gitt økt kunnskap 
om Lions internt. Det meldes også fra distriktenes MEC’er at klubbene i økende grad aktivt 
markedsfører Lions i sine lokalmiljø. En spørreundersøkelse i mars 2008 vil kunne avklare om 
vi har oppnådd en heving av Lionskunnskap i klubbene. GR må avklare om en slik 
undersøkelse er ønskelig.  
Ved starten av lionsåret var det ingen distrikt som hadde systematisert innsamling av 
informasjon om aktiviteter med rekruttering som mål. Rapporter fra klubb og sone til distriktet 
omfatter i hovedsak bevilget beløp og tidsforbruk aktiviteter.  
Under seminaret på Gardermoen kom det frem at dette nå vil bli en prioritert oppgave for 
distriktsrådene. Det er også viktig for MD-fagsjefer å få avklart hvor langt den enkelte klubb 
er kommet i forberedelsene til informasjonskampanjen. 
Arbeidsboken ble utlevert under distriktsmøtene i april. Effekten vil vi først se i siste halvdel 
av 2007 når klubbene er godt i gang etter sommerferien. 

6. 31 medlemmer er registrert som transfer. Til sammenligning var det bare 15 i forrige lionsår. 
Målet var 150, men når en ser på listen over utmeldte medlemmer er jeg overbevist om at en 
rekke utmeldte medlemmer kunne vært innmeldt i andre klubber dersom president og kasserer 
har vært oppmerksom og informert om muligheten for transfer. 

7. Rapporteringsrutinene skulle være enkle å forstå, men det er flere MEC’er som ikke gir 
rapporter slik vi ble enige om. Dette er tatt opp med den enkelte. Rapporteringen for ME i 
kommende lionsår vil fortsatt dreie seg om medlemsaktiviteter og i særlig grad aktiviteter 
knyttet opp til informasjonskampanjen og bruk av arbeidsboken. Medlemstall og statistikker 
henter MD-MEC ut fra medlemsregisteret. 



Antall medlemmer - distriktsvis pr. 30. juni 
2007
Fra det norske medlemsregisteret

13.08.07

 
30.06.0

7    
30.06.0

6 Endring
Mål 
totalt

Mål 
endring

Oak 
Brook

Distrikt Totalt
Le
o

Liones
s Netto Totalt

2006 - 
2007

2006/20
07

2006/20
07 30.06.07

         

104 A 1 075  1 075 1 133 -58 1 160 27 1 080

104 B 1 159  1 159 1 213 -54 1 250 37 1 158

104 C 1 369  1 369 1 424 -55 1 434 10 1 373

104 D 1 119 4 19 1 096 1 161 -65 1 261 100 1 104

104 E 1 496 7  1 489 1 474 15 1 500 26 1 498

104 F 1 277  1 277 1 290 -13 1 300 10 1 272

104 G 1 419  1 419 1 437 -18 1 450 13 1 426

104 H 1 146 14  1 132 1 176 -44 1 200 24 1 130

104 J 1 684  1 684 1 703 -19 1 761 58 1 686

104 K 1 253  1 253 1 274 -21 1 300 26 1 236

          

Sum 12 997 25 19
12 

953 13 285 -332 13 616 331 12 963

Følgende klubber er nedlagt eller skal 
nedlegges, Følgende klubber er nedlagt i 2006/07:

 men medlemmer står fortsatt i 
medlemsregisteret:

LC Nissedal F
10 

medl. LC Dønna/Herøy B

LC Lindås/Alver D 4 medl.
LC Trondheim/
Nidarholm B

LC Valdres Øvre G 0 medl.
LC Ålesund/
Ellingsøy C

LC Loppa A
12 

medl. LC Bergen/Dyveke D

LC Steinkjer B
14 

medl.
LC Oslo/
Holmenkollen H



LC 
Gaular C

13 
medl.

LC Aurland C
11 

medl.
Klubbfilial Skjolmen (LC Narvik 
i A)

Nye klubber og klubbfilialer:

LC Rjukan/Fossens 
døtre F

Klubbfilial Kvitsymra (LC Gausdal i C)

Klubbfilial i B ????



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se årsrapporten nedenfor 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
1. Målet for antall ungdommer ut ble ikke nådd, men det er en økning fra året før (se 

tabell). 
2. Evalueringsrapportene for årets leir bør foreligge tidligere slik at de nye arrangørene 

kan nyttiggjøre seg viktig info. 
3. YE sertifiseringen vellykket. Av 90 ungdommer deltok 81. 
4. Totalt 116 ungdommer fra 43 nasjoner på leir i Norge sommeren 2007 
5. Meget positive tilbakemeldinger fra årets leire. Men fortsatt er vertsfamilier et 

problem. 
6. De nye vedtekten for ungdomsleire har fungert bra. 
7. Via ungdomskontoen er 7 ungdommer sponset. Dette betyr igjen at behovet for større 

tilskudd til ungdomskontoen må komme. 
8. Vandreleiren vinteren 2006/07 gikk i A, H og J med 8 ungdommer fra Malaysia. 
9. Helsesportsuka i Tana hadde 40 deltagere + ledsagere. Klubben gjør en kjempejobb. 
10. Beitoleiren hadde 35-års jubileum med 29 deltagere og ledsagere fra 10 ulike nasjoner. 

En stor takk til de 21 staffmedlemmene fra Norge med Rune i spissen. 
11. Begge de overnevnte leire er Riksmøte vedtatte leire. Begge mangler penger til en 

fullfinansiering, noe GR i dette året må forsøke å bedre på. 
12. Gvarv skole vant tegnekonkurransen 
13. Kun 3 Leoklubber tilbake (Sandnes, Rustad og Torshov). Dette til tross for meget 

klare intensjoner fra GR i 2006/07. Men det er tydeligvis langt fra intensjon til 
handling. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Takk igjen til Rune etter 6 år på MD plan.  

Rapporten godkjennes 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT UNGDOMSARBEIDE B

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.05 – 2007/08

Saksbehandler: Rune Johansen/Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF LIONS CLUBS 

MD 104 - NORWAY 
Past MD – YC  Rune Johansen, 

Høybråtenveien 23 J, 1055  Oslo 
Mobil : 97 60 85 10    Tlf.pr. : 23 14 04 35 

  E - mail : ru-joh5@online.no 

Oslo 10.august 2007 

ÅRSRAPPORT MD-YC 2006 – 2007 

Året 2006 – 2007 har vi sett en forlengelse av en videre satsning, spesielt innenfor YE området, fra en 
del distrikter. Det ble satt høye mål på ungdommer ut, men målene ble dessverre ikke nådd. Noen av 
distriktene har en markert nedgang fra forrige år! Men likevel ble det en vekst i antall ungdommer ut 
og det har blitt bedrevet godt informasjonsarbeid.  

I august måned 2006 ble de norske leirene avsluttet for sommeren. Rapportene fortalte om godt 
gjennomførte leire og fornøyde ungdommer, og problemer underveis ble løst av leirledelse om YEC/
MD YC i felleskap. Alle arrangørene brukte deler av MD sitt opplegg for evaluering, men også dette 
året var de siste evalueringene ført klare 8 måneder etter at leiren var avsluttet og dermed kom det 
ingen samlet rapport fra MD-YC sin side. Rapportene er derimot distribuert til 2007 arrangørene. 
Leirene fikk god pressedekning i lokalaviser.  

Mens leirene 2006 ble avsluttet var YE utvalget godt i gang med planleggingen for sommeren 2007. 
Den engelskspråklige brosjyren var klar til Convention i Boston, hvor YEPC Christopher Knag deltok 
og var en av foredragsholderne under YE møtet. I oktober deltok YEPC Tor Wilhelmsen og MD-YC på 
YE møtet i Bournemouth samt det etterfølgende Europa forum   

Ungdommene som gjennomførte YE sertifiseringen og leverte rapport fikk tilsendt et bevis på sin 
deltagelse i vårt YE program høsten 2006. Av 90 ungdommer som deltok gjennomførte 81 testen og 
det samme antall innleverte rapport sentralt. Et godt resultat og en stor forbedring fra forrige år. 
Årsaken til dette er at YEC’ene fulgte opp og sørget for at ungdommene gjorde det de skulle iht til 
reglene for utvekslingen. Et par av ungdommene fra 2006 har vært engasjert i arbeidet med leirene 
2007.  

De norske leirene ble godt mottatt og reservasjoner/søknader om plasser sommeren 2007 har vært 
god også dette året. Nå når leirene er godt i gang og en er avsluttet viser opptellingen at det deltok 
116 ungdommer på leirene, fra 43 ulike nasjoner/stater. Vår kapasitet var 131 ungdommer, men som 
vanlig så faller noen fra på slutten og MD-YC har heller ikke annonsert disse plassene som ledige til 
kontakter i Europa. 
Dette året ble også de nye vedtektene for ansvar mellom MD og distrikt i forhold til ansvar i forkant av 
leiren praktisert for første gang. I ettertid viser det seg at dette har gått veldig bra og ikke minst at 
arbeidsbelastningen på MD-YC har blitt vesentlig mindre i mai/juni måned. Etter vedtektene skulle det 
avholdes et møtt for leirarrangørene i januar måned, dette ble avlyst da det var liten interesse. 
Arrangørene tok kontakt hvis de hadde vanskeligheter med å få tilsendt informasjon om ankomsttider, 
forsikring etc. Det som kan bli bedre er arrangørenes informasjonsplikt til MD i forhold til referater fra 
møter etc.  

Guvernørrådets vedtak: 



Det er distriktene 104E, F, H, J og K som har arrangert leir denne sommeren. Ifølge turnus var det 
også 104A som skulle hatt leir, men de trakk seg som arrangør i mai 2006. Men heldigvis hadde 104K 
en leir på programmet i samarbeid distrikt 101B så vår totale kapasitet på ungdommer inne ble 
opprettholdt.   
I motsetning til tidligere år så har vi ikke hatt problemer med visum til Norge for noen av studentene 
Tilbakemeldingene så langt tyder på at leir arrangørene har gjort en utmerket innsats.  Arrangørene 
har også dette året arbeidet hardt med å få nok vertsfamilier, men de aller fleste var på plass i god tid 
før leirene startet. Ungdomskontoen har sponset i alt 7 ungdommer til de norske leirene. 

8 ungdommer fra Malaysia deltok på vandreleiren arrangert i desember 2006 og januar 2007 av 
distrikt 104A, H og J. Ungdommene hadde et flott opphold i de 3 distriktene, og vertsfamiliene var på 
plass i god tid før ungdommene ankom. En av ungdommene returnerte til Malaysia kort tid etter 
ankomst etter eget ønske. En stor takk til YEC’er og vertsfamilier for god innsats.     

Helsesportsuka for funksjonshemmede i Tana arrangeres for 27 gang i perioden 5/8 – 11/8. Ca 40 
handikappede med ledsagere har fått en flott opplevelse tilrettelagt av en stab på ca 35 personer.    

Beitoleiren ble arranger for 35 gang i perioden 1/7 - 17/7. 29 deltagere og ledsagere fra 10 ulike 
nasjoner hadde 2 regnfylte uker på Grønolen Fjellgård sammen med 21 staffmedlemmer fra Norge. 
Leirleder var Kjetil Bjørkhaug. Leiren feiret sitt jubileum med en middag hvor blant andre GRl Bjørn 
Sætrom og PID Thor Hauge deltok.  

Begge de 2 overnente leirene er aktiviteter som er vedtatt av Riksmøtet og følgelig et kollektivt ansvar 
for klubbene i Norge mht finansiering. Allikevel ser vi at bidragene ikke er mange nok til å fullfinansiere 
leirene. Dette må bli et fokus område for Guvernørrådet 2007 – 2008.  

Programmet for sommeren 2007 ble presentert i Lionsbladet og på nettsidene til YE. Fristen for 
søknader ble utvidet med en måned, slik at det nå er 28 februar som er den nye søknadsfristen. Det 
ble også foretatt en prisøkning på de fleste av destinasjonene. Totalt antall studenter som vi sendte ut 
sommeren 2007 var 99 stykker noe som er et stykke under målet på 140 iht. handlingsplanen.. 

Engasjementet i ungdomsutvekslingen varier fra distrikt til distrikt, se oversikt. Noen studenter falt av 
de siste ukene før utreise pga av sykdom. En del klubber klarte ikke å finne ungdommer til reserverte 
plasser som dette året var 119. Det er tydelig at markedsføring av vårt tilbud både eksternt og internt 
er fortsatt er nødvendig  

91 % av ungdommene har gjennomført YE/ sertifiseringen. Disse vil få tilsendt YE bevis etter 
innlevering av rapport. Sertifiseringen vil bli oppdatert høsten 2007.  

YE utvalget deltok under NSR møtet i Reykjavik. YE sektoren hadde som vanlig mange saker å til 
diskusjon.  Felles opptreden på Convention, innkjøp av utstyr, presentasjon av dansk opplegg for EDB 
håndtering av søknader, dagsorden og saker til YE møtet under EF, presentasjon av norsk opplegg for 
studenter til Uganda var noen av punktene som var på dagsorden.   

Lions ungdomspris ble delt ut for fjerde gang under Riksmøtet på Hamar. Årets prisvinnere var 
”prosjektgruppen for Abrahams Barn” foreslått av LC Ringsaker. Prisvinneren fikk god pressedekning i 
Hamar området. Det var 4 innsendte forslag.    

Det var distrikt 104H og Grav skole som stakk av med seieren i årets Tegnekonkurransen for fred. I 
årets konkurranse deltok det 7 distrikter, 50 skoler og litt i underkant av 200 tegninger. Det norske 

Distrikt A B C D E F G H J K SUM

Mål 07 8 14 10 13 10 8 20 15 20 22 140

Studenter 6 9 8 8 6 3 26 15 8 10 99

% av mål 75% 64% 80% 62% 60% 38% 130% 100% 40% 45% 71%

Sertifisering 7 7 7 8 5 2 26 15 7 7 80

% av mål 100% 78% 88% 100% 83% 67% 100% 100% 88% 70% 91%



bidraget nådde ikke opp i den internasjonale konkurransen. Brosjyre vedrørende denne aktiviteten 
skulle vært ferdig til Riksmøtet på Hamar men så ble ikke tilfelle.  PDG Kjell Steinar Aasheim har ledet 
denne aktiviteten i mange år men trakk fra dette arbeidet i juni. Takk for god innsats!  

13 ungdommer fra Norge har deltatt i Orkester Norden denne sommeren. Orkesteret har besøkt 
Norge på sin turne og det ble holdt konserter i Kongsvinger og Stavanger. Lokale klubber bidro til at 
disse konsertene kunne finne sted og ungdomskontoen bidro med støtte.  Norsk deltager under 
musikkonkurransen under EF, Martine Skjellerudsveen på fløyte nådde ikke helt opp, men fikk god 
omtale. Koordinator for dette arbeidet er PDG Erik Evang.    

Leorådet har i denne perioden blitt ledet av Helene Thyregod Aspelund, Leo Club Oslo Torshov. Ved 
årets slutt består organisasjonen av 3 aktive klubber; Sandnes, Rustad og Torshov.   
MD-YC har bistått Leorådet i dets arbeid og deltatt på enkelte møter og treff.  
Den bebudede satsningen på Leo har enn ikke sett noe til og det er skuffende siden 3 av distriktene 
hadde i sine planer et konkret mål om å starte flere klubber og å styrke de eksisterende. Intensjonen i 
planer og ord vedtatt av Guvernørrådet ser ut til å være gode, men derfra til konkret handling er det 
uhyre langt!  
De eksisterende klubbene har hatt et høyt aktivitetsnivå. Adventlysaksjonen dette året gikk til NSR 
prosjektet i Minsk og resultatet ble ca nok 50.000,-.  
Leo I Norge avholdt sitt årsmøte den 24.mars og valgte Liv Christine Syversen, Leo Rustad som ny 
leder.   

YE utvalget startet arbeidet med å kartlegge nye muligheter for ungdomsutveksling høsten 2006. 
Tanken var å sende norske ungdommer til prosjekter i utviklingsland hvor vi som organisasjon, eller 
andre humanitære organisasjoner hadde prosjekter, slik at de kunne gjøre praktisk arbeid og igjen 
invitere ungdommer fra disse landene til leire i Norge. 
Et forslag til opplegg ble sendt inn til Guvernørrådsmøtet i februar men ble senere trukket fordi tiden 
løp ifra oss mht til det skisserte opplegget. MD ønsket å gå videre med dette og fikk til et opplegg med 
studentklubben i Bergen som annonserte etter studenter som kunne tenke se å reise til Uganda. Fem 
ungdommer reiste nedover støttet av ungdomskontoen og Lions Mint midler. Opplegget vil bli evaluert 
høsten 2007 med tanke på å utvikle konseptet videre.  

Atter et år et over og det har vært stor aktivitet i vårt program rettet mot ungdom på MD nivå. I tillegg 
så vet vi jo at det foregår mange flotte aktiviteter ute i klubbene. Men det er fortsatt viktig at distriktene 
har fokus på sine aktiviteter rettet mot ungdom og ikke minst at enn følger med i tiden og legger opp 
arbeidet på ungdommens premisser.     

Takk til YE utvalg, YEC'er, LeoC'er, koordinatorer, Lionskontoret for innsats og hjelp i løpet av året. 

Hilsen 

Rune Johansen 
MD YC 2005 - 2007     



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se årsrapporten nedenfor. 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
1. Fagsjefmøte 2006 meget vellykket, og en fin oppgradering for å kunne markedsføre 

bl.a kursene i DMV. 
2. Målet for antall tulipaner var 850.000. Vi nådde 875.000. UTROLIG 
3. Presentasjon til bruk i distrikt, sone og klubb er utarbeidet på begge målfør. 
4. Det er utarbeidet nytt materiell i forbindelse med ”Kunnskapsløftet” 
5. Motivere til at narkofondet i større grad brukes til ungdomsarbeide. 
6. Synliggjøre Lions i samband med støttetiltak. 
7. Det er utarbeidet 6 NA brev som er sendt til alle de 10 NAC’ene. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

GS håper de informative NA brevene distribueres til alle klubber. 
Rapporten godkjennes. 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT NARKOARBEID FOR 2006/07 O

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.06 – 2007/08

Saksbehandler: Hilde Straumsheim/Egil Moe-
Helgesen

Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Årsrapport MD-NAC  
MD 104  2006-2007 

MÅL 1  Gjennomføre opplæring av årets NAC gjennom fagsjefskurs 1-3 september. 
 Kurset vart halde på Montebellotunet . Hovedtema var markedsføring av ”Det er mitt 
valg”. Instruktør Liv Ruud, avtroppende MD NAC Kjell Tore Andersen og dagleg leiar DMV 
Ivar Tollefsrud deltok. 3 av fagsjefane var fråverande: frå distrikt A, C og E. 
   
MÅL 2  
Styrke tulipanaksjonen 
Mål for antall tulipanar var 850 000. Totale bestillingar kom opp i  875000.  
Statuttar blei utarbeidde og vedtatt på RM på Hamar. 
Fraktkostnader omtrent som fjoråret. 

MÅL 3 
 Marknadsføre ”Det er mitt valg” til lærarar, foreldre, lærarstudentar, skuleleiarar og 
 andre  som har ansvar for barn sine oppvekstvilkår.  
Utarbeidd presentasjon / undervisningsopplegg /foredrag til bruk i distrikt, soner og klubbar. 
Presentasjonen er utarbeidd på begge målføre, med eller utan lyd, og kan dessutan bestillast 
frå Lionskontoret som perm med papir – og lysark-utgåve.  

MÅL 4 
Motivere til at bruk av  ”Det er mitt valg” vert ein viktig del av innføringa av den nye 
læreplanen ” Kunnskapsløftet.” 
Alt nytt materiell fokuserer mykje på Kunnskapsløftet. Mange distrikt har hatt opplæring for 
sine klubbtillitsvalde basert på dette materiellet.  Instruktørane i DMV er godt orienterte om 
Kunnskapsløftet og  bruker det i sine kurs. 

MÅL 5 
Støtte og oppmuntre klubbane i å gjennomføre andre tiltak retta mot ungdom og 
rusførebygging. 
Støtte /refusjon frå Lions Narkofond er ein viktig motivasjonsfaktor for generelt 
ungdomsarbeid. MD NAC har arbeidd for å få ut informasjon om den støtta dei er berettiga 
til, ut til klubbane i distrikta. 
MD NAC ynskjer meir konkrete planar / rapportar frå distrikta om lokalt ungdomsarbeid.  



MÅL 6 
Vere tilgjengelege for samarbeid med andre på ein måte som er til det beste for våre mål 
og vår organisasjon 
Vi har prøvd å sette krav til synleggjering av Lions i dei samanhengar der vi går inn til andre 
med støttebeløp.  

MÅL 7 
Følge opp og rapportere arbeidet med førebygging av rus og vold. 
Fortløpande rapportering har vore gjennomført.  
Artiklar til The Lion og  på nett, 6 NA-informasjonsbrev ut til distrikta sine NACmm. 

Hilde Straumsheim  
MD NAC 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se nedenfor  

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
1. Innbetalingen til CSF II er på 6,2 mill. 
2. Det er gjennomført prosjektreiser til Uganda for 7 IRC’er 
3. Mange klubber benytter seg av fadderbarnordningen. 
4. Mål 2 har vært å synliggjøre vår IR arbeide til distrikt, sone og klubb. Det er i denne 

sammenheng utarbeidet både fakta-ark og info-brev. 
5. Samhandling mellom fagområdene har fått sitt synlige bevis i de 5 ungdommene som 

reiste til Uganda. 
6. Store utsettelser i Minsk-prosjektet, men nå er man i gang. Fortsatt ikke fullfinansiert. 
7. Neste NSR prosjekt (2007 – 2009) er en yrkesskole for funksjonshemmede i Romania, 

med MD 101 Sverige som ansvarlig. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten godkjennes. 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT INTERNASJONALT ARBEID 
2006/2007

B

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.07 – 2007/08

Saksbehandler: Evy Einarsen/Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



ÅRSRAPPORT FOR IR-OMRÅDET FOR MD 104 FRA 01.07.06 - 30.06.07. 
MD IRC Evy Einarsen 

1. Årsrapport med vurdering av prioriterte satsningsområder for 2006-2007. 

I vår visjon for vårt arbeid står det blant annet at: 

• Gjennom frivillig innsats lokalt og internasjonalt skal Lions Norge bidra til å skape 
større forståelse hos alle mennesker for verdens behov for humanitær hjelp. 

Vurderinger:  
MD Norge signaliserer gjennom sin aktive innsats at de etterlever og er pådrivere slik 
at Linons i Norge kan synliggjøre sin forankring i ”Lions mål”, ”Lions etiske norm” 
og etterleve  ”Lions oppgave” (”Mission Statement”) 

"Å skape større forståelse hos alle mennesker for verdens behov for humanitær hjelp og å yte 
frivillig innsats med lokalt engasjement og internasjonalt samarbeid."  

MD 104 har gjennom siste år bevilget store beløp fra Katastrofefondet og Mint-
fondet, og har på denne måten vært aktiv yter knyttet til nødhjelp over store deler av 
verden. Her viser MD Norge sin handlekraft når nød inntreffer, og bevilger også 
midler til store – og små hjelpeprosjekter i nære landområder og fjerne deler av 
verden. Her kan nevnes: 

• Aksjon Juleglede Murmansk 2007 – som er matpakkeutdeling og restaurering av 
barnehjem og skoler for funksjonshemmede barn på Kola. 
Dette prosjektet er et samarbeidsprosjekt med Vindvotten Skolefritidsordning/ 
private og næringsliv i Porsanger kommune. 

• Leger uten grenser  
• Barnehjem i Litauen 
• Tilskudd til buss   

Satsingsområde nr. 1 
• Øyehelseprogrammene i Uganda og Malawi – Campaign Sight First II (CSF II) 
• Klubbene oppfordres i perioden 2006-2008 til å yte etter evne og gi prioritering til 

Campaign Sight First II.  

Vurderinger:  
Her vil man alltid kunne si at det ville ønskelig med større innsats. Et positivt vedtak fra RM i 
MD Norge tilsier at klubbene oppfordres til å yte etter evne og gi prioritering til CSF II. Ved 
aktiv involvering og sammen med ansvarlige personer på distrikts- og sonenivå gjøres det en 
flott jobb, og innbetalingene til øyehelseprogrammene får sin støtte, selv om det finnes 
klubber som ikke bidrar. Her bør distriktskoordinatorene og modellklubbene for CSF II 
komme med informasjon slik at det kan inspirere de som ikke deltar, og at det kan gi 
resultater som gagner vårt arbeid for bekjempelse av blindhet i verden. 
Status pr. 01.07.07 viser en innbetaling på kr. 6.23 mill.  



I løpet av året ble det gitt aksept for øremerking penger fra av Melvin Jones Fellowship (MJF) 
til Campaign Sight First II (CSFII) som kan bidra til kjært innkomne midler.  
Det er gjennomført prosjektreiser til våre øyehelseprosjekter i Uganda for 7 av 10 IRC’er, 
samt et medlem fra LAN-styre Per Jægtvik.  
Når gjenstår det og se om ”besøkene” i Uganda vil influere på innbetalingene til CSF II. Det 
vil kanskje også på sikt føre til bedre og tilgjengelig informasjon om våre øyehelseprosjekter i 
Uganda, og senere mulige prosjektreiser til Malawi.  
Fadderbarnordningen i Uganda tiltrekker flere klubber og har en god framgang. 
Ved at NORAD har gitt Lions Norge ved LAN 3-årig avtale (2007-2009) gir det oss tillit og 
aksept for vårt arbeid til å avhjelpe nøden til de fattigste deler av verden.  
Malawi-prosjektet som en del av vår satsing rettet mot Campain Sight First II er i gang: Vår 
stedlige representant Roe Grønnevet har vært på plass i Malawi siden november 2006. En av 
spesialrådgiverne fra LAN Jan Holtet har vært i Malawi på befaring, og har gitt fyldige 
rapporter i The Lion om framdrift av bygging av øyeklinikken i Mzuzu. Det vil muligens bli 
åpning av den første klinikken i Mzuzu med overlevering til Helseministeriet medio oktober 
2007.  
Det er særlig gledelig at allerede nå er enkelte distrikt i MD 104 inne og starter 
skoleutviklingsprosjekt i Malawi. Det er Distrikt 104J som samarbeider med Lions klubber i 
Malawi. 
Å sikre kontinuitet i innbetalinger fra alle klubber slik at Øyehelsprogrammet i Malawi kan 
gjennomføres etter oppsatte planer og tidsrammer er den største utfordringen for MD Norge.  

Det er også viktig at MD 104 kan fortsette med å utvikle differensierte prosjekter som styrker 
befolkningen både i Uganda og Malawi. Særlig i Uganda finnes det allerede etablerte 
kontakter mellom ulike distrikt/soner i MD Norge, og det er bedre å bygge opp der Lions 
allerede samhandler og skaper bærekraft. 
Ved utfasing i Uganda må MD Norge sikre bærekraft, og følge opp de utfasede prosjektene i 
Uganda sammen med myndighetene. Det må utarbeides klare mål og planer for oppfølging 
ved utfasing. LAN-styret vil engasjere seg i dette arbeidet og sette vilkår for oppfølgingen. 

Satsingsområde nr. 2 

• Å synliggjøre våre aktiviteter gjennom aktiv informasjon på to plan: 
MD Norge/ LAN til distrikt- sone- og klubbnivå. 

• Informasjon til klubb via IRC til sone- distrikt og til MD-nivå.  

Vurderinger: 
Det har vært jobbet godt på flere plan knyttet til informasjon for IR- området. Det er 
tilgjengelig informasjon på de ulike hjemmesider til våre distrikt og MD Norge sin 
hjemmeside som kan brukes av distrikt/ soner og klubber. 
Klubber og distrikt er gode på å sende inn stoff til The Lion om sine små og store prosjekter 
på IR- området. 
Det er utarbeid fakta ark for IR - området for MD Norge og med spørsmål som kan brukes 
som kunnskapsbase for IR. 
MD IRC har deltatt på Distriktsmøtet i D 104 G, og avviklet seminar: ”IR - arbeid for MD 
104.” Det har vært fagsjef - og opplæringsmøte i juni 2007. 
MD IRC har deltatt på NSR på Island og avholdt seminar om våre øyehelseprosjekter og 
LAN. 



I tillegg sender MD IRC ut info -brev til alle IRC’ er 4 ganger pr. år. Informasjonen dekker 
hele IR - området, og gjengir også vedtak fattet av Guvernørrådet knyttet til IR.  

Satsingsområde nr. 3 
• Å bidra til samhandling på tvers av faggrensene og fagområdene ved opprettelse av nye 

prosjekter som gjør våre aktiviteter attraktive for nye medlemmer. 

Vurderinger: 
Alle fagsjefer var samlet til møte i november 2006 hvor et av temaene blant annet var 
samspill, og samhandling på tvers av faggrenser. 
Ut fra mitt ståsted som MD IRC er det ønskelig at Lions må ha dette temaet åpen hele tiden, 
og MD Norge bør være en samlet pådriver mot fagsjefene slik at det kan jobbes for de svake 
som trenger hjelp og lider. 
En trend som er nå er at mange ønsker å gi av sin ”overflod” i form av faste pengebeløp eller 
deltakelse uten binding, og her bør Lions være aktiv å knytte disse personene til vår 
organisasjon. Om de ikke blir medlemmer sprer de informasjon om Lions i sine nærmiljø. 
En bør også her tenke på samhandling med andre organisasjoner som driver frivillig 
humanitært hjelpearbeid. Flere kan utrette større prosjekter samlet. 
Gjennom drøftinger på flere nivå i MD Norge ble det gjort vedtak på sende ut ungdommer 
som skulle delta i våre øyeprosjekter i Uganda. Fyldige reportasjer har blitt gitt til vår 
hjemmeside for MD Norge.  
Når det gjelder Ungdom til Uganda er det er å håpe at MD Norge kan ta en seriøs evaluering 
av opplegget. På sikt er det ønskelig at fagområdene i MD Norge kan være pådrivere slik at 
ungdom i vårt land kan bidra sammen med ungdom i våre giverland knyttet til våre 
hjelpeprosjekter. Samspill og aktiv innsats er fredskapende arbeid og fremmer solidaritet.  

Satsingsområde nr. 4 
• NSR-prosjekter  
• Minsk - framdrift - informasjon. 
• Romania - framdrift - informasjon 

Vurderinger: 
Minsk-prosjektet: 
Prosjektet har hatt en del forsinkelser og det har trekt ut. Det er ulike forhold som har 
forsinket framdriften, men en del bunner nok i ”lite handlekraft” fra prosjektgruppa og 
ansvarlige i MD Norge og i Minsk. Her må det evalueres hvordan starte et ”livskraftig 
oppgående” prosjekt for et samlet NSR?  Det foreligger ikke status pr. dags dato hvor 
byggearbeidet står, men en del grovarbeid på området er igangsatt.. 
Det er sendt ut informasjon om kjøp av ”sponsorvegg” – det vil si at de som ønsker det kan 
kjøpe en eller flere keramiske fliser som symboliserer en ” Håpets regnbue”, og hvor navnene 
på sponsorene vil bli satt inn. Prosjektet er ikke fullfinansiert, og det er å håpe at dette kan gi 
sårt trengte midler til” Hjelp til kreftrammede barn i Belarus”.  
Romania-prosjektet: 
Planarbeidet og alle nødvendige fakta om ”Restaurang-skolen” for funksjonshemmede er i 
gangsatt. 
Det er MD 101 – Sverige som skal ha ansvar for neste prosjekt som er en yrkesskole for 
funksjonshemmede ungdom i Romania. 

Vurderinger: 



Et positivt vedtak fra NSR på Island ble det fattet å øke bidraget fra de nordiske land fra 0.94 
Euro til 1.20 Euro pr. medlem. Det er gjort forslag vedtak på økning fram til 2011 om NSR 
fortsatt beslutter det. I tillegg ble det gjort vedtak på å minske administrasjonskostnadene. 
Det er viktig å holde seg fortløpende orientert om NSR-prosjekt, og være aktive og 
samhandlende mot alle aktører gjeldende NSR. 

Slutt kommentarer:  
IR er spennende og gir så uendelig mye til oss som medmennesker. Med IR i hovedsete kan 
Lions få nye medlemmer og yngre medlemmer om det er det som er ønskelig.  

Skal vi sammen kunne klare å etterleve ” Missons Statement” bør alle Lions i Norge få synse, 
få tro, få tenke, - for jo flere som synser, tenker og tror, - jo lettere klarer vi å ha våre visjoner 
i ” hodet og hjerte” 

Lakselv, den 8.august 2007 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se rapporten nedenfor   

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Rapporten omhandler det arbeidet lovkomiteen har vært medvirkende til i Lionsåret 
2006/2007.  
Short-notes fra styremøtene i Oak Brook vil bli etterlyst, og kommer som saksdokument til 
GRM etter hvert som de foreligger.  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten godkjennes.  
Vi benytter anledningen til å takke lovkomiteen for vel utført arbeide. 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT LOVKOMITEEN B

Møtedato: 01.09. og 2.9. 2007 Saksnr: 3.08 – 2007/08

Saksbehandler: Tom Sletner/Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



RAPPORT OVER LIONSÅRET 2006-2007 

Til:    Guvernørrådet 
Fra:    Lovkomiteen 
Dato: 08. august 2007 

Riksmøtet 2006 i Tønsberg valgte som Lovkomite for MD 104 for lionsåret 2006-2007 
PDG Tom Sletner, Lions Club Heggedal (leder), 
Lion Finn Ramstad, Lions Club Asker, 
Lion Knut Relbo, Lions Club Oslo/Abildsø-Manglerud. 

I “Reglement for lovkomiteen”, § 3. 5 heter det:  
“Lovkomiteen skal årlig til guvernørrådets møte i august måned avgi en kortfattet rapport om 
arbeidet siste arbeidsår.  
Med rapporten skal følge oversikt over alle vedtatte endringer i lov og arbeidsorden i perioden. 
Disse endringene skal være innarbeidet i vår lovsamling.  
Det gjelder vedtak fra – 

1. siste internasjonale Convention 
2. møter i Det internasjonale styret 
3. siste riksmøte 
4. alle årets guvernørrådsmøter. 

Lovsamlingen legges i samarbeid med web-redaktøren ut på Lions hjemmeside. 

I guvernørrådsmøtet 25. og 26. august 2006 ble Lovkomiteen - under vedtaket til sak 3.08 - 
anmodet om å innarbeide vedtakene fra Convention i Boston 2006: 

CONVENTION I BOSTON 2006  

1. Lov (Constitution), Artikkel IX, seksjon 3 (a)  
Eliminering av minimumskravet for reservefondets investeringer i 
industriobligasjoner, statsobligasjoner og likvide midler. Dette for at fondets 
investeringsstruktur skal sikre en trygg basis og gi en maksimal avkastning på 
investeringene. 

2. Arbeidsordning (By-Laws), Artikkel VI, seksjon 2.  
Delegatstatus utenom klubbens kvote for guvernørrådsledere ved Convention. 

3 Lov, Artikkel VIII, seksjon 2 (a), (b) og (d). 
Familierabattert medlemskontingent fra 1. januar 2007. 

      4  Arbeidsordning, Artikkel II, seksjon 3.   



Godkjennelsesordning ved forandring av distriktsgrenser. 
      5 Arbeidsordning, Artikkel III, seksjon 2 (a) (3). 

Kun distrikt med minimum 1250 medlemmer og 35 lionsklubber kan foreslå kandidat 
til vervet som 2. internasjonale visepresident. 

      6 Arbeidsordning, Artikkel III, seksjon 3 (c). 
Kun distrikt med minimum 1250 medlemmer og 35 lionsklubber kan foreslå kandidat 
til Det internasjonale styret (International Director). 

CONVENTION I CHICAGO 2007 

1. Lov (Constitution), Artikkel IV, seksjon 4 
Økning av antall ”Directors” i Det internasjonale styret på bekostning av ”Utpekte 
styremedlemmer (”Appointees”). 

2. Lov (Constitution), Artikkel VIII, seksjon 2 (a), (b), (c) og (d) 
Redusert internasjonal kontingent for medlemmer i ”studentklubber”. 

      3 Arbeidsordning, Artikkel IX, seksjon 2 (a). 
 Det internasjonale styret skal fremlegge årsregnskap til revisjon hos autorisert revisor. 
      4 Arbeidsordning, Artikkel VI, seksjon 5 (a), (b), (c) og (d). 

Omarbeidelse av oppgaver og ansvar for distriktsguvernør, visedistriktsguvernør, 
regionleder og soneleder. 

MØTER I DET INTERNASJONALE STYRET 

 Lovkomiteen har ingen tilgang til protokoller eller referat i Det internasjonale styret. 
Det forutsettes imidlertid at medlemmer fra Norden i Det internasjonale styret sender 
resymé fra styremøtene til de respektive guvernørråd, som i sin tur tar dem opp i sine 
møter. 
Lovkomiteen registrerer at slike resymé ikke er behandlet i Guvernørrådet siste året. 

RIKSMØTET I HAMAR 2007  

      1 Nytt:  Reglement for Lions tulipanaksjon 
 Reglementet tas inn i Lovverket for MD 104 på linje med andre reglement. 
      2 Lov for MD 104, nytt kapittel XV 
 Om overskytende midler ved eventuell oppløsning av MD 104. 
      3 Arbeidsordning for MD 104, § 20, 11 

Om overskytende midler for Norske Lionsklubbers katastrofeberedskap ved eventuell 
oppløsning av MD 104. 

      4 Reglement for Lions Røde Fjær.  
 Tillegg til § 2, 4 om forslag til innsamlingsformål og i §10.1 om godkjennelse. 

     Forslag som ikke ble behandlet. 



Lovkomiteen har rett til å fremme forslag til Riksmøtet i saker som har tilknytning til 
komiteens arbeid i henhold til ”Lov for MD 104”, § 12, 7 og i henhold til ”Reglement 
for Lovkomiteen”, § 3, 4. 

Komiteen sendte inn forslag i god tid før fristens utløp med sikte på å få inn et punkt 
om endringer og tilføyelser i ”Forretningsorden for riksmøter”.  
Guvernørrådet erklærte seg prinsipielt enig i forslaget i sitt møte i februar (Sak 9.09), 
men unnlot å fremme det for Riksmøtet ettersom det ble nedsatt en komité til å se på 
hele lovverket, og der Lovkomiteens forslag skulle vurderes. 
  

GUVERNØRRÅDSMØTER  

      1 Reglement for Lionskontoret 
         a)   Guvernørrådet vedtok et vesentlig omarbeidet reglement for Lionskontoret i 

sitt møte 1/6-2007. Reglementet, gjort gjeldende fra 1/10-2003, opphører fra det 
tidspunkt Guvernørrådet bestemmer at det nye skal gjelde. 

b)    I det samme møtet ble også omarbeidede ”Arbeidsvilkår for tilsatte ved 
       Lionskontoret” vedtatt. Den gamle versjonen, gjort gjeldende fra 1/10-2003, blir 
       således erstattet av den nye. Det er også utarbeidet stillingsinstrukser for general- 
      sekretær, informasjonsmedarbeider, økonomimedarbeider og redaktør.  

      2 Reglement for Lions Aid Norway  
Et revidert reglement for Lions Aid Norway er godkjent av Guvernørrådet 1/6-2007. 
Dette erstatter dermed det reglementet som Guvernørrådet godkjente i november 2003. 

DIVERSE  

Komiteen har hatt to møter og for øvrig ordnet lovspørsmål via telefon og E-post. 
Komiteens medlemmer har dessuten bistått klubber og medlemmer med spørsmål om 
fortolkninger og gitt råd og veiledning. 

Heggedal / Asker / Oslo,   08. august 2007 

Tom Sletner (leder) 
(sign.) 

Finn Ramstad                                                       Knut Relbo 
                                  (sign.)                                                                 (sign.) 



Lions Aid Norway
Sak 3.10. - 2007

Resultatregnskap 01.01-30.06.2007

2007 2006 2 007
Øyehelse

Uganda Malawi Annet Total Årstotal Øyehelse
Virkelig Årsbudsjett Virkelig Årsbudsjett Virkelig Virkelig Virkelig Årsbudsjett

Inntekter
Støtte fra NORAD 768 706 1 800 000 2 531 322 5 200 000 3 300 028 6 406 636 7 000 000
Bidrag fra klubbene 1 85 412 578 000 281 258 1 471 000 366 670 1 234 173 2 049 000
Andre inntekter 12 500 12 500 77 609
Sum inntekter 854 118 2 378 000 2 812 580 6 671 000 12 500 3 679 198 7 718 418 9 049 000

Kostnader
Investeringskostnader 2 77 854 160 000 2 126 136 3 800 000 2 203 990 3 789 010 3 960 000
Personalkostnader 366 609 550 000 341 276 970 000 707 885 1 273 884 1 520 000
Revisjon, fremmede tjenester 933 75 000 41 470 200 000 42 403 285 851 275 000
Opplæring 131 327 400 000 79 173 500 000 210 500 771 874 900 000
Driftsutstyr og vedlikehold 13 533 50 000 3 784 200 000 17 317 158 204 250 000
Møter, reiser, bilutgifter 69 708 200 000 136 922 100 000 206 630 533 717 300 000
Tilskudd til drift av klinikker 3 108 234 400 000 64 118 150 000 172 352 432 907 550 000
Andre driftskostnader inkl. administrasjon 4 85 920 543 000 19 701 751 000 82 020 187 641 475 134 1 294 000
Sum kostnader 854 118 2 378 000 2 812 580 6 671 000 82 020 3 748 718 7 720 581 9 049 000

Driftsresultat 0 0 0 0 −69 520 −69 520 (2 163) 0 

Noter:
1.Egeninnsatsen er beregnet med 10% av totalkostnadene, som er NORADs minstesats og godkjent for 2005 og 2006
2. Investeringen i Uganda kr. 77.854 er kunstig lav, den er redusert med en innbetaling fra MoH til dekning av deres del av samprosjektet i Kabale
3. Tilskudd drift av klinikker Malawi gjelder kjøp av startbeholdning av medisiner. Er budsjettert som investeringskostnad, men kan forsvares som drift
4. Administrasjon kr. 82.020 inkluderer LAN's andel av fire IRC-er på inspirasjonsreise til Uganda med kr. 60.000
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Balanse pr. 30.06.2007

Øyehelse 
Uganda Malawi Fadderbarn Annet Sum Sum 2006

Eiendeler

Omløpsmidler
Kortsiktige fordringer 83 714 6 282 1 539 143 1 629 139 695 654
Klubbinnbetalinger i mellomregning MD 690 334 690 334 1 207 384
Likvider Norge 4 416 266 −19 802 647 468 5 554 906 3 580 112
Likvider utenlands 1 251 470 104 138 1 355 608 511 757

17



Sum omløpsmidler 5 751 450 110 420 670 532 2 186 611 9 229 987 5 994 907

Sum eiendeler 5 751 450 110 420 670 532 2 186 611 9 229 987 5 994 907

Egenkapital og gjeld

Egenkapital
Opptjent egenkapital 01.01.2007 762 830 762 830 771 543
Årets resultat −32 500 −32 500 −8 713
Opptjent egenkapital 31.03.2007 730 330 730 330 762 830

NORAD
Innestående 01.01.2007 424 751 424 751 276 387
Innbetalt støtte for 2007 900 000 2 175 249 3 075 249 6 555 000
Anvendt i prosjektet 768 706 2 531 322 3 300 028 6 406 636
Balanse 31.03.2006 131 294 68 678 199 972 424 751

Andre bidragsytere
Innestående 01.01.2007 2 468 080 610 371 6 611 3 085 062 1 584 332
Innbetalt av klubbene i 2007 3 220 000 281 258 148 866 3 650 124 2 967 654
Finansinntekter 0 19 350
Anvendt i prosjektet 85 412 281 258 88 705 455 375 1 486 274
Innestående 31.03.2007 5 602 668 0 670 532 6 611 6 279 811 3 085 062

Kortsiktig gjeld
Minsk 1 204 432 1 204 432 935 831
Kreditorer 17 488 41 742 447 910 507 140 411 912
Mellomregning med MD 104 37 073 37 073 374 521
Sum kortsiktig gjeld 17 488 41 742 0 1 689 415 1 748 645 1 722 264

Sum gjeld og egenkapital 5 751 450 110 420 670 532 2 426 356 8 958 758 5 994 907
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LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 16. og 17. februar 2008 

SAKSLISTE        (31.01.08) 
 

1. Åpning og konstituering     

2. Protokoller og referater.             Sakstype  Side  
 2.08 Protokoll fra guvernørrådsmøte 17. november.20067 B   

2.09 Referat fra CC møte i København 1. og 2. 12.2007   O      
2.10 Referat fra CC møte under NSR på Lidingø 18.01.08 O 
2.11 Referat fra NSR Rådsmøte på Lidingø   O 
2.12 Referat fra guvernørrådsmøte 18. november 2008  B 
        

3. Rapporter 
 
3.32 Rapport lederutvikling     B     
3.33 Rapport medlemsutvikling     B     
3.34 Rapport ungdomsarbeid      B     
3.35 Rapport narkotikaarbeid      B     
3.36 Rapport internasjonalt arbeide    B    
3.37 Kommentar til regnskap pr 31.12.07 for LAN   B    
3.38 Regnskaper pr. 31.12.07 for LAN    O     
3.39 Kommentar til regnskapet pr. 31.12.07 i DMV   O 
3.40 Utgår    
3.41      Regnskap pr 31.12.07 for DMV    O     
3.42 Referat fra styremøte i DMV 16.11.07   O    
3.43 Måltall pr. 31.12.2007     O      
3.44 Måltallene for områdene YC, ME, NA og IR  O     
3.45 Lion Mints – rapport  2007     O 
3.46 Statusrapport PR      B 
3.47 Statusrapport IT      B     
  

4. Planer 
 
4.13 Mål- og statusrapport for distrikt A – K   B    
4.14 Strategiplan 2008 – 2016      B    
4.15  Langtidsplan 2008 – 2011.     B    
4.16   
4.17   
4.18   



5. Organisasjon og administrasjon 
  
5.08 Informasjonskampanjen i Lions Norge   O   
5.09 Representasjon på RM i Norden    B   
5.10 Forslag om endring i reglene for representasjon på 
  Riksmøtene i de andre Nordiske land   B 
5.11 Tildeling av prokura til generalsekretæren   B  
   

6. Økonomi 
 
6.14 Kommentar til regnskap MD 104 pr 31.12.07  B   
6.15  Regnskap MD 104 pr. 31.12.07    B   
6.16 Utbetalinger fra narkofondet     O   
6.17 Katastrofeberedskapen. Statusrapport pr. 31.12.07  O 
6.18 Beitoleiren 2008-01-30     O 
6.18.1 Oversikter over innbetalinger til Beitoleiren   O   
6.19 Kommentar til forslag til budsjett for 2007/2008  O   
6.20 Budsjett for 2007/2008     B   
6.21 Ikke innbetalte kontingenter fra høsten 2007  O 
6.22         

7. Bevilgningssaker 
 
7.06 Bevilgninger fra Mintfondet  .   O   
7.07 Søknad om bevilgning fra Mintfondet. Distrikt D  B   
7.08 Garanti for ungdomsleir i D     B 
7.09 

8. Andre saker    
  

8.10 Jury fotokonkurranse      O   
8.11 Møtedatoer 2008/2009     O   
 

9. Riksmøtesaker 
 
9.01 Oppnevning av møteledere til Riksmøte i Haugesund B   
9.02  Nominasjon av lovkomiteen      B   
9.03 Foreløpig møteplan for Riksmøte i Haugesund  O 
9.04 LC Oslo/Rustad. Forslag om å opprette ”Human  
  Environment Chairperson”. MD-HEC.   B   
9.05 Forlengelse av funksjonstiden for MD-LDC   B 
9.06 Innstilling fra ROLF-komiteen    B 
9.07 Gjeninnføring av MD-PRC-funksjonen. Forslag fra 
  LC Oslo/Slemdal      B 
9.08 Fullmakt til å starte arbeidet med å finne et nytt land 



  for vårt øyehelsearbeide.     B 
9.10 LC Oslo/Slemdal – forslag om oppfølging av aksjoner B 
9.11 LC Oslo/Nordberg. Forankring i klubbene av store saker B 
9.12 LC Vang. Forslag om endring av navn på NAC-området B 
9.12.1 LV Vang. Forslaget      B 



LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 30. mai 2008 

SAKSLISTE        (20.05.08) 
 
    Sakstype:  B (beslutning i GRM) 
      O (til orientering – kan løftes inn i GRM) 
1. Åpning og konstituering   I (til informasjon – kan ikke løftes inn)   

2. Protokoller og referater.             Sakstype  Side  
 2.13 Protokoll fra guvernørrådsmøte 16. og 17.  

  februar 2008       B     3         
      

3. Rapporter 
 
3.49 Rapport lederutvikling     B  18  
3.50 Rapport medlemsutvikling     B    22 
3.51 Rapport ungdomsarbeid      B   27 
3.52 Rapport narkotikaarbeid      B    31 
3.53 Rapport internasjonalt arbeide    B   34 
3.54 Rapport PR       B  38 
3.55 Rapport IT       B  42 
3.56 Referat fra styremøte i LAN 15.02.08   I   45 
3.57 Kommentar til regnskapet pr. 31.03.08 i DMV   I   47 
3.58.1     Regnskap pr 31.03.08 for DMV    I    48 
3.59 Referat fra styremøte i DMV 15.02.08   I   51 
3.60 Rapport om NSR Minsk     O    55 
3.61 Måltall pr. 30.04.2007     O     57 
3.61.1 Måltallene for områdene YC, ME, NA og IR  O    58 
3.62  Referat fra årsmøte i Leo Norge    B  63 
3.63  Årsregnskap for Stiftelsen Lions Førerhundskole 
  og Mobilitetssenter.      O             64  
  

4. Planer 
 
4.16 Mål- og statusrapport for distrikt A – K   B            65 

5. Organisasjon og administrasjon 
  
5.15 Valg av representant til AU 2007/2008   B  75 
5.16 Innstilling om vandreleir     B  76 
5.17 Valg av styremedlem til DMV    B  78 
5.18 Muntlig orientering om ROLF II    O  79 
 



 

6. Økonomi 
 
6.23 Kommentar til regnskap MD 104 pr 31.03.08  B  80 
6.24  Regnskap MD 104 pr. 31.03.08    B  81 
6.25 Utbetalinger fra narkofondet     O  85 
6.26 Katastrofeberedskapen. Statusrapport pr. 31.03.08  B  89 
6.27 Ikke innbetalte kontingenter      I  91 
6.28 Utbetaling mintfondet     O  92 
6.29 Økning av satsen for kilometergodtgjørelse i MD 104 B  94 
 

7. Bevilgningssaker 
 
7.11 Budsjett 2008/2009 for Leo Norge    B  95 
7.12  Sommerleir for barn fra Hvitrussland. Distrikt C  O  96 
7.13  Garanti for ungdomsleir i B     O  102 
7.14 LC Vågå. Hjelpeprosjekt ved skole i Bosnia og 
  Hercegovina       B  107 
7.15 Distrikt D. Ny søknad barnehjemmet i Romania  B  113 
7.16  Distrikt C. Brønner i Uganda og Malawi   O  116 

8. Andre saker    
 8.12 Møtedatoer 2008/2009     O  120 

8.13  LC Andebu m/flere. Salg til klubber av DVD 
  (Stadfestelse av tidligere vedtak)    B  122 
8.14 Forslag til budsjett – LRF 2009    B  124 
8.15 LC Oslo/Ormsund. Salg av jakke til klubber  
  i MD 104       B  126 
    

9. Riksmøtesaker 
 
9.10 Foreløpig møteplan for Riksmøte  
  i Haugesund       O        129   
 9.11 Endring av navn på fagområdet NAC   B  131 



LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 17. november 2007 

SAKSLISTE        (31.10.07) 

1. Åpning og konstituering     

2. Protokoller og referater.           Sakstype Side  
 
2.05 Protokoll fra guvernørrådsmøte  1. og 2. 09.2007  B    

2.06 Referater fra Europa Forum 2007   O    
2.07 Referat fra CC møte i Chicago    O      

3. Rapporter 
 
  
3.19  Kommentar til regnskapet for MD 104   B     
      3.19.1 Årsrapport for MD 104 for 2006/2007   B   
 3.19.2 Årsregnskap for 2006/2007    B   
       3.19.3 Noter til årsregnskapet     B      
3.20  Rapport lederutvikling     B     
3.21  Rapport medlemsutvikling    B     
3.22  Rapport ungdomsarbeid      B    
3.23  Rapport narkotikaarbeid      B    
3.24  Rapport internasjonalt arbeide    B     
3.25  Regnskaper pr. 30.09.06 for LAN   O     
3.26  Referat fra styremøte i LAN 31.08.2007   O     
3.27  Kommentar til regnskapet pr. 30.09.07 i DMV  O    
      3.27.1      Regnskap pr 30.09.07 for DMV    O    
3.28  Referat fra styremøte i DMV 27.08.07   O   
3.29  Rapport om NSR Minsk     B    
3.30  Måltall pr. 31.10.2007     O    
 3.30.1 Måltallene for områdene YC, ME, NA og IR  O 
3.31  Orientering fra prosjektgruppen ROLF.    

4. Planer 
 
4.11 Statusrapport for distrikt A – K    B     
4.12 NSR 2009 i Norge     B  
 

5. Organisasjon og administrasjon 
 
5.04 Komiteer, styrer og utvalg. Ajourhold    B   
5.05 Komite for revisjon av strategikomiteen. 
5.06 Valg av norsk medlem for å evaluere NSR AU       
   

6. Økonomi 
 
6.09 Kommentar til regnskap MD 104 pr 30.09.067  B  
 6.09.1  Regnskap MD 104 pr. 30.09.07    B   
6.10 Kommentar til regnskap Beitoleiren 2007   O 
 6.10.1 Regnskap Beitoleiren 2007-10-31    B   
6.11 Regnskap Leo for 2006/07    B  
6.12 Katastrofeberedskapen. Statusrapport   O 
6.13 Innbetalinger til Beitoleiren 2008  
 
 
 



7. Bevilgningssaker 
 
   
7.04 Riksmøteadmin. – tilleggsbevilgning   B 
7.05 Bevilgninger fra mintfondet.  

8. Andre saker    
8.03 Evaluering av ungdomsprosjektet i Uganda   B 
 8.03.1 Rapporten fra David i Uganda 
8.04 Informasjonskampanjen – medlemsskap. Forslag fra 
  distriktsstyre i 104 K     B  
8.05 Prisen på tulipaner ref sak 4.05/2006/07   B  
8.06 Tillatelse til salg av MEDOX. – LC Heradsbygda  B 
8.07 Tillatelse for salg av Omega 3 – LC Fredrikstad  B 
8.08  Foreløpig program for RM i Haugesund   O



LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 1. og 2. september 2007 

SAKSLISTE. (pr. 16.08.07) 

1. Åpning og konstituering         Sakstype       Side 

2. Protokoller og referater. 
2.01 Protokoll fra guvernørrådsmøte 01.06.2007    B   
2.02 Protokoll fra Riksmøte 2007             Ligger på www.lions.no 
 

3. Rapporter 
 
3.01 Årsrapport MD 104 2006/2007    B 
3.02 Kommentar til foreløpig regnskap for MD 104 for 2006/07 B 
 3.02.1 Regnskapet (drift, balanse og aktivitet)   B 
3.03 Årsrapport lederutvikling for 2006/2007   B   
3.04 Årsrapport medlemsutvikling for 2006/2007  B 
3.05 Årsrapport ungdomsarbeid for 2006/2007   B 
3.06 Årsrapport narkotikaarbeid for 2006/2007   B 
3.07 Årsrapport internasjonalt arbeide 2006/2007  B 
3.08 Årsrapport lovkomiteens arbeide 2006/2007   B  
3.09 Halvårsrapport Lions Aid Norway    O 
3.10 Kommentar til egnskaper pr. 30.06.07 for LAN  O 
 3.10.1 Regnskap for LAN pr. 30.06.07    O 
3.11 Referat fra styremøte i LAN 22.05.07   O    
3.12 Halvårsrapport Stiftelsen det er mitt valg             O 
3.13 Kommentar til regnskap Stiftelsen DMV    O 
 3.13.1 Regnskap for Stiftelsen DMV pr. 30.06.07   O 
3.14 Referat fra styremøte i DMV 14.05. og 23.05.07  O  
3.15 Referat fra fagsjefmøtene     O   
3.16 Rapport om NSR Minsk     O    
3.17 Kommentar til statusrapport CSF II   O 
 3.17.1 Statusrapport CSF II pr. 30.06.07    O 
3.18 Rapport Lion Mints 1. halvår 2007    O   
 
Planer 
 
4.01 Mål- og statusrapport for distrikt A – K   B   
4.02 Handlingsplan lederopplæring      B 
4.03 Handlingsplan medlemsutvikling    B 
4.04 Handlingsplan ungdomsarbeid     B 
4.05 Handlingsplan narkoarbeid      B 
4.06 Handlingsplan internasjonalt arbeide    B 
4.07 Handlingsplan PR     B 
4.08 Handlingsplan IT      B 
4.09 Handlingsplan MD 104      B 
4.10 Møte og aktivitetskalender for 2007/2008   O 
   

4. Organisasjon og administrasjon 
   
5.01 Valg av styreleder og styremedlemmer i DMV  B  
5.02 Komiteer, styrer og utvalg. Ajourhold og nyvalg.  B 
5.03 Klubbenes infopris     B 
 
 
 
 



5. Økonomi 
  
6.01 Rapporteringsrutiner. Opplegg og innhold   B  
6.02 Måltall pr 30.06.07     O 
6.03 Katastrofeberedskapen. Statusrapport pr. 30.06.07  B 
6.04 Lion Mints. Statusrapport pr. 30.06.07   O 
6.05 Dekning sonekostnader infokampanjen   B 
6.06 Narkofondet – bevilgninger i 2007/08   O 
6.07 Annonser i The Lion og på nettet.   B  

6. Bevilgningssaker 
 
7.01 Støtte til kurs i DMV for høgskolestudenter  B    
7.02 Lions Camp Asker – søknad om garanti 2008  O 
7.03 Beitoleiren – søknad om støtte.    B 
7.04 Mintfondet – midler til bokbåt i Laos   O    
  

7. Andre saker 
 
8.01                           
8.02                       .     
8.03      
8.04      
8.05   



          

LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD 104 

GUVERNØRRÅDSMØTE 1. JUNI 2007 

PROTOKOLL. 

Møtested: Hotell Scandic, Hamar 
Varighet: Fredag 1. juni kl. 8.30. 10.30 
   

Tilstede:   Guvernørrådsleder Bjørn Sætrom 
Ass. Guvernørrådsleder Helge Toftner 

    Distriktsguvernørene fra 10 distrikter  
    Fagsjefer (5) 

Fra administrasjonen:  Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
    Informasjonskonsulent/redaktør Vibeke Aasland 
       
Dessuten var til stede ID Jan-Åke Åkerlund 
 IPID Jan Holtet 
 PCC Martin Haakull  
 IPDG Kjell Sporsheim (medlem av AU) 
 PDG Birger Dervo 
 PDG Tom Sletner (leder i lovkomiteen) 
 PDG Erik Evang 
 PDG Ingolf Bekkelund 
 PDG Erling Øvstedal 
 PDG Harald Hartvigsen 

Lion Dag Helgestad (leder for RM arrangementkomité) 
 DG-elect fra 10 distrikter. 
  
  

1. Åpning og konstituering. 
 
Innkalling og saksliste ble godkjent. 
Helge Toftner leste Lions etiske norm. 
Bjørn Sætrom orienterte om opplegget for Guvernørrådsmøtet,  

2. Protokoller og referater. 
 
2.11 Protokoll fra GRM 17. og 18. februar 2007 
  
Vedtak: Protokollen godkjennes 
 



 
 
 

3. Rapporter 
  
3.47 Rapport lederutvikling.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-LDC Finn Haug viser at det nedlegges mye tid på 
å revidere vårt opplæringsmateriell. Det nye opplæringsprogrammet for de tre nivåene 
vil bli fremlagt for fagsjefene 9. juni 2007. 
Endelig vedtak om VDG opplæringen må gjøres snarest mulig.  
 
Vedtak i AU: 
Rapporten godkjennes.  

1. AGRL Helge Toftner og MD-LDC Finn Haug utarbeider planer for VDG-opplæringen 
for 2007/2008. Avvik fra budsjettet på kr. 35.000 må dekkes av distriktene. 

2. De norske brevene tilpasses det som kommer fra Oak Brook for å unngå dubleringer. 
3. VDG’ene må få tilbakemeldinger fra MD-LDC på besvarelsene på både brevene fra 

Oak Brook og de norske.  
 
3.48 Rapport medlemsutvikling.  
Rapporten, som var utarbeidet av MD-MEC Knut Eirik Wollan, viste at vi pr. 
30.04.2007 hadde 13.026 medlemmer, en nedgang på 259 fra 1.7.06.  
Det er chartret ny klubb i F, LC Rjukan/Fossens døtre. 
MD-MEC påpeker at det er vanskelig å utarbeide fyldesgjørende rapporter da 
tilbakemeldinger fra flere distrikter mangler. 
 
Vedtak i AU: Rapporten godkjennes 
 
3.49 Rapport ungdomsarbeid. 
Rapporten er utarbeidet av MD-YC Rune Johansen. 
Det kommer 124 ungdommer fra 42 nasjoner til leire i Norge.  
Fra Norge reiser det ut 99 deltagere. 
Satsingen på Leo i de tre distriktene som hadde konkrete mål har vært minimal. 
Stor interesse for fredsplakatkonkurransen. Det kom inn ca. 2.000 tegninger fra 50 
skoler i 7 distrikter.  

Vedtak i AU: Rapporten godkjennes. 
 
3.50. Rapport narkotikaarbeide.  
MD-NAC Hilde Straumsheim har utarbeidet rapport om narkotikaarbeidet.  
Årets tulipanaksjon er den beste så langt – 872.930 tulipaner ble bestilt.  
Ny NA presentasjon er utarbeidet.  
Info om at klubbene kan søke om midler til andre aktiviteter enn Det er mitt valg, må 
bli bedre kjent.  
 



Vedtak i AU: Rapporten godkjennes 

3.51 Rapport internasjonalt arbeid.  
MD-IRC Evy Einarsen hadde utarbeidet rapport hvor hun hadde tatt utgangspunkt i de 
fire målene som var vedtatt for dette Lionsåret. Bl.a. er følgende omtalt: 

• Det er bevilget kr. 100.000 til tsunamiofrene på Salomonøyene. Beløpet er 
utbetalt via Norges Røde Kors. 

• Innbetaling til CSF II er 5,5 mill. Det gjenstår 9 mill, noe som vil bli en 
utfordring for klubbene. 

• Byggingen av den første klinikken i Malawi er i rute.  
• Minsk prosjektet er forsinket med minst 6 måneder. Se også sak 3.43. 

  
Vedtak i AU: Rapporten godkjennes 
 
3.52 og 3.53. Kommentar til regnskapet og statusrapport pr. 31.03.2007. 
Rådgiver Otto Brødholt har utarbeidet en fyldig rapport om øyehelseprosjektene i 
Uganda og Malawi, samt regnskap pr. 31.03.2007. 
 
Vedtak: Guvernørrådet tar regnskap og statusrapport til orientering.  
 
3.54 LAN Protokoll fra styremøte 16.02.2007. 
 Av referatet fremgår det bl.a. at årsregnskapet er godkjent av styret.  

Vedtak i AU: Referatet tas til orientering. 
 
3.55 og 3.56 Regnskap for Stiftelsen ”Det er mitt valg” pr. 31.03.2007. 
Regnskapet viser et overskudd på ca. kr. 138.000,- mot et budsjettert overskudd på   
kr. 141.000,-.  Det har vært en inntektssvikt som er kompensert med lavere kostnader.  
Det knytter seg noe usikkerhet til hvorledes vi skal kompensere de reduserte 
bevilgningene fra SHD til Høgskolekursene. 
Det er også en utfordring at vi fortsatt har langtidsfravær på en av våre instruktører.  
 
Vedtak i AU: Regnskapet tas til orientering. 
 
3.57 Referat fra styremøter i DMV 16.02.07 og 13.03.07. 
Fra referatene fremgår det at årsrapporten for 2006 er godkjent av styret.  
Styreleder Tom Berge har meddelt at han ikke ønsker gjenvalg. På styremøte 14. mai 
må det derfor velges nytt styremedlem og ny styreleder.  
PDG Stein Larsen som er på valg, har meddelt at han tar en ny periode.  
 
Vedtak i AU: Referatet tas til orientering. 
  
3.58 NSR Minsk. Statusrapport.  
Prosjektleder Erik Evang hadde utarbeidet en statusrapport pr. mai 2007. Av rapporten 
fremgår det at det fortsatt er en del uforutsette problemer, som medfører ytterligere 
forsinkelser. 



  
Vedtak: Rapporten tas til orientering.  
 
3.59 og 3.60 Måltall pr. 30.04.2007. 
Som det fremgår av rapporten, er medlemstallet nå nær 13.000. Både mars og april har 
vist positiv utvikling.  
Innbetalingen til CSF II er varierende. Det viser seg klart at distrikter som fokuserer 
på kampanjen, også ser umiddelbare resultater.  

Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering. 
 
3.61 Lion Mints – rapport pr. 30.04.2007 
Det er foretatt store bevilgninger i dette Lionsåret. Saldo pr. 1.07.2006 var kr. 
1.212.158. I løpet av året er det innbetalt kr. 136.571 samt godskrevet renter med kr. 
22.275.-. Det er bevilget kr. 1.033.040, slik at saldo pr. 30.04.07 er på kr. 337.964. 

Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering. 
 
3.62 Referat fra årsmøte i Leo. 
Det er mottatt referatet fra årsmøte i Leo.  
Av referatet fremgår det at Liv-Christine Syversen, Leo Club Oslo Rustad er valgt til 
ny leder.  
 
Vedtak: Referatet godkjennes. 
 
3.63. Årsregnskap for stiftelsen Lions Førerhundskole og Mobilitetssenter. 
Regnskapet viser et overskudd på kr. 711.000, mot kr. 352.000 for året 2005. 
Bedringen skyldes en testamentarisk gave på kr. 837.000. Fortsatt bidrar 
Lionsklubbene med store beløp, noe som også er nødvendig for å opprettholde driften 
på nåværende nivå. 
 
Vedtak: Årsregnskapet er fremlagt for guvernørrådet som har tatt det til orientering.  

4          Planer 
 
4.19 Mål og statusrapport for distriktene A – K 
Alle distriktsguvernørene hadde avgitt en statusrapport for sitt distrikt.   
Det er ønskelig at man i enda større grad fokuserer på problemområdene, og hvorledes 
man skal løse disse.  
 
Vedtak: Rapportene godkjennes 
 
4.20 Statusrapport medlemssystemet. 
Nå brukes kun det norske medlemssystemet, men en siste finpuss gjenstår før alt 
fungerer 100 %. Otto Brødholt har fortsatt ansvaret for at oppdatering i Oak Brook 
fungerer.  



Det er foretatt en del tekniske forbedringer i systemet, noe som bedrer 
brukervennligheten.  
 
Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering.  
 
  
5. Organisasjon og administrasjon 
 
5.08 Fornyelsesprosessen i Lions Norge.  
Fra DG 104 H, Inger Elise Bergaust var det kommet en mail hvor det ble referert til et 
forslag kommet på distriktsmøte i H om at 100 % av kostnadene ved 
informasjonskampanjen skulle gå av aktivitetmidler. 
Vedtaket i AU var at man ikke kunne gå for et slikt forslag, da det ville stride mot våre 
regler.  
Under debatten i guvernørrådsmøte, ble det anmodet om at man omformulerte 
forslaget som skulle opp på Riksmøte. Guvernørrådet vedtok da enstemmig følgende 
forslag: 
 
Vedtak: ”For å finansiere informasjonskampanjen, betaler klubbene en ekstraordinær 
medlemskontingent pr. medlem. Midler som brukes til profilannonser skal dekkes av 
klubbkassa. Midler som brukes til å markedsføre aktiviteter, kan dekkes 
aktivitetsmidler. Ut fra en beregning av kostnadene betyr dette: 

• Høst 2007. Kr. 60 som belastes klubbkassa 
• Vår 2008. Kr. 40 som belastes aktivitetskassa 
• Høst 2008. Kr. 60 som belastes klubbkassa 
• Vår 2009. Kr. 40 som belastes aktivitetskassa. ” 

 
5.09 Innstilling fra utvalget som har vurdert sammenslåing av Lions Norge og 
stiftelsen Det er mitt valg. 
I GR ekstraordinært møte den 27. april 2005 ble Tom Berge, Kjell Tore Andersen og 
Egil Moe-Helgesen oppnevnt i en komité som skulle se på mulig sammenslutning 
mellom Lions Norge og stiftelsen Det er mitt valg.  
 
Innstillingen er at vi ønsker at DMV opprettholdes som egen stiftelse. Den nye 
stiftelsesloven er en av grunnene, men sterkest teller at vi ikke ser det riktig at Lions 
Norge får det økonomiske ansvar det vil være å få innfusjonert DMV. Dette til tross 
for at Lions totalt vil kunne spare penger på en fusjon.  

Skulle tingene endre seg vesentlig, anbefaler komiteen at forslaget tas opp til ny 
diskusjon. 
 
Vedtak: Stiftelsen Det er mitt valg opprettholdes som eget selskap (stiftelse). 
 
5.10 Deltagelse i foreningen ”Frikanalen”. 
I forbindelse med opprettelsen av det digitale bakkenettet, opprettes det en gratiskanal 
for ikke kommersielle organisasjoner.  
Vi vurderer dette som meget interessant, og ønsker et vedtak på å være med fra 



starten. Startkostnaden skal ikke overstige kr. 10.000. 
 
Vedtak i AU: Lions Norge blir med som stifter av foreningen Frikanalen. Det 
forutsettes at kostnaden ikke overstiger kr. 10.000 
 
5.11. Søknad om TV aksjonen sammen med tre andre organisasjoner.  
Generalsekretæren refererte fra et møte han hadde hatt med representanter for 
Kiwanis, Rotary og Civitan om muligheten for å gå sammen om å søke TV aksjonen i 
2009 eller 2010. 
 
Vedtak: Vi blir med på de videre drøftingene, men det er en forutsetning at en søknad 
tidligst kan gjelde for 2010. 
 
5.12. Reglement for Lionskontoret.  
Det ble fremlagt et reglement som i hovedsak bygger på et forslag som ble utarbeidet 
for en tid tilbake, men som aldri ble realitetsbehandlet.  
Det nye forslaget er utarbeidet i fellesskap av GRL, AGRL og GS. 
 
Vedtak: Reglementet godkjennes som reglement for Lionskontoret. Fra 010707 
 
5.13 Reglement for LAN. 
Styret i LAN behandlet i møte den 16.2.2007 et ajourført reglement. Ajourføringen 
gjelder i hovedsak konsekvenser av at generalsekretæren også tilsettes som daglig 
leder i LAN. 
Lovkomiteen har ingen bemerkninger til det reviderte reglementet. 
 
Vedtak: Reglementet godkjennes, dog med at ordet Chairman i pkt. 2.2.1. endres til 
Chairperson. 
 
5.14. Distribusjon av The Lions til andre enn Lionsmedlemmer. 
Vår redaktør Vibeke Aasland har foreslått at vi skal forsøke å få til en bredere 
distribusjon av The Lions. Vi har hatt et forsøk med at klubber kan bestille ekstra 
abonnement til for eksempel legekontoer, tannlegekontorer og andre steder der det er 
venteværelser. Dette har ikke vært noen suksess.  
Hun foreslår nå at vi sender 3 ekstra eksemplarer til hver klubb, fortrinnsvis til 
presidenten i klubben. Presidenten får i oppgave å sørge for at disse 3 eksemplarene 
blir fordelt dit hun/han mener er best.  
Kostnaden utgjør kr. 41.000 på årsbasis, og belastes kontoen for 
informasjonskampanjen.  
 
Vedtak i AU: Ordningen ovenfor godkjennes. Ordningen skal evalueres om et år.  
 
5.15. Valg av representant til AU for 2007/2008.  
Som 5. medlem av AU skal den av de to som har sittet i AU dette året velges, det vil si 
enten DG Hroar Thorsen, F eller DG Tore Tellefsen, G  



 
Vedtak: Etter forslag fra DG Tore Tellefsen ble DG Hroar Thorsen enstemmig valgt. 

6. Økonomi 
 
6.15 og 6.16 Regnskap for Lions Norge pr. 31.03.2007. 
Regnskapet etter de første ni månedene viser et overskudd på kr. 1.062.000 som er kr. 
20.000 bedre enn budsjett.  
Det viktigste avviket er at kontingentene på grunn av nedgang i antall medlemmer, er 
ca. kr. 184.000 lavere enn budsjett. Svikten oppveies av lavere kostnader.  
 
Vedtak. Regnskapet godkjennes. 
 
6.17 Utbetaling fra narkofondet.  
I de første 9 månedene er det utbetalt kr. 1.283.455.-. Av dette gjelder kr. 153.560.- for 
prosjekter annet en kurs i DMV.  
Narkofondet er etter dette på kr. 1.163.000.-. Det antas at med normale utbetalinger de 
siste månedene + resultatet av årets tulipanaksjon, vil beholdning pr. 30.6.2007 være 
ca. 3,1 mill.  
 
Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering.  
AU lager innstilling til GRM i november om tulipanpris og andre tilskuddsordninger.  
. 
6.18 Katastrofeberedskapen. Statusrapport 
Det var utarbeidet en statusrapport pr. 31.03.2007 som viser at vi denne dato har 
disponibelt kr. 2.563.878 på det ordinære fondet og kr. 686.981,- på Tsunamifondet 
(etter at det er overført 1 mill fra Tsunamifondet til det ordinære fondet).  
I perioden juli – desember 2006 er det bevilget USD 15.000 (NOK 95.805) til Lions i 
Libanon. Etter 31.03.07 er det bevilget kr. 100.000 til ofrene etter katastrofen på 
Salomonøyene (formidlet via Norges Røde Kors). 
 
Vedtak i AU: Rapporten godkjennes.  
Til GR møte i august vil det bli fremmet forslag om at det disponible beløpet på 
tsunamifondet, kr. 686.981, overføres til det ordinære katastrofefondet.  
Dersom dette vedtas, og det ikke har vært større utbetalinger fra fondet, avventer man 
med å sende ut giroer høsten 2007. Man anmoder i stedet klubbene til å bruke det 
budsjetterte tilskuddet til katastrofeberedskapen til å gjøre større innbetalinger til 
Campaign SightFirst II 
 
6.19 Ikke innbetalte kontingenter.  
Det ble gitt en muntlig orientering om utestående beløp. 
 
Vedtak: Den muntlige rapporten tas til orientering. Det utestående beløpet er under 
kontroll, og stadig synkende. Pr. 2.5.07 var beløpet kr. 47.165.-. 
 
7. Bevilgningssaker. 



 
7.10 Garanti for ungdomsleir i distrikt E 
Distrikt E har søkt om en garanti på kr. 40.000 for bortfall av inntekter i forbindelse 
ungdomsleiren som skal arrangeres sommeren 2007.  
 
Vedtak: Søknaden om en garanti for bortfall av inntekter på inntil kr. 40.000 innvilges. 
Det forutsettes at distriktets tilskudd opprettholdes. I forbindelse med eventuell 
utbetaling, bes revidert regnskap fremlagt.  
 
7.11 Norske studenter til Uganda. 
Det er foreslått et pilotprosjekt som har som hensikt å kommer frem til en fremtidig 
ungdomsutveksling med Uganda, der både norske studenter reiser til Uganda, og at 
ungdom fra Uganda kommer til våre ordinære ungdomsleire.  

Vedtak: 
• Det bevilges kr. 50.000 fra ungdomskontoen og kr. 50.000 fra Mintfondet. 
• Dersom det er behov for penger til materiell, bevilges dette fra Mintfondet med inntil 

kr. 50.000.-.  
• Dersom distriktene har midler til å støtte årets leir, går dette som fradrag på 

bevilgningen fra ungdomskontoen. F bevilget 20 000 
• Neste års Guvernørråd evaluerer årets opplegg, og kommer med forslag til 

finansiering.  
• Klubbene anmodes om å bidra med mer penger til ungdomskontoen når giro sendes ut 

høsten 2007. 
• MD-YC er ansvarlig for neste års arrangement. 

 
 
7.12. LC Arendal. Rutifunk i Sierra Leone. 
LC Arendal søkte om kr. 130.000 fra Mintfondet til delvis finansiering av en kirurgisk 
avdeling ved sykehuset i Rutifunk i Sierra Leone. 
 
Vedtak: Søknaden ble innvilget på et ”mailmøte” i mai 2007. 
 
8. Andre saker. 
 
8.21 Møtedatoer 2007/2008. 
Det var utarbeidet en oversikt over møtedatoer for Lionsåret 2007/2008.  

Vedtak: Oversikten tas til orientering.  
 
 
 
 
9. Riksmøtesaker 
 
9.10 Foreløpig møteplan for Riksmøte på Hamar. 



Det ble fremlagt en foreløpig møteplan for Riksmøtet. 
 
Vedtak: Møteplanen tas til orientering.  
 
Møtet hevet kl 10.30. 
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25.09.2007          

LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD 104 

GUVERNØRRÅDSMØTE 1. OG 2. SEPTEMBER 2007 

PROTOKOLL. 

Møtested: Lionskontoret, Ensjøveien 18, 0661 Oslo 
Varighet:  Lørdag 1. september: 09.00 – 17.00 
  Søndag 2. september: 10.00 – 13.00 

Tilstede:   Guvernørrådsleder Helge Toftner 
Ass. Guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt 

    Distriktsguvernørene fra 10 distrikter  
    Fagsjefer (5) AU Medlemm Hroar Thorsen 

Fra administrasjonen:  Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
    Rådgiver Otto Brødholt (lørdag)   
    Informasjonskonsulent Vibeke Aasland 
         

Dessuten var til stede lørdag 1. september 
 PDG Tom Sletner (formann i lovkomiteen) 
 PDG Erik Evang 
 IPDG Knut H. Peterson 
 Leo Liv-Christine Syversen, leder for Leorådet. 

  
1. Åpning og konstituering. 

 
Innkalling og saksliste ble godkjent. 
Ole Fjeldtvedt leste Lions etiske norm. 
Helge Toftner orienterte om opplegget for Guvernørrådsmøtet, og nevnte spesielt at 
man ville bruke mye tid på de forskjellige handligsplaner og informasjonskampanjen. 
Tre nye saker ble vedtatt tatt inn i agendaen, sak 6.07, 6.08 og 8.02. 
 

2. Protokoller og referater 
 
2.01 Protokoll fra GRM 1. juni 2007 
I punkt 5.12 (reglement for Lionskontoret) skal det tilføyes at det nye reglementet 
gjelder fra 1. juni 2007 da dette var intensjonen i vedtaket på møtet. 
Vedtak: Protokollen godkjennes 
 
2.02 Protokoll fra Riksmøte 2007. 
Vedtak: Protokollen er tidligere godkjent, og tas derfor nå kun til orientering. 
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3. Rapporter 
 
3.01 Årsrapport for MD 104 for 2006/2007. 
Årsrapporten skal være ferdig til GRM i november 2007. Selve årsmeldingen skrives 
nå av IPGRL Bjørn Sætrom med utgangspunkt i de tilsendte årsrapportene fra 
fagsjefene. 
 
Vedtak: Årsrapporten vil bli sendt ut for godkjenning så snart den er ferdig.. 

3.02. Foreløpige regnskaper for MD 104 pr. 30. juni 2007 
Det ble fremlagt regnskap pr 30.06.2007 som viser et overskudd på ca. kr. 198.000.-, 
mot et budsjettert overskudd på kr. 28.583.-. Netto inntekter har sviktet med ca. kr. 
283.000.- som er mer enn kompensert med lavere kostnader. Det foreløpige 
regnskapet viser således et bedre resultat enn budsjettert. Det vil bli noen mindre 
justeringer på driftsresultatet. I tillegg vil det bli tatt inn momskompensasjonen når 
denne kommer.  
Guvernørrådet uttrykte tilfredshet med resultatet, særlig i lys av de sviktende 
inntektene. 
 
Vedtak: Det foreløpige regnskapet godkjennes. Dersom det senere oppstår større 
avvik, skal nytt regnskap sendes ut for godkjennelse. Revidert regnskap fremlegges 
for GR i november 2007. 
  
3.03 Årsrapport lederutvikling.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-LDC Finn Haug viser at det har vært stor aktivitet 
i Lionsåret med nye opplæringsprogrammer på alle nivåer. Det gjenstår fortsatt en del, 
noe som fremgår av handlingsplanen for inneværende år. 
  
Vedtak: Rapporten er godkjent i AU 
 
3.04 Årsrapport medlemsutvikling.  
Rapporten, som var utarbeidet av MD-MEC Knut Eirik Wollan, viste at vi pr. 
30.06.2007 hadde 12.953 medlemmer, en nedgang på 332 fra 1.7.06. Det er stiftet en 
ny klubb, LC Rjukan/Fossens døtre i distrikt G. Det er lagt ned 5 klubber, men 
ytterligere 7 klubber er meldt vil bli lagt ned. Vi har 4 distrikter som har mindre enn 
1250 medlemmer. 
  
Vedtak: Rapporten er godkjent i AU 
 
3.05 Årsrapport ungdomsarbeid. 
Tidligere MD-YC Rune Johansen hadde utarbeidet rapport om ungsdomsarbeid. 
Rapporten forteller om stor aktivitet på ungdomssiden, spesielt hva gjelder 
Ungdomsutveksling. Selv om alle målene ikke ble nådd på utvekslingssiden, er det en 
klar økning i forhold til året før. Alle ungdomsleirene i Norge har vært avviklet etter 
planen, og med meget gode tilbakemeldinger. 
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På GRM i mai 2006 ble det endelig besluttet at man skulle videreføre Leo som 
tidligere, samtidig som det skal satses ytterligere i utvalgte distrikter for å etablere nye 
Leo klubber. Dessverre har de målene som ble satt ikke blitt innfridd. 

Vedtak: Årsrapporten er godkjent i AU. Det rettes en stor takk til Rune Johansen for 6 
års arbeide på MD plan. 
 
3.06. Årsrapport narkotikaarbeide.  
MD-NAC Hilde Straumsheim hadde utarbeidet rapport om sitt fagområde.  
Rapporten omtaler det store spekter av aktiviteter innen fagområdet. Det pekes spesielt 
på utarbeidelsen av nye presentasjoner på begge målføre, utarbeidelse av nytt materiell 
som følge av ”Kunnskapsløftet” og motivering for å gjøre klubbene oppmerksomme 
på at narkofondet kan brukes til en rekke ungdomsaktiviteter. 

Det er også all grunn til å nevne årets tulipanaksjon der det ble gitt bort ca. 875.000 
tulipaner. Dette ga et overskudd til fondet på kr. 2.154.000.  Det vellykkede resultatet 
har medført at narkofondet ved starten på Lionsåret ligger på ca. 3,2 mill.. Totalt er det 
bevilget kr. 1.469.000,-, slik at fondet har økt med kr. 685.000 i løpet av året. 
  
Vedtak: Årsrapporten er godkjent i AU. 

3.07 Rapport internasjonalt arbeid.  
MD-IRC Evy Einarsen hadde utarbeidet rapport hvor hun hadde tatt utgangspunkt i de 
fire satsningsområdene som var vedtatt for dette Lionsåret.  
Årsrapporten gir en klar oversikt over alle de store prosjektene som ble igangsatt i 
siste Lionsår. Vårt NSR prosjekt i Minsk er forsinket, men helt på slutten av året har 
man endelig kommet i gang med rehabiliteringen. 
Når det gjelder oversikter over innbetalinger og bevilgninger henvises til egne 
saksnummer. 

Vedtak: Årsrapporten er godkjent i AU 
 
3.08. Årsrapport fra Lovkomiteen. 
Lovkomiteen ved leder PDG Tom Sletner hadde utarbeidet årsrapport.  
 
Vedtak: Guvernørrådet takker lovkomiteen for godt arbeid i siste Lionsår.  
Årsrapporten godkjennes. 
 
3.09 Halvårsrapport LAN 
Rådgiver Otto Brødholt, har utarbeidet en fyldig rapport som omhandler det 
administrative arbeidet og prosjektene i Uganda og Malawi.  
  
Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
  
3.10  LAN – Regnskapsrapport pr. 30.06.2007. 
Det var utarbeidet resultatrapport som viste et underskudd på kr. 69.520,- som er i tråd 
med budsjettet. Så langt er kun vel 40 % av budsjettet brukt, da det vil komme større 
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andeler av opplæring og administrasjon i 2. halvår. 
 
Vedtak: Resultatregnskapet tas til orientering. 

 
 
3.11 LAN Protokoll fra styremøte 22.05.2007. 
Styremøtet behandlet bl.a. konsekvensen av at NORAD har skåret ned på tilskuddet i 
neste 3-års periode. Da styret finner det vanskelig å redusere enkeltposter, er det laget 
et revidert budsjett hvor NORADs reduksjon på kr. 816.000 er kompensert ved at vi 
øker vår andel nesten tilsvarende, med kr. 586.000.-. 

Vedtak: Referatet tas til orientering. 
 
3.12 Halvårsrapport fra ”Stiftelsen det er mit valg” 
Det er avholdt noen flere kurs enn i 1. halvår 2007.  På grunn av langtidssykemelding 
på en av instruktørene har kapasiteten vært fullt utnyttet.  
Stort sett alt materiell er nytt og tilpasset den nye lærerplanen, ”Kunnskapsløftet” 

Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
3.13 Regnskap for Stiftelsen ”Det er mitt valg” pr. 30.06.07. 
Regnskapet viser et overskudd på kr. 131.000 mot et budsjett på kr. 114.000. Det har 
vært en svikt i inntektene, særlig på grunn av sykdom, men dette er kompensert med 
lavere kostnader. Noe gjelder personalkostnader (se ovenfor), men den største posten 
er varekost solgte bøker som er neste 0 da trykkostnadene på nye bøker er betalt av 
SHD.  
 
Vedtak: Regnskapet tas til orientering. 
 
3.14 Referat fra styremøtene i DMV 14.5 og 23.5 2007. 
Foruten flere vanlige styresaker, ble det på møte 14.5 foreslått at Sigmund Kjos, LC 
Røyken Øst overtar som styreleder etter Tom Berge som hadde bedt seg fritatt for 
vervet. Forslaget fremlegges for GR i første møte eter ferien. 
 
I tillegg er Stein Larsen, LC Storhamar gjenvalgt for en ny toårsperiode, og Sølvi 
Nordlund, LC Lørenskog/Fjellhamar valgt til nytt styremedlem for 2 år. 
 
Vedtak i AU: Referatene tas til orientering. Se også sak 5.01. 
 
3.15 Referat fra fagsjefmøtene.  
Det var distribuert referat fra samtlige 7 fagsjefmøter 
  
Vedtak: Referatene tas til orientering. Distriktene bes være nøye med å følge opp de 
beslutninger som ble tatt på fagsjefmøtene, samt diskutere forslagene i første 
rådsmøte. 
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3.16 NSR Minsk. Statusrapport.  
Prosjektleder Erik Evang hadde utarbeidet en statusrapport pr. august 2007. Av 
rapporten fremgår det at man nå er i gang med første fase i rehabiliteringen. 
100 % finansiering av prosjektet er fortsatt ikke løst.  
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering 

 
3.17 Campaign SightFirst II – rapport. 
MD-CSF II koordinatorene Marit Klokkerhaug og Ole Fjeldtvedt hadde utarbeidet en 
fyldig statusrapport. Denne viser at vi ved begynnelsen av dette Lionsåret var kommet 
opp i et innsamlet beløp på 6,3 mill av et mål på 14,6 mill. Det er fortsatt 76 klubber 
som ikke er med i kampanjen, og det må være et første mål å motivere disse til å delta. 
Det er gledelig å se at vi har 11 modellklubber på plass. 

Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
3.18 Lion Mints 2006/2007 
Totalt for Lionsåret er det levert 293 kartonger til 155 klubber. Et meget bra resultat 
som har tilført Mintfondet over kr. 250.000.-  
Fortsatt er det store variasjoner mellom distriktene. Distriktene E og F selger ca. 40 % 
av alt salget.  
 
Vedtak: Det oppfordres til at distriktenes IRC’er tar fatt i denne aktiviteten for å få til 
et enda bedre salg. Rapporten tas til orientering. 

4          Planer 
 
4.01 Mål og statusrapport for distriktene A – K 
Samtlige distrikter hadde sendt inn sine statusrapporter.  
Administrasjonen vil utarbeide en oversikt over de måltall det er ønskelig å rapportere 
mot, og som vil bli fulgt opp på de neste guvernørrådsmøtene. 
 
Vedtak: Alle distriktene bes gå gjennom de måltall det skal rapporteres på, og sende 
disse inn snarest mulig til GS. Målene vil bli gjennomgått på neste GR: 
Mål- og statusrapportene godkjennes 
 
4.02 Handlingsplan lederutvikling. 
MD-LDC Finn Haug hadde utarbeidet en omfattende handlingsplan som han gikk 
gjennom og kommenterte.  
 
Vedtak: Guvernørrådet ser positivt på den ajourføringen det har vært i 
opplæringsprogrammene på alle nivåer.  
GR ønsker i tillegg følgende: 
• Opplæringsprogram for klubb-K’ene og forslag til hvorledes dette kan  
finansieres. 
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• Opplæring og kurs for soneledere. 
Handlingsplanen for 2007/2008 godkjennes. 
 
4.03 Handlingsplan for medlemsutvikling. 
MD-MEC Knut Eirik Wollan har utarbeidet en handlingsplan med en rekke definerte 
mål og virkemidler for å sikre at antall medlemmer ikke reduseres yterligere.  
 
Vedtak: Planen godkjennes. Distriktene bes snarest mulig komme med konkrete mål 
for medlemsrekruttering, nye klubber og nye klubbfilialer. 
For å stimulere til stifting av nye klubber gis det et tilskudd fra MD 104 på kr. 5.000 pr 
ny klubb. Beløpet belastes informasjonskampanjen (den delen som dekkes av 
medlemskontingenten) 
  
 
4.04 Handlingsplan for ungdomsarbeide. 
MD-YC Christopher Knag har utarbeidet handlingsplanen for dette Lionsåret. Planen 
forutsetter at man fortsatt skal ha stor fokus på en vekst i Leo samt ungdom ut og inn 
sommeren 2008. I tillegg er det lagt inn at man skal forsøke med en ny leir i Uganda. 
 
Vedtak: Det nedsettes en hurtigarbeidende komité som skal evaluere studentreisen til 
Uganda. Komiteen består av: 
• MD-YC Christopher Knag, leder 
• DG Atle Lerøy 
• MD-IRC Evy Einarsen 
• En av de studentene som var i Uganda. 
Det vurderes om Leo-rådet skal inviteres til fagsjefmøte i 2008 
GR ber Leo-rådet utforme en ”oppskrift” på hvorledes de ønsker Leo i fremtiden. 
Som leder for fredsplakatkonkurransen utnevnes Vidar Waaden, LC Lørenskog Vest 

Handlingsplanen for YC området godkjennes. 
 
4.05 Handlingsplan narkoarbeidet. 
MD-NAC Hilde Straumsheim har utarbeidet en handlingsplan for sitt fagområde. 
Hovedfokus rettes mot å delta aktivt i kampen mot rus- og stoffmisbruk. Dette gjøres 
bl.a. gjennom Lions Tulipanaksjon som er hovedfinansieringskilden til 
undervisningsopplegget ”Det er mitt valg”. 
 
Vedtak: Prisen på tulipaner til klubbene settes ned med 50 øre. 
Planen godkjennes. 
(Etter GRM har det vist seg at innkjøpsprisen for tulipaner vil gå opp med fra 35 til 50 
øre. Det synes derfor at det ikke er grunnlag for å redusere prisen i år) 
 
4.06 Handlingsplan for internasjonalt arbeid 
MD-IRC Evy Einarsen har utarbeidet handlingsplan for dette Lionsåret. Planen er 
splittet i fem satsningsområder, øyehelse, informasjon, NSR prosjekter, 
katastrofeberedskapen og synliggjøring av våre prosjekter. 
 



 7

Vedtak: Det minnes om at innbetalingene til NSR prosjektet er vedtatt på NSR møte, 
og at vi pliktig til å innbetale € 1,20 (ca. NOK 9,50) pr medlem. 
Planen godkjennes 
 
4.07 Handlingsplan for PR. 
Det ble fremlagt en handlingsplan utarbeidet av informasjonskonsulent Vibeke 
Aasland. Hovedfokus er: 
Økt kunnskapsnivå om Lions både internt og eksternt. Gjennomføre informasjonskampanje 
sentralt samordnet med PR-aktiviteter lokalt 
Planen har 7 mål: Økt kunnskap om Lions blant medlemmene, økt kunnskapsnivå 
eksternt (informasjonskampanjen), juleaksjon, film/presentasjon på annonsefrie dager 
i TV2, videreutvikle nettsidene, utvikle Lions kommunikasjonsstrategi og revisjon av 
profilmateriellet. 
 
Vedtak: Planen godkjennes, men det forutsetter at man holder seg innenfor vedtatte 
budsjetter. 
 
4.08 Handlingsplan IT. 
Hovudfokus og mål for MD-ITC  2007-2008: Informasjon om Lions skal være lett 
tilgjengelig for publikum på Lions Norge, Distrikt og Klubb, både eksternt og internt. 
Ny standard for nettsider på alle nivå skal øke gjenkjennelseseffekten og bidra til å 
profilere Lions. Innholdsstruktur må samsvare med fokus for informasjonskampanjen.  

Planen er delt inn i 7 målområder: Ny E-site standard, videreutvikle standarden, øke 
trafikken på Lions Norge, ny startside, implementere E-site 3, opplæring av fagsjefer 
og oppmuntre klubbene til å holde medlemsregisteret oppdater. 
 
Vedtak: Planen godkjennes. 
 
4.09 Handlingsplan for MD 104 for 2007/2008. 
Dette er et sammendrag av planer fra distrikt og fagområder, og bygger på vedtak fra 
Riksmøte på Hamar i 2007.  
Planen har disse hovedpunktene: Fornyelse, ungdomsarbeide, Campaign SightFirst II, 
IR-arbeidet og Mr(s) Lion. 
Handlingplanen er gjengitt i sin helhet i The Lion nr. 1 2007/2008. 
 
Vedtak:  
Handlingsplanen godkjennes. 
 
4.10 Møte- og aktivitetskalender. 
Revidert oversikt over alle faste møter ble fremlagt. 
 
Vedtak i AU: Oversikten tas til orientering.  
  
5. Organisasjon og administrasjon 
 
5.01 Valg av styreleder og styremedlemmer i DMV: 
Se sak 3.14 ovenfor. 
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Vedtak: Sigmund Kjos, LC Røyken/Øst velges som styreleder i Stiftelsen ”Det er mitt 
valg” til 30.06.09 
Det tas til etterretning at Sølvi Nordlund, LC Lørenskog/Fjellhammer velges som nytt 
styremedlem til 30.06.09.  
Likeledes at Stein Larsen, LC Storhamar gjenoppnevnes for en ny 2-års periode til 
30.06.09. 
Guvernørrådet takker Tom Berge for stor og nyttig innsats som styreleder siden 
etableringen av stiftelsen. 
 
5.02 Komiteer, styrer og utvalg.  
Det ble fremlagt en oversikt over alle komiteer og utvalg. I løpet av møtet ble det 
supplert med en rekke navn.  
 
Vedtak: Komiteoppnevningen godkjennes.  
Det ble vedtatt å bruke The Lion for å annonsere etter kandidater til Lions Røde Fjær 
komiteene på MD- og distriktsnivå.  
DG i hvert distrikt jobber også med å finne kandidater. 
 
5.03 Klubbenes infopris. 
Som en fortsettelse på sin presentasjon under Riksmøte på Hamar, hadde Vibeke 
Aasland utarbeidet forslag til klubbenes informasjonspris.  
 
Vedtak: Vibeke Aasland anmodes om å komme med forslag til statutter, inkl. forslag 
til premie for beste klubb. Verdien av premien må ligge på et ”fornuftig” nivå. 
Forslaget legges frem for GR i november 2007. 
For øvrig gir GR sin tilslutning til forslaget 

6. Økonomi 
 
6.01 Rapporteringsrutiner. Opplegg og innhold. 
Det var fremlagt en oversikt over de rapporteringsrutiner det legges opp til i 
inneværende Lionsår.  
 
Vedtak. Planen godkjennes. 
 
6.02 Måltall 2006/2007 
Det var fremlagt oversikter over alle måltall for siste Lionsår. 
 
Vedtak i AU: Oversikten tas til orientering.  
Alle distrikter bes utarbeide måltall for 2007/2008 og oversende til GS snarest.  
 
6.03 Katastrofeberedskapen. Statusrapport 
Det var utarbeidet en statusrapport pr. 30.06.07som viser at vi denne dato har 
disponibelt kr. 2.514.521 på det ordinære fondet og kr. 686.981,- på Tsunamifondet. 
Det ble i GRM på Hamar vedtatt at det skulle fremmes forslag om at saldo på 
Tsunamifondet skulle overføres til det ordinære fondet dersom det i løpet av 
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sommeren ikke oppsto situasjoner som gjorde at dette ikke burde gjøres. Da dette ikke 
har skjedd, er det fremmet forslag om at saldo nevnt overfor overføres til det ordinære 
fondet. 
 
Vedtak: Kr. 686.981 overføres fra tsunamifondet til den ordinære katastrofe-
beredskapen.  
Man avventer foreløpig innbetalinger i Lionsåret 2007/08, og anmoder klubbene om å 
omdisponere bevilgningen fra katastrofeberedskapen til CSF II. 
Rapporten godkjennes. 
 
6.04 Lion Mints. Statusrapport. 
Det ble fremlagt en rapport over inntekter og bevilgninger i Lion Mints fondet for året 
2006/2007. Rapporten viser at vi hadde inntekter på ca. kr. 291.000 (inkl. renter), og 
bevilgninger på kr. 1.060.000. Innestående er 30.06.07 kr. 443.000. 
 
Vedtak i AU: Rapporten godkjennes. 
 
6.05 Dekning av kostnader til motivasjonsmøter. 
I forbindelse med fornyelsesprosessen og informasjonskampanjen, ønsker mange 
soner å avholde motivasjonsmøter. Disse er særdeles viktige, men som så ofte er 
finansieringen et problem. Det er derfor fremmet forslag om at følgende kan dekkes: 

• Reisekostnader for å dekke motivator dekkes etter vanlige regler.  
• Honorar til eksterne foredragsholdere dekkes ikke.  
• Kostnader for å få deltagerne til møtet dekkes av hver enkelt/klubben  
• Bespisning dekkes av den enkelte deltager/klubb  
• Rimelige kostnader for lokalleie dekkes av MD  
• Kun et arrangement pr. sone. 

Vedtak: Etter foregående godkjennelse av GS, dekkes kostnader som nevnt ovenfor. 
Kostnadene belastes prosjekt informasjonskampanjen. 
 
6.06 Narkofondet. Bevilgninger 2006/2007. 
Årets tulipanaksjon ga et netto overskudd på kr. 2.154.000. Med utbetalinger for kurs 
og andre relaterte aktiviteter på kr. 1.469.000, ble narkofondet styrket med kr. 
685.000.-.  

Fondet er pr. 30.6.2007 på kr. 3.181.000, noe som fullt ut vil dekke behovet fremover 
og vel så det. Det bør vurderes å redusere prisen til klubbene med for eksempel 50 øre. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering.  
(etter GR-møtet har det fremkommet at vi får en økning i innkjøpsprisen på tulipaner 
på inntil 50 øre. Dette skyldes at det er mangel på løker på grunn av den dårlige 
sommeren) 
 
6.07 Annonser i The Lion. 
Det har vært meget vanskelig å få opp volumet på annonser i The Lion. Vi hadde håpet 



 10

at vi etter at vi innført nytt format skulle se et oppsving, men dessverre har dette ikke 
slått til.  
Vi har i dag en ansvarlig for annonsesalg, Jon Sigurd Vangsøy. Fra distriktene har det 
ikke vært noen respons etter at D-distriktet var aktive i salgsprosessen for snart to år 
siden.  
Noe av forklaringen kan være at flere og flere nå bruker nettet som annonseorgan. 
Foreløpig har vi ikke gjort noe med dette, da vi ønsker saken brakt frem for 
Guvernørrådet. 

Vedtak: Det godkjennes at det selges annonser på www.lions.no. Lionskontoret 
utarbeider prislister og retningslinjer. 

6.08 CSF II. Ny distriktslederkonferanse. 
Våre to koordinatorer, Marit Klokkerhaug og Ole Fjeldtvedt har i en mail påpekt 
nødvendigheten av å avholde en ny distriktskonferanse for de distriktsansvarlige i 
CSFII. Dette både for å motivere, men også for å diskutere flere måter å få inn bidrag 
på.  
Konferansen blir på en dag på et hotell ved Gardermoen. 

Vedtak: Det avholdes en ny CSF II konferanse på Gardermoen lørdag 13. oktober. 
Kostnadene dekkes med 50 % fra MD104/CSF II og de resterende 50 % som deles likt 
mellom distriktene. 

 
7. Bevilgningssaker. 
 
7.01 Støtte til kurs i DMV for høgskolestudenter. 
Daglig leder for DMV, Ivar Tollefsrud søker i notat av 13.8.2007 om tilskudd fra 
narkofondet til kurs for lærerhøgskolestudenter. Bakgrunner er at de tilskudd vi 
tidligere har fått fra SHD er redusert i 2007 og bortfaller fra 2008. 

Vedtak: Det reviderte budsjett viser at Stiftelsen DMV vil få et overskudd på 250.000 
– 350.000 avhengig av om alle bestilte kurs blir avholdt eller ikke.  
Det er derfor ingen grunn til å tilføre DMV ytterligere midler i 2007.  
Med et eventuelt bortfall av støtte fra SHD til høyskolekurs i 2008 vil dette bety en 
inntektssvikt for DMV på kr. 250.000 sammenlignet med 2007. GR ønsker at 
høgskolekursene skal fortsette også i 2008, og er innstilt på å gi tilskudd til DMV slik 
at de kan arrangere høgskolekurs som tidligere.  
Saken vil tas opp igjen på GRM i november 2007 i samband med at budsjettet for 
DMV for 2008 skal vurderes. 
 
7.02 Lions Camp Asker – søknad om garanti i 2008. 
Distriktet skal avholde ungdomsleir i 2008, og søker i den forbindelse om garanti. 
 
Vedtak i AU: Søknaden godkjennes. Det presiseres at garantien gjelder bortfall av 
inntekter 
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7.03 Beitoleiren. Søknad om støtte for å dekke underskudd. 
Leder for Beitoleiren, Rune Johansen, søker om bidrag fra ungdomskontoen på kr. 
60.000 for å dekke underskudd ved årets leir. Underskuddet skuldes i hovedsak at 
klubbene har innbetalt langt mindre enn forutsatt. 
 
Vedtak: Det bevilges kr. 60.000 fra Lions Ungdomskonto til dekning av underskudd på 
Beitoleiren 2007.  
Samtidig oppfordres årets DG’er til å oppfordre til innbetalinger til både Beitoleiren 
og leiren i Tana. Dersom ikke innbetalingen fra klubbene øker, står begge leirene i fare 
for å måtte innskrenke eller i verste fall, legge ned. 
 
7.04 Mintfondet. Søknad om bidrag til bokbåt i Laos. 
To entusiastiske kvinner jobber med å få bygget en bokbåt som skal brukes hos den 
fattige befolkningen i Laos.  
Å kunne lese og skrive, er for barna en livsnødvendighet for å kunne få et bedre liv. 
Selv om dette prosjektet er lite i den store sammenhengen, kan det kanskje bidra til at 
to meget entusiastiske kvinner får realisert en drøm. 
 
Vedtak i AU: Kr. 35.000 bevilges fra mintfondet. GS tar kontakt med Annelene Dahl 
for å få siste nytt om prosjektet for GRM. 

 
8. Andre saker. 
 
8.01 Anmodning om deltagelse i årets TV aksjon – UNICEF 
Det har kommet anmodning fra Unicef om vi kan gå ut til alle våre klubber og anmode 
de om også i år å stille opp og hjelpe til i den årlige TV-aksjonen 
 
Vedtak: Guvernørrådet oppfordrer klubbene til å støtte innsamlingsaksjonen dersom 
de får anmodning om å hjelpe til. 
 
8.02 LC Oslo/Ekeberg. Anmodning om spontanaksjon. – Redd barna 
Klubben har i brev av 14. juni 2007 bedt om at alle klubber i Norge deltar i en 
spontanaksjon til inntekt for Redd Barna og deres kamp mot vold og overgrep mot 
barn i Norge. 

Vedtak: GR ser positivt på et slikt tiltak, men mener at en spontanaksjon bør knyttes 
opp mot et helt konkret prosjekt. Kommer det et slikt forslag, vil man kunne vurdere 
dette på nytt.  
I tillegg og meget vesentlig, mener AU at en slik oppmodning, som ofte blir betraktet 
nesten som et direktiv fra ledelsen, vil ramme vårt store CSF II prosjekt som nå er 
inne i en meget kritisk sluttfase. 

GR går derfor i mot å lage en spontanaksjon på dette tidspunktet.



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se nedenfor 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

VEDTAK: 

MD NAC deltok på fylgjande :  
Torsdag: Opening Ceremony 
                Welcome Party 
Fredag:   Lions Leadership for LEOs 
                Lions meet LEO                                                     
                Lions Quest 
                 
Laurdag: Second European Council 
                 Meet the International President 
                 Third  European Council 
                 Farewell night 

 FAGLEG REFERAT 

Lions Leadership for LEOs 
Seminaret var leda av VDG Niels Schnecker , Romania. 

Sak: RAPPORTER FRA EUROPA FORUM 2007 I 
BUCAREST

O

Møtedato: 17.11 2007 Saksnr: 3.31 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Vi fekk først ei orientering om programmet ”Leaders for the third millennium” (LTM) ,  som 
6000 unge – også mange LEOs i  Romania,  har deltatt i dei siste fem åra. Målet med 
seminaret var å vise ein utprøvd og positivt evaluert metode i uformell lederskaps-opplæring 
for ungdom , med ein visjon om at LTM kan verte ramme for LEO opplæring frå 2008 over 
heile verda.  
20 high-school studentar (LEOs) deltok i workshop som vart leda av 2 personar - også unge 
LEOs- som hadde avslutta si opplæring og no var sertifiserte student-trenarar. 
I workshop vart studentane delte inn i grupper, og oppgåva var å synleggjere på store ark 
samanhengen mellom lederskap og LEO`s visjonar. 
Vi som var deltakarar frå Lions, vart bedne om å blande oss med gruppene, stille spørsmål, 
delta aktivt med idear osv. Resultatet på dei 5 store arka var overraskande kreativt! 
Dette var eit glimrande eksempel på eit  vellukka seminar. Aktivt, engasjert og med toveis-
kommunikasjon på ein ufarleggjort måte.  

Lions meet LEO 
Dette seminaret skulle vere ei utveksling av synspunkt mellom Lions og Leos.  
Debatten dreia seg om  
-korleis ein skal få LEOs til å halde fram i organisasjonen som Lions.  
- korleis legge tilrette for LEOS deltaking på Europaforum (gjere det billigare, kvart MD 
distrikt sender  ein Leo, lokaler under same tak, eigne seminar). 
- kva kan Leos lære Lions, og på kva for arena kan dette skje? 
- korleis snakke om den kunnskapen vi har felles både lokalt,  nasjonalt og internasjonalt. 

Seminaret vart litt springande, det var vanskeleg å halde fokus og debattere ferdig eit tema før 
nokon kom inn med eit anna .   
Personleg kommentar: Seminaret viste at det ikkje er så lett å kommunisere over 
aldersgrenser og få forståing av kvarandre sine synspunkt  på så kort tid.  

Lions Quest 
LCIF Lions Quest Coordinator Jayne Westerlund heldt eit innlegg om Lions Quest si  historie. 
Ho orienterte også om den støtta MD distrikta kan motta frå LCIF til prosjekt for Lions Quest. 
Marcus Flemming frå Finland fortalde om eit forsøk dei har hatt for å få til samarbeid med 
andre frivillige organisasjonar om Lions Quest. (Rotary, Odd Fellow, Rebecca, Lazarius, 
Frimurerlosjen. Dei hadde lagt opp til 4 fellesmøter i løpet av året for å finne korleis 
samarbeidet kunne fungere. I løpet av året fall den eine organisasjonen etter den andre av 
lasset, unntatt Frimurerlosjen. Dei har no inngått ei 5 års kontrakt om samarbeid. 
Finland tilbyr  kurs for Lærarorganisasjonane! (NB: kunne vi gere det same overfor 
Utdforbundet?) 
PDG H. Panzner frå Tyskland heldt eit innlegg om evalueringa av Tysklands sine 
ungdomsprogram, med hovudvekt på Lions Quest. Det var tydeleg at Tyskland prioriterar 
evaluering høgt. 

Stikkord: 
- Vi må bevise effekt av programmet 



- Materiellet må tilpassast målgruppa 
- Vi må vere åpne for nye fokus, verda forandrer seg! 
- Vi må forenkle evalueringa til bruk i markedsføring 
- Bevise effekten av programmet distriktsvis 

Div. resultet i evalueringa:  
- størst effekt på jenter! 
- Betydeleg effekt for ikkje-røyking 
- Barneskulen brukar det mindre enn mellomtrinn og vidare opp 
- Foreldra mykje meir entusiastiske enn lærarane! 
- For å få langtidseffekt, må oppfølging organiserast grundig  
- Heile tida kvalitetskontroll og langsiktig evaluering er nødvendig 

Nye prosjekt på gang  i Tyskland: 
Ei bok til læraren: Lærar-veiledning 
Ei bok for innvandrar-ungdom ( Dei har 28 % unge m. fleirkulturell bakgrunn) 

Personleg kommentar:  
Særleg H. Panzner stt innlegg var interessant. Eg sakna meir tid til fagleg diskusjon og 
ideutveksling med mine fag-kollegaer frå dei andre landa.  

Fagleg utbytte bør stå i sentrum når MD 104 velg ut kven som reiser på Europaforum. Ein 
fagsjef vil ha lite fagleg utbytte dersom det ikkje fins seminar innanfor hans område .   
Likevel vil ein sjølsagt  få større innsikt og sjå bedre  samanhengane i  organisasjonen 
gjennom å delta.  

Straumgjerde 22. oktober 
Hilde Straumsheim 
MD NAC 

Kort rapport fra Europa Forum Romania 

Seminarer: Ekstern Europa I og Ekstern Europa II: 
: 

• Stor suksess for Lionisme i dette området, og god kvalitet på klubbene. Stor glød for 
Lions og LEO på framgang.  

• Hva kan vi gjøre for å styrke disse distrikt?   
• Medlemmer som jobber i team, stolthet og kvalitet preger medlemsmassen. 
• Kvinner er pådrivere med positive aktiviteter. 
• Utfordring: Hvordan bygge opp et Lionshus som støtter og hjelper hverandre i disse 

områder? 

Vurdering. Mange fine innspill om prosjekter og tanker om ”Lions future” 



Seminar International Relations: 
• Solidaritet, motivasjon og involvering. Hva betyr det å være med i en internasjonal 

organisasjon? Vektlegge dette ved oppretting av nye klubber. 
• Forskjellige konsept, men bygger ut fra samme visjoner og mål. 
• Sosialisering mellom land / aktiviteter og samhandling. 
• Bygge opp familie, kvinne- og studentprogram for Lions 
• ”Build up something great to people who need its. It’s the Goal” 

Vurdering: Et positivt og motiverende seminar med engasjement og glød. 

Møte i MD IRC- gruppa i Norden:  
Saksagenga:  

• Informasjon om Minsk 
• Informasjon om Casa Minunata 
• Samspill og retningslinjer for MD IRC-gruppa. 
• Eget møtereferat vil komme. 

Lakselv, den 24.oktober 2007 

MD IRC Evy Einarsen 
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CC – möte i Chicago, USA 
Tisdagen den 3 juli 2007 - kl. 14.30 – 16.30 

Dagordning: 
1. Ordförande hälsar välkomna.  Opening by Kenneth Person CC 101 chairman for NSR 2007-8. 

2. Val av sekreterare Jon Bjarni Thorsteinsson PID Iceland. 

3. Presentation av mötesdeltagare   

• Kenneth Persson CC 101 

• Tinna Christensen CC 106 

• Bjorgolfur Thorsteinsson CC 109 

• Harri Forss CC 107 

• Helge Toftner CC 104 

• Per Christensen Koordinator 106 

• Terje Nor New Coordinator 2007-2009 

• Egil Moe Helgesen General Sekreterare 104 

• Sten Åkestam PIP 101 

• Jan Holtet PID 104 

• Harri Ala-Kulju PID 107 

• Markus Flaaming General Sekreterare 107 

• Tapani Rahko ID 2007 – 2009. 

4. Protokoll från senaste CC – mötet i Reykjavik 2007-01-19.  Accepted - See Attachment 1. 

5. Information från den internationella styrelsen  Coming later - Jan Åke was not in the meeting. 
See his Attachment no. 2. 

6. Information inför Convention i Chicago.  Per Chritensen:  
1. He had good cooperation with Terje Nord our new coordinator on this convention.  
2. Get together was good and all people was satisfied. 
3. Hospitality Room: It was difficult to find place but short before the convention he found nice 
place and we had nearly 600 guests. 1500 invitations. 489 tickets return.1/3 of invited came. 
4. Parade. Bus transportation was bad and some Lions did not reach our parade.  
5. Recommendation. All delegates should come to our caucus, specially our DG-elect. 
 
Punkter från NSR – CC – AU. See number 7. 

- Senaste beslutade ändringen i arbetsrutinerna för NSR: 
8.1.1.23 NSR 2007 Reykjavik 
På förslag från NSR-AU beslutade NSR rådsmöte avseende ändring av punkten 7.1.6 
”Projektets finansiering – modell” i dokumentet NSR Arbetsrutiner enligt punkten för 
2007.07.01, de återstående två förändringarna beslutas enligt nedan : 

2007.07.01  
Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 

Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 
e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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Det årliga belopp som används för ett projekt höjs från 0,94 € med 0,26 € till 1,20 €. 
Samtidigt reduceras projektens administrationskostnad med 1 % till 9%. Detta skall 
formellt godkännas på NSR i Reykjavik 2007.  

2009.07.01  
Det årliga belopp som används för ett projekt höjs från 1,20 € med 0,4 € till 1,60 €. 
Samtidigt reduceras projektens administrationskostnad med 2 % till 7%. Detta skall 
formellt godkännas på NSR i januari 2009.  

2011.07.01  
Det årliga belopp som används för ett projekt höjs från 1,60 € med 0,4 € till 2,00 €. 
Samtidigt reduceras projektens administrationskostnad med 2 % till 5%. Detta skall 
formellt godkännas på NSR i januari 2011. 
Accepted on our NSR meeting in Reykjavik. No change. 

- Status på NSR historieskrivningen.  Meeting in the working group will be in Oslo 11-12 
August 2007.  Now total 107 pages with some pictures. We need more pictures. 

- Brainstormingmöte på NSR 2007 angående Europa Forum – Per Christensen (se 
bifogad rapport). 

- Ekonomisk rapport avseende NSR – MD104 Egil Moe Helgesen. See attachment. 

- Förslag till Lions tema på NSR 2008 i Lidingö  

- Förslag från CC – möte Boston 2006-06-29 från MD106 om VDG undervisning på 
NSR i Reykjavik:  

- Too much cost and so far small interest to have this meeting. But Per Christensen is 
going to have meeting with all Leadership Development Chairmen in September - 
October 2007. In Copenhagen. We will wait for his response by e-mail to all of our 5 
Chairperson. 
Sweden teach their DG elect in August every year and later 5 times over the year. 
Norway meeting of DG elect is 3 times a year with spouses. 
Denmark has the same few meeting every year for teaching and get known to each 
other. Their DG elect do travel to NSR and at Europe Forum. 
Finland. DG elect have meeting and learning with each other and by spouses few 
times a year. Same in Iceland. 

”Per Christensen brought up the issue on Vice-District-Governors training or a part of it on 
next NSR in Reykjavik. Annette Eiserman Wikstrom pointed out that it would be expensive 
sending the VDG, maybe it is better to do this on NSR in Sweden and also check on funds 
from Oak-Brook. Jan Holtet and Bjorn Sætrom took also part in this discussion and it 
came up that this should be adjourned and put on NSR budget, Erkki Laine brought up 
possible language problem, finally it was agreed on to have also the leadership persons to 
work on this and take this up on the CC meeting on Europe Forum in Bournemouth and 
be in contact on e-mail.” 

Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 
Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 

e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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- Skall YE vara representerade på Convention? Frågan var uppe på CC – möte Boston 
2006-06-29 och den är fortfarande öppen:  
Decided to put this discussion in to our AU working group for further discussion. 

- Christofer from Norway has been working with YED booth last years. Paid by Norway 
- 500 US  dollars yearly ?? 

”Youth Exchange, Tapani Rahko said Finland sends YE chairman every third year on the 
International convention  there is recommendation from YE to send delegate every year 
he also discussed the camps fees. Egil Moe Helgesen said that Norway is avoiding 
expensive camps and try to get camps that take no fees, Jan Holtet pointed out that this 
should be discussed further, Björn Sætrom mentioned their YE booth on the conventions 
and possible rotation of Norway, Sweden and Denmark. This issue is still open.” 

7. Europa Forum 18 – 20 oktober i Bukarest, Rumänien 
- Punkter från respektive NSR land. 

- Discussion:  

- Denmark. One resolution - see copy. Big group more than 40 Lions will come. 

- Iceland is sending their YED and IR Chairman. IR will be V Chairperson for IR 
seminars. 2 presentations. No answers yet. 

- Finland has 8 presentations so far no answers from Europa Forum. Big group of Lions 
will be there. 

- Norway. No presentation so far, few will come and their recommendation is that we 
need to improve the Forum. 

- Sweden has “Bring quality to life” as issue on our Europa Forum. 

8. CC möten 2007 – 2008 
- Europa Forum:  18 – 20 oktober 2007 Bukarest, Rumänien 
- Köpenhamn:  24 november 2007 1.12.07 
- NSR: Lidingö  18 – 20 januari 2008 

9. Punkter till dagordning inför CC mötet i Köpenhamn. 
Kenneth Persson and Kjell Jonsson will send out this at right time for their meeting in 
Copenhagen that will probably be first weekend in December. 

10. Tider för respektive MD:s riksmöten år 2008 
- MD 101 16 – 18 maj  Uppsala 
- MD 104 30 – 31 maj  Haugesund 

Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 
Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 

e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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- MD 106   6 – 8 juni Randers 
- MD 107   6 – 8 juni  Villmanstrand 
- MD 109 25 – 26 april  Reykjavik 

11. Övriga frågor .   
 

Norway . Minsk NSR project is now started and going fast. Difficult in the beginning process, 
but no do we have good information that our project is improving. 

Sweden. Restaurant school in Romania is going in right direction. Sweden Lions is going to 
have TV gala in autumn name Children of the world. They are going to collect money probably 
2 million Swedish crown for their Moorage eye project. 

NORAD. Norway. Jan Holtet, Malawi project is going well and is going to be 7 years and 
Uganda projected will continue to 2010. Lions in Norway do collect 20 percent of the cost and 
NORAD is paying 80 percent. Both project is working with Eye care. Health center etc. 
 
PS. See Attachment from Jan Åke ID. 

12. Avslutning 

Med vänliga hälsningar 
Kjell Jonsson med benägen hjälp av Jon Bjarni Thorsteinsson 
Sekreterare NSR – AU 

Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 
Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 

e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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01.12.2007          

LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD 104 

GUVERNØRRÅDSMØTE 17 NOVEMBER 2007 

PROTOKOLL. 

Møtested: Lionskontoret, Ensjøveien 18, 0661 Oslo 
Varighet:  Lørdag 17. november: 10.00 – 17.00 
   
Tilstede:   Guvernørrådsleder Helge Toftner 

Ass. Guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt 
    Distriktsguvernørene fra 10 distrikter  
    Fagsjefer (5) 
    IPDG Hroar Thorsen, AU medlem 

Fra administrasjonen:  Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
    Rådgiver Otto Brødholt   
    Informasjonskonsulent Vibeke Aasland 
         
Dessuten var til stede PID Jan Holtet 

PCC Arild Abrahamsen 
PDG Tom Sletner (formann i lovkomiteen) 

 PDG Erik Evang 
 PDG Ingolf Bekkelund 
 IPDG Knut H. Peterson 
  

  
1. Åpning og konstituering. 

 
Innkalling og saksliste ble godkjent. 
Ole Fjeldtvedt leste Lions etiske norm. 
Helge Toftner orienterte om opplegget for Guvernørrådsmøtet, og nevnte spesielt: 
 
1. Overholdelse av frister for rapportering og andre oppgaver 
2. Europa Forum der det manglet seminarer om bl.a medlemsutvikling 
3. Den nye rotasjonen for Internasjonale direktører. Norge er ikke fornøyd med det 
nye oppsetet.  
4. Vår første øyehelseklinikk i Malawi er offisielt åpnet.  

2. Protokoller og referater 
 
2.05 Protokoll fra GRM 1. og 2. september 2007 
I innledningen skal det settes inn at også medlem av AU, IPDG Hroar Thorsen var 
tilstede under møtet. 
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Vedtak: Protokollen godkjennes 
 
 
2.06 Rapporter fra Europa Forum 2007. 
Som GRL Helge Toftner informerte om innledningsvis, var det ingen seminarer om 
medlemssituasjonen selv om IP tok dette opp i sine foredrag. Vi må bli pådrivere til at 
aktuelle temaer kommer på dagsorden på neste EF. 
 
Vedtak: Rapportene tas til orientering.  
 
2.07 Referat fra CC møte i Chicago. 
 
Vedtak: Referatet tas til orientering. 

3. Rapporter 
 
3.19 Årsrapport for MD 104 for 2006/2007. 
Regnskapet er gjort opp med et overskudd på kr. 523.668 mot et budsjettert overskudd 
på kr. 28.583. De viktigste årsakene til endringene er: 
  

 
Vedtak: Årsrapporten med tilhørende beretning, aktivitetsregnskap og noter 
godkjennes. 
 
3.20 Rapport lederutvikling.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-LDC Finn Haug viser at det har vært stor aktivitet 
på bl.a. disse områdene: 
 
- VDG brevkursene videreutvikles. Før novembermøtet skal alle ha slutført brev 5. 
- Fagsjefene er bedt om å kvalitetssikre info innefor sitt fagområde 
- En første korrigering av opplæringsmateriellet for klubbene vil bli gjort i november   
07 

1. Netto driftsinntekter er redusert med ca. 283.000 som i det alt vesentlige skyldes færre 
medlemmer. Dette reduserer både kontingenter og refusjon for The Lion fra Oak 
Brook.  

2. Vi har en overskridelse på personalkostnader på kr. 112.000 som skyldes at vi har 
brukt langt mer tid på bl.a. medlemssystemet en det vi hadde regnet med. 

3. Vi har spart inn ca. 245.000 på reiser, møter etc. Flyttingen til lokaler der vi kunne 
arrangere bl.a. GR møtene har bidratt mye. I tillegg hadde vi beklagelig dårlig 
oppslutning på fagsjefmøtene i 2006, men altså tilsvarende kostnadsbesparelser. Vi 
har også spart penger ved å kunne få tak i billige billetter til NSR og EF. 

4. Som følge av medlemssvikten har vi vært forsiktige med å bruke for mye penger på 
reklame, PR etc. inkl. prosjekt ”organisasjon” er besparelsen ca. kr. 135.000 

5. Som følge av god likviditet, er også renteinntektene høyere enn budsjettert.  
6. Momsrefusjonen er ca. kr. 330.000 høyere enn forutsatt. Dette skyldes dels forsiktig 

budsjettering, men også at rammen for refusjon er økt.  
7. Egenkapitalen er nå på 24,5 %, og nærmer seg derfor målet på 25 %. 

Aktivitetsregnskapet viser en saldo på ca. 8,4 mill, en økning på 0,9 mill. Både narko- og 
katastrofefondet øker, mens det har vært en kraftig reduksjon i Mintfondet. 
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- LCI opplegget med brev til electene er gjort obligatorisk 
- Brever til DG, VDG og LDC fra MD-LDC har gitt liten respons. 
 
 Vedtak: Rapporten godkjennes. GRL Helge Toftner anmodes om å ta opp spørsmålet 
om Leadership Institute på CC møtet i København. 
 
3.21 Rapport medlemsutvikling.  
Det er utarbeidet en rapport av MD-MEC Knut Eirik Wollan som bl.a. tar for seg: 

1. Medlemstallet pr. 30.09.07 er på 12.860, en nedgang på 93 fra lionsårets begynnelse. 
Det er indikasjoner på at utviklingen er forsterket i løpet av oktober 

2. Inn- og utmeldinger varierer mye fra distrikt til distrikt – se egen tabell 
3. De fleste får ut etter eget ønske. Av erfaring vet vi at en stor del av disse går ut fordi 

møter og aktiviteter ikke engasjerer. 
4. Knut påpeker behovet for klarere ansvarsforhold i medlemsrekrutteringen. 
5. Det arbeides bra i mange områder for å etablere enten klubber eller klubbfilialer 
6. En rekke klubber skal nedlegges. Men det går for sent!!. Her må DG/MEC ta et 

ansvar. Husk at ”taksameteret” løper inntil klubben er formelt strøket i Oak Brook. 

Rapporten gir en meget interessant oversikt over medlemsutviklingen, og bør studeres 
inngående av distriktenes tillitsvalgte. 
 
Vedtak: Rapporten godkjennes 
 
3.22 Rapport ungdomsarbeid. 
I rapporten som er utarbeidet av MD-YC Christopher Knag, pekes det bl.a. på: 

1. Det har vært kostnadsoverskridelser på utenlandske leire, særlig som følge av økt bruk 
av camp-fee. I 2007 var beløpet ca. kr. 70.000 som nå kompenseres ved å plusse denne 
avgiften på den oppgitte leirprisen. 

2. Den kollektive reiseforsikringen til kr. 30.000 vurderes, da de aller fleste har 
reiseforsikring privat. 

3. På YE møtet i forkant av EF ble det inngått avtaler med de fleste land i Europa 
sommeren 2008 

4. Det er full enighet i Europa om at man skal jobbe for å få bort camp-fee. 
5. Vår deltager i musikk-konkuransen under EF kom ikke til finalen 
6. Det er full fart i reserveringen av plasser for sommeren 2008. Pr dato 56 europeiske og 

10 oversjøiske. Til vandreleir 10 fra Malaysia og 1 fra Australia 
 
Vedtak: Rapporten godkjennes. 
  
3.23 Rapport narkotikaarbeide.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-NAC Hilde Straumsheim, påpeker bl.a.: 

1. Målsettingen for antall tulipaner er min. 910.000.  
2. Nytt av året er at bestillingsfristen er 15. desember, og at distriktenes NAC’er har 

ansvaret for å få inn og registrere bestillingene. 
3. CD med mye informasjon om NA arbeidet blir sendt til klubbene i løpet av november. 
4. Kr. 100.000 bevilget til årets TV aksjon. Belastet narkofondet 
5. Infobrev sendes nå til alle klubbene. 
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6. DG oppfordres fortsatt til å minne om at det er mulig å søke narkofondet om støtte til 
ungdomsarbeide som faller inn under fondets statuetter 
  
Vedtak: Guvernørrådet ser meget positivt på at alle klubbene for tilsendt flipp-over og 
info om NAC arbeidet og Det er mitt valg. DG oppfordres til å minne om dette i sine 
månedsbrev. Rapporten godkjennes. 
 

3.24 Rapport internasjonalt arbeid.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-IRC Evy Einarsen påpeker bl.a.: 

1. Innbetaling til CSF II pr 30.10.07 er 8,2 mill 
2. Klubber og distrikter oppfordres til å legge inn informasjon (skrytebok) om sine IR 

prosjekter. 
3. Bevilgninger fra katastrofeberedskapen – se sak 6.12 
4. For å gjøre våre medlemmer bedre kjent med IR prosjektene, oppfordres IRK til å be 

om 5 minutter på klubbmøtene. 

Vedtak:  
Distribusjon av informasjon må fortsatt være en sentral oppgave, ikke minst for å 
kvalitetssikre den informasjon som legges ut. (ref satsningsområde 2) 
For øvrig godkjennes rapporten. 
 
3.25. Utgår 
 
3.26 Referat fra styremøte i LAN 31.08.07 
PCC Otto Brødholt ga en kort orientering om status i Uganda etter at vi har overlatt de 
første klinikkene til de lokale myndigheter. LAN arbeider med dette og vil komme 
med en innstilling senere når saken er nærmere avklart med myndighetene i Uganda. 
 
Vedtak: Referatet tas til orientering. 
 
3.27 Regnskap for Stiftelsen ”Det er mitt valg” pr. 30.09.07. 
Regnskapet viser et overskudd på kr. 94.000 mot et budsjett på kr. 37.000. Det har 
vært en svikt i inntektene, særlig på grunn av sykdom, men dette er kompensert med 
lavere kostnader. Da opptrykk av nye, reviderte bøker er betalt av SHD, bidrar dette 
også til reduksjon av produksjonskostnadene på bøkene. 
 
Vedtak: Regnskapet tas til orientering. 
 
3.28 Referat fra styremøtene i DMV 27.8.2007. 
Det ble fremlagt referat fra styremøte i DMV . 
  
Vedtak i AU: Referatet tas til orientering.  

3.29 NSR Minsk. Statusrapport.  
Prosjektleder Erik Evang hadde utarbeidet en statusrapport pr. november 2007. Av 
rapporten fremgår det at man nå er i gang med første fase i rehabiliteringen. 
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100 % finansiering av prosjektet er fortsatt ikke løst.  
 
Vedtak:  
Fortsatt mangler € 54.000 for å få fullfinansiert fase 1 og 2.  
GR ønsker en statusrapport som viser hva som faktisk kan byges for de € 544.000 som 
var det opprinnelige beløpet for disse fasene. 
Rapporten godkjennes. 

 
 
3.30 Måltall pr. 31.10.2007 
 
Det er nå utarbeidet måltall i alle distriktene. Sammendragene viser bl.a.: 
 
Antall medlemmer beregnes å øke med 366, fra 12.953 til 13.319 

• Det er beregnet stiftet 7 klubber mens 5 legges ned. 
• 10 nye klubbfilialer skal etableres 
• Det er beregnet 124 studenter ut (99) 
• Leo fortsatt meget beskjedent. 
• Bevilgninger til Leo og ungdomsarbeide lavere enn i 2006/2007 
• 908.000 tulipaner (833.000) 
• CSF II mål på 12,5 mill mens vårt opprinnelige mål er 14,6 mill 
• Mål på 31 modellklubber 
• Mål på 752.000 til katastrofeberedskapen, men det er foreløpig ikke sendt ut giroer. 
• Fortsatt store bevilgninger til fadderbarna. Mål 354.000 (363.000) 

 
Vedtak: 
For YC området skal de distrikter som har Leo som mål, rapportere tilbake til MD-YC 
om status. Denne rapporteringen tas spesielt opp som eget punkt på februarmøte 
 
3.31 Orientering fra reglements- og lovfornyingskomiteen (ROLF). 
Leder av komiteen, IPDG Knut H. Peterson ga en orientering om status så langt.  
 
Vedtak: 
Den presentasjonen som IPDG Knut Peterson hadde, sendes til DG’ene. 
DG og fagsjefer bes snarest mulig komme med innspill om hvilke saker de ønsker at 
komiteen skal se nærmere på. 
Delrapport vil bli avgitt til GRM i februar. 

4          Planer 
 
4.11 Mål og statusrapport for distriktene A – K 
Med unntak av distriktene C og E, hadde samtlige distrikter sendt inn sine 
statusrapporter. 
 
Vedtak: 
Statusrapportene godkjennes. Guvernørene oppfordres til å ta en gjennomgang av 
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rapportene for å gjøre disse mer lesevennlige.  
Det avtegner seg allerede nå visse avvik i de oppsatte måltall, og rapportene til 
februarmøtet må derfor inneholde reviderte tall. 
 
4.12 NSR 2009 i Norge. 
MD 104 Norge har ansvaret for NSR i 2009. Møtet skal avvikles 3. helg i januar, og 
med LC Eidsvold Sør og LC Ullensaker som arrangører.  
Det skal nå fastsettes tema for møtet. 
 
Vedtak: 
Tema for NSR 2009 skal være ”Fornyelse”. 
 
 
 
5.04 Komiteer, styrer og utvalg.  
Det ble fremlagt en oversikt over alle komiteer og utvalg. Fortsatt mangler det flere 
medlemmer i komiteen for Lions Røde Fjær 2009. 
 
Vedtak:  
GRL jobber videre med sammensetningen av hovedkomiteen.  
DG i de distrikter som mangler LRF-kontakt gir snarest info til GRL Helge 
Komitéoppnevningen for øvrig godkjennes. 
 
5.05 Komité for revisjon av strategiplanen. 
Gjeldende strategiplan ble vedtatt på RM i Fredrikstad i 2003. I vedtaket lå det at 
planen skulle revideres om 4 år, dvs. i 2007. Det foreslås en komité som bes fremlegge 
et revidert utkast før GRM i februar 2008. Revidert plan må godkjennes av RM i 
Haugesund i 2008. 
 
Vedtak: 
Følgende oppnevnes som medlemmer at komité for å revidere strategiplanen: 
AGRL Ole Fjeldtvedt, leder 
IPDG Inger Elise Bergaust 
GRL Helge Toftner (medlem av forrige komité) 
Forslag til revidert plan for årene 2008 – 2016 fremlegges til GRM i februar 2008. 
 
5.06 Norsk medlem til å evaluere NSR AU. 
Når man besluttet å opprette et arbeidsutvalg i NSR, ble det samtidig besluttet at man 
skulle evaluere dette i 2007.  
Vi er bedt om å oppnevne et medlem av denne komiteen. Medlemmet skal ha stor 
kunnskap om NSR, men skal ikke selv ha sittet i NSR AU.  
 
Vedtak: 
IPGRL Bjørn Sætrom, LC Oppdal utpekes som vår representant i evalueringsutvalget.  
 
5.07 Endring av reglementet for Lions Tulipanaksjon 
Fagsjefmøte for NAC-gruppen har foreslått å gjøre noen endringer i reglementet for 
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Lions Tulipanaksjon som følge av at de ønsker å endre bestillingsrutinene.  
Det som ønskes tatt bort er skrevet med kursiv. Tilføyelsene med uthevet skrift.  
 
Vedtak: 
I nytt avsnitt i § 4.3 strykes siste setning, ”Tillatelsen gjelder kun for et år”. 
Øvrige endringer godkjennes. 

6. Økonomi 
 
6.09 Regnskap MD 104 pr. 30.09.2007 
Regnskapet viser et overskudd på kr. 1.023.000 mot et budsjett på kr. 1.011.000.  
På grunn av den store nedgangen i antall medlemmer, er det en inntektssvikt på ca. kr. 
28.000 som er kompenser med lavere kostnader.  
 
Vedtak: 
Regnskapet godkjennes. 

6.10 Regnskap Beitoleiren 2007 
Regnskapet for Beitoleiren 2007 viser et underskudd på ca. kr 31.000 etter tilførsel fra 
Ungdomskontoen på kr. 60.000. Kostnadene er høyere enn i 2006, hovedsakelig på 
grunn av kjøp av utstyr/vedlikehold og høyere kostnader til mat/opphold. 
 
Vedtak i AU: 
Regnskapet tas til orientering. 
 
6.11 Regnskap for Leo for 2006/2007 
Det ble fremlagt et regnskap som ikke var revidert, og antagelig marginalt feil. 
 
Vedtak: 
Regnskapet er ikke fullstendig, selv om resultatet er riktig.  
Administrasjonen vil gå gjennom oppsettet og foreta de nødvendige korreksjoner. Nytt 
regnskap legges ut sammen med guvernørrådspapirene. 
Det er Guvernørrådets oppfatning at også regnskapet for Leo bør sentraliseres og føres 
på Lionskontoret. 
Regnskapet godkjennes dersom det ikke er store avvik mot det som vil bli utarbeidet. 
(Regnskapet er senere omarbeidet. Det nye regnskapet er revidert og godkjent av 
revisor. Endringene i resultatet er kun marginalt). 
 
6.12 Statusrapport katastrofeberedskapen: 
Det er i 3. kvartal 2007 utbetalt kr. 220.000 fra norske Lionsklubbers 
katastrofeberedskap. I tillegg er det utbetalt kr. 135.156 fra det allerede innvilgede 
beløpet til Sri Lanka. 
 
Vedtak i AU: 
Rapporten tas til orientering. 
 
6.13 Innbetalinger til Beitoleiren 2008 
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Som det vil ha fremgått av regnskapet for 2007, manglet Beitoleiren ca. kr. 60.000 for 
å få det til å balansere. Beløpet ble innvilget av Ungdomskontoen.  
 
Til leiren i 2008 trener vi et tilskudd fra klubbene på ca. kr. 600.000. Pr november var 
det kommet inn ca. kr. 400.000. 
 
Vedtak i AU: 
Guvernørene oppfordres til å be klubbene spesielt ta opp bevilgningene til våre to leire 
for funksjonshemmet ungdom. Rapporten tas til orientering 
 
7. Bevilgningssaker. 
 
7.04 Riksmøteadministrasjon – tilleggsbevilgning. 
Totalt har det budsjettet som skulle dekkes på de siste Riksmøtene utgjort ca. kr. 200 - 
220.000. Fra MD har arrangørene fått ca. kr. 150.000. Differansen er dekket opp ved 
at lunchen lørdag er priset høyere enn vanlig, de to siste RM er den økt fra 200 til 
300.- 
  
Det fondet vi har til dekning utgjør ca. kr. 300.000.- Fondet har økt hvert år da de siste 
RM har gått med overskudd, og 50 % av det som overstiger kr. 50.000 går til MD. 
Revisor har påpekt at fondet nå er for høyt, og mener at noe bør inntektsføres.  
  
Det må bli galt at de som møter på RM skal betale ekstra for å dekke adm utgifter alle 
klubber bør være med på. Det skal heller ikke være slik at deltagerne går på byen for å 
spise, da de synes lunchen er for dyr. Derfor bør man unngå å øke prisen på lunch 
lørdag, og heller bidra fra det fondet som er opparbeidet i MD 104.  
 
Vedtak: 
GS får fullmakt til å benytte inntil kr. 70.000 fra fondet som er opparbeidet for å unngå 
at man tar ekstra betalt for lunch for å dekke administrasjonskostnadene. Størrelsen på 
tilskuddet vil bli avgjort etter at det endelige RM budsjetter er presentert. 

7.05 Bevilgninger fra Mintfondet. 
Eneste søknad så langt i år er fra LC Stavanger/Øyaene som har fått innvilget kr. 
20.000 til restfinansiering av Buwuni Primary School i Uganda. 
 
Vedtak i AU 
Rapporten tas til orientering 

8. Andre saker. 
 
8.03 Evaluering av ungdomsprosjektet i Uganda. 
Fem studenter var i Uganda sommeren 2007 for bl.a. om vurdere om en utveksling av 
studenter til Uganda kunne være en positiv tilvekst til vårt Ugandaprosjekt. Med 
utgangspunkt i de erfaringer studentene fikk, skulle det vurderes om dette skulle 
videreføres sommeren 2008. 
Kostnadene for denne turen vil bli fremlagt til GRM. 
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Vedtak: 
MD-YC tillegges ansvaret for organisering av studentleir i Uganda sommeren 2008. 
Leirens formål, omfang og innhold, samt finansieringsregler/-form, skal beskrives i 
samråde med LAN og MD-IRC, og godkjennes av GRL. 
Beskrivelse av leirkonsept og finansiering sendes klubbene før jul, og omtales i The 
Lion i januar-utgaven. 
 
8.04 Info. kampanjen – medlemsskap. Forslag fra distriktsstyre i K. 
Distriktsstyre ønsker at man får en tilføyelse i teksten på annonsene. Forslag til 
tilføyelse er for eksempel ”Noen klubber har begrenset medlemsopptak” 
 
Vedtak: 
Guvernørrådet vil sterkt fraråde en tilføyelse som foreslått i brev fra sone 6 i 104 K. 
GR mener at en slik formulering lett kan misforståes og brukes mot oss.  
Guvernørrådet er av den oppfatning at en annonse i seg selv er en invitasjon. De svar 
som måtte komme til Lionskontoret vil bli oversendt klubben som igjen får ansvaret 
for den videre kontakt.  
For øvrig henvises til brev av 25.10.2007 fra GRL Helge Toftner. 

8.05 Prisen på tulipaner (ref sak 4.05 i 2006/2007) 
Det var tidligere besluttet å sette ned prisen på tulipaner til klubbene, da man forventet 
at innkjøpsprisen ble som ved siste aksjon. Nå viser det seg at prisen går opp til kr. 
2,35. Å samtidig foreta en reduksjon av prisen til klubbene vil derfor belaste 
narkofondet for mye.  
 
Vedtak: 
Prisen til klubbene settes til kr. 6.- pr tulipan. 
 
8.06 Tillatelse til salg av MEDOX – LC Heradsbygd og tillatelse til salg av Omega 3 – 
LC Fredrikstad. 
 
Det er søkt om å få tillatelse fra Guvernørrådet om generelt salg via Lionsklubbene av 
overnevnte produkter  

Vedtak: 
Guvernørrådet ønsker av prinsipp ikke å anbefale noe produkt av den typen det her 
søkes om. 
Det vil derfor ikke bli gitt anledning til å markedsføre dette som et Lionsprodukt. 
Det overlates til klubben å markedsføre produktet. 

Sak 8.07 Saken utgår. 
 
Sak 8.08 Foreløpig program for RM i Haugesund. 
Det ble fremlagt et foreløpig program for Riksmøte i Haugesund. 
 
Vedtak: 
Registreringen må starte kl 08.00 torsdag og fredag. Lørdag muligens enda tidligere. 
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For øvrig tas programmet til orientering. (Anmodningen er akseptert av RM 
arrangørene) 

Sak 8.09 Salg av abonnement i Aftenposten – LC Fredrikstad/Glemmen 
Klubben ønsker en generell tillatelse til å henvende seg til klubbene med tilbud om å 
verve abonnenter til Aftenposten.  

Vedtak: 
Guvernørrådet ønsker av prinsipp ikke å anbefale noe produkt av den typen det her 
søkes om. 
Det vil derfor ikke bli gitt anledning til å markedsføre dette som et Lionsprodukt. 
Det overlates til klubben å markedsføre produktet. 
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CC – möte i Köpenhamn 1 – 2 december 2007 

Hotel City, Peder Skrams Gade 24, 1054 Köpenhamn K 

Agenda: 

Innan mötets officiella öppnande hälsade Tinna välkommen till Danmark och 
Köpenhamn. 

1. Öppnande av motet 
1.1:   Öppnande av mötet. 
Kenneth öppnade mötet och hälsade alla välkomna till detta CC – möte. 

1.2:  Beslut om vilket språk som skall gälla för mötet. 
Det beslutades att de skall talas engelska på mötet men att protokollet blir på 
svenska. 

1.3: Fastställande av dagordning. 
Dagordningen fastställde med följande tillägg: 

11.1 IP:s besök i Skandinavien 
11.2 Orkester Norden 
11.3 Rapport till IP från lions i Polen gällande besök i Island 
11.4 Europa Forum kontra NSR 

1.4: Beslut om sekreterare för mötet. 
Beslutades att ordförande NSR – AU, Kjell Jonsson, skall vara sekreterare för 
CC – gruppens möte. 

2. Presentation av deltagare 
Då samtliga vid denna tidpunkt känner varandra så väl var en presentation 
överflödig.  

Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 
Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 

e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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Deltagare var: 

• CC MD 101 – Kenneth Persson – ordförande 
• CC MD 104 – Helge Toftner 
• CC MD 106 – Tinna Christensen 
• CC MD 107 – Harri Forss 
• CC MD 109 – Bjorgulfur Thorsteinsson 

• GS MD 107 – Markus Flaaming 
• Sekreterare – Kjell Jonsson NSR – AU ordförande 

• ID Jan-Åke Åkerlund 

3. Rapport från CC – mötet vid Europa Forum 2007-10-19 
Protokollet från CC - mötet vid EF 2007 godkändes med följande precisering:  
Punkt 8, NSR möte i Lidingö.  CC – gruppen beslutade att flytta posten ”DG –  
möten med erfarenhetsutbyte” på fredag till lördag som ersättning för ”Årets 
aktuella l iontema”. Inget beslut fattades om innholdet i denna 
programpunkten. 

Punkt 9, NSR – AU fortsättningsvis eller NSR – Sekreterare.  CC – gruppen 
beslutade att tillsätta en grupp med en medlem från varje land som skulle 
utvärdera NSR – AU. Gruppens rapport och rekommendationer kommer att 
föredras på NSR i Lidingö. 

4. Nyheter från styrelsen i Oak Brook 
Då ingenting av större art har hänt sedan CC – mötet på Europa Forum fanns 
ingenting att rapportera. 

5. Statusrapport NSR – projekt  Restaurangskolan i Rumänien 
Alla CC undersöker möjligheten av att MD 101 kan få fakturera hela beloppet 
för innevarande verksamhetsåret för att spara kostnader i överförandet av 
aktivitetesmedel. Byggnadsfirman i Rumänien kräver en bankgaranti på 
summan 1.000.000 SEK för att starta upp byggnationen.  

6. NSR historiken 
Vad är statusen på historieskrivningen? Rapport från CC MD 104 för 
arbetsgruppen. 

En mycket fin och omfattande historik har sänds ut och alla fann den mycket 
välgjord. Alla eventuella fel skall sändas direkt till Arne Solum med kopia till 
CC – gruppen. 

7. NSR administrativ budget 2007 – 2008 
Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 

Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 
e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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7.1. Revision för 2006-2007, rapport från CC MD 104 
Helge föredrog räkenskapen och dess utfall vilket CC – gruppen tillstyrker. 

7.2: Status för budget 2008 – 2009, rapport från CC MD 104 
Helge föredrog budget för 2008 – 2009 som inte visade på stora förändringar 
från tidigare år och CC – gruppen föreslår rådsmötet att godkänna budget.  
 
7.3: Räkenskap 2007 - 2008 pr. Nov 2007 
Helge rapporterade att alla utgifter per november 2007 finns i sin helhet inom 
budget och CC – gruppen godkände rapporten. 

8. NSR 2008 möte i Lidingö 

Ordförande i NSR – AU Kjell Jonsson rapporterade att allt går planenligt och 
att klubben tagit hjälp av organisationsfrågor av Hedersrådet i 101-A. CC – 
gruppen beslutade att CC – mötet i sin helhet är slutet och att de som har 
tillträde till detta möte är endast följande befattningshavare: 

• CC, VCC, ID, PID, PIP, GS samt NSR-AU sekreterare 

CC – gruppen beslutade att ersätta ”Årets Liontema” enligt gamla 
dagordningen med föreslaget med workshop utformat enligt alternativ 1 (enligt 
bilaga 1) på lördag.  

CC – gruppen beslutade att om det under NSR mötet kommer fram idéer om 
nya eller förändringar i antalet seminarier eller ändringar i seminarierna, skall 
dessa överlämnas till NSR – AU för beredning och sedan återrapporteras till 
CC – gruppen. 

CC – gruppen beslutade att mötas efter avslutat NSR rådsmöte på lördag för 
en utvärdering. 

CC – gruppen beslutade att ha ett ytterligare möte under våren och det 
beslutades att föreslå fredagen den 2 maj 2008 i Köpenhamn. 

CC – gruppen diskuterade punkten för dagordningen NSR 2008 om 
ansvarsfrihet, punkten 7.2. Frågan om att bevilja ansvarsfrihet skall upp på 
kommande CC – möte fredagen den 2 maj 2008 i Köpenhamn. 

Punkten 7.11 MD 106 Danmark står på tur och inte MD 107 Finland. 

Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 
Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 

e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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9. Statusrapport från arbetsgruppen om fortsatt NSR – AU eller NSR 
sekreterare 

Utredningsgruppen med sammankallande, PCC Finn Bangsgaard, har ännu 
inte kommit fram till något resultat beroende på den korta tid som gruppen haft 
sitt uppdrag. Alla ombedes be respektive MD representant att kontakta Finn 
för att så snart som möjligt så gruppen har en chans att inkomma med någon 
preliminär rapport inför NSR 2008.  

9.1 Inspel från CC – gruppen till kommittén som skall utvärdera Rules of 
Procedures för Europa Forum 

Hur kan vi få Europa Forum mera intressant, givande, utvecklande mera 
innehållsrikt? Viktigt att komma med konstruktiva förslag till förändring. Kjell 
sänder ett exempel på hur USA / Canada Forum genomförs med fokus på 
ledarskap till respektive CC.  

9.2 NSR – AU, om det fortsätter med AU, vem skall betala för deras 
deltagande i olika forum, NSR eller respektive land.  
Detta har betydelse för budgeten. Räkningen går till respektive MD kontor som 
sedan tillsänder detta till MD kontoret i Norge. 

9.3 Tidspunkt för inbetalning av aktivitetesmedel till NSR – aktiviteter.  
CC – gruppen rekommenderar en ändring av NSR arbetsrutiner för 
betalningsdatum för inbetalningar. 

Förslag att ändra betalningsdatum från nuvarande datum 1/7, 1/12 samt 1/2 till 
en inbetalning per 1:a oktober, av kostnadsskäl. Detta skall gälla från och med 
verksamhetsår 2008 – 2009, med förbehåll att detta godkänns vid NSR 2008, 
samt att CC – gruppen uppmanar att respektive MD betalat före 1 oktober 
2008.  

9.4 Gemensam kostnad och representation av YE under Convention 
CC – gruppen har tidigare beslutat att dela kostnaderna för YE – monter på 
Convention och nu gäller frågan om att också dela på kostnaderna för en 
gemensam representant fysiskt på plats på Convention. Kostnaden för en 
monter på Convention är 500 US $.  

Förslaget går ut på att ha två YE – representanter på plats vid varje 
Convention med början från Convention 2009. Finansieringen sker på samma 
sätt som NSR aktiviteter finansieras med en procentuell fördelning.  

Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 
Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 

e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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CC – gruppen utser den YE representant som skall utses, denna skall 
representera de nordiska länderna gemensamt. Varje år utses en ny 
representant av CC – gruppen som första året blir biträdande representant 
samt ansvarig år två. Med denna överlappning blir det alltid två personer i 
montern samt en överlappning. 

CC – gruppen uppmanar MD YEC att på NSR 2008 att diskutera 
möjligheterna att se nya möjligheter för programmet för YE med nya vägar och 
nya mål som t.ex. att arbeta inom Lions program i olika länder. 

9.5 Norges förslag till tema för NSR 2009 i Norge. 
Norges förslag till tema är – förnyelse. 

Norge har tankar på att implementera ledarskapsutbildning i kommande NSR 
och man vill gärna markera – förnyelse. 

9.6 Leadership Institute i Norden – var och när? 
Förslagsvis så väljer man en helg i februari att mötas i Köpenhamn för att 
diskutera vidare i frågan inom gruppen MDLDC. 

10.International Convention Bangkok 23 – 27 June 2008 
Målsättningen är att vi skall vinna paraden igen. Information måste ut till alla 
som är på plats om hur de skall gå till.  

Kan Caucus ske på samma hotell som DG - elect gruppen bor på? 

Finland kom med ett förslag att sätta NSR symbolen på västarna, utan flagga, 
på ryggen och respektive lands flagga på framsidan. Ett annat alternativ är att 
ha paraply. Ytterligare ett alternativ är en hatt. Finland återkommer med olika 
förslag inför NSR 2008. Se bilaga 2. 

Tiden för den nordiska get together finns olika tider angivna. Kjell ser till att 
Terje Nohr får frågan och att Terje kommer tillbaka med korrekt information.  

11.Övriga frågor 

11.1 IP:s besök i Skandinavien 

MD 101 104 106 107 109 Totalt

%-andel 24 23 17 32 4 100

Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 
Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 

e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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IPs resschema i Norden 2008. Alla länderna har noterat schemat och lagt in 
det i sina planeringar och alla är nöjda med att IP fortsätter att komma som 
han gör. 

11.2 Orkester Norden 
Erfarenhetsutbyte om hur vi presenterar och behandlar Orkester Norden i de 
olika länderna. Finland känner att man inte har haft rätt person på uppgiften 
och därmed har inte de finska Lions förstått vad Orkester Norden är. Man har 
funderingar på att göra finska översättningar av Lennart Fridéns prospekt. Vi 
jämförde också hur de olika länderna finansierar projektet som sådant. 

11.3 Rapport till IP från lions i Polen gällande besök i Island 
Rapport från Island gällande nyklubbsbildning baserat på besök från Lions i 
Polen. 

11.4 Europa Forum kontra NSR 
Den diskussion som skulle ha avrundat mötet gällande NSRs framtid räckte 
inte tiden till, så det beslutades att vid det extra CC-mötet den 2 maj, skulle 
main topic vara att prata kring NSRs framtid. 

12.Avslut 

Med vänliga hälsningar 
Kjell Jonsson 
Sekreterare CC – gruppen 

Bilaga 1. 

Alternativ 1 
Samtliga deltagare i NSR delas upp i ett lämpligt antal grupper om 7 – 12 personer. 

- Varje grupp skall helst innehålla medlemmar från varje nordiskt land. 
- Varje grupp leds av en i förväg utsedd ordförande. 

Sekreteriat: Kjell Jonsson, PDG, Kostervägen 3, 181 35 Lidingö, Sverige 
Telefon: 00 46 8 544 822 44 - Mobil: 00 46 708 29 30 30 

e-mail: kjell.jonsson@extrafinans.se
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- Gruppen väljer inom sig en sekreterare 

Grupperna får i uppdrag att diskutera ”best practise” i ett antal av Lions viktigaste 
frågor för framtiden. Exempel: 

1. Åtgärder att öka antalet kvinnliga medlemmar  
Andelen mellan distrikten varierar idag mellan 6% och 27% 
Mixade, manliga eller kvinnliga klubbar. Vad är bäst för framtiden? 
Erfarenheter från de olika länderna 

2. Var och hur finner vi nya medlemmar? 
Organiserad rekrytering genom brev eller annonsering 
Spontanrekrytering bland vänner, grannar och arbetskamrater? 

3. Hur kan vi bättre leva upp till samtliga av Lions Syften? 
Är det bra att koncentrera sig på att samla in pengar till hjälpverksamhet? 
Hur kan vi förbättra Lions samhällsposition genom att ta offentlig ställning i 
etiska frågor? 
Var går gränsen mellan partipolitiska och allmänpolitiska frågor? 

4. Hur kan vi förbättra verksamhet och stämning i klubben så att färre lämnar 
Lions? 
Ansvars- och arbetsfördelning mellan styrelse, kommittéer och klubbmöte 
Balans mellan krav på medlemmar och förströelse av medlemmar.   

5.   NSR:s i framtiden. 

Varje grupp har en tidtagare som kontrollerar att ingen får tala längre tid än 2 min. 
Därefter skall någon annan få ordet. Meningen med diskussionen är att få fram så 
många olika åsikter och frågeställningar som möjligt. Troligen framkommer också 
kulturella skillnader mellan länderna. 

Sekreterare noterar alla inlägg – helst direkt i laptop så att samtliga gruppers 
dokumentation kan delas ut till alla deltagare före hemresan.   
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     SAK 2.10 
Referat fra CC – möte i Lidingö 18 januari 2008 

Klockan 10.00 – 12.00 på Hotel Foresta 

UTKAST (IKKE GODKJENT) 

Møtedeltagere: 
CC Helge Toftner MD 104, PID/AU Jørn Andersen MD 106, PCC/AU Thor 
Steinarsson MD 109, CC Björgulfur Thorstein MD 109, CC Tinna Christensen MD 
106, VCC Kay C. Pedersen MD 106, PCC Per Christensen MD 106, PCC Arne 
Solum MD 104, PCC Lennart Loft MD 101, VCC PO Damberg MD 101, PCC Finn 
Bangsgaard MD 101, PDG Bengt Almqvist MD 101, PID Jon Bjarni Thorsteinsson 
MD 109, PDG Christer Fält MD 101, ID Tapani Rahko MD 107, VCC Heidi Rantala 
MD 107, CC Harri Forss MD 107, GS Markus Flaaming MD 107, VCC Ole Fjeldtvet 
MD 104, GS Egil Moe-Helgesen MD 104, NSR-AU Kjell Jonsson Md 101, ID Jan-Åke 
Åkerlund MD 101, PID Heinz Ondrejka Md 101 

Mötets ordförande är Kenneth Persson, CC MD 101 

1. Öppnande av mötet 
Öppnande av mötet. 
Møteleder CC Kenneth ønsket velkommen 
Beslut om vilket språk som skall gälla för mötet. 
Det ble besluttet å benytte engelsk som talespråk.  Referatet føres på norsk. 
Fastställande av dagordning. 
Dagsorden ble godkjent 
Beslut om sekreterare för mötet. 
PCC/NSR Coordinator Terje R. Nohr ble valgt 

2. Presentation av deltagare 

3. Rapport från CC – mötet i Köpenhamn 2007-12-01 – 2007-12-02 
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CC Helge Toftner spurte møtet om hva som er riktig stemmetall under rådsmøtet i 
NSR.  GS Markus Flaaming påtok seg å bringe riktig tekst og regler til rådsmøtet 
lørdag. 
CC Helge Toftner påpekte en feil i møtereferatets punkt 7.2.  Et IKKE blir nå satt inn 
hvor det hører hjemme (punkt 7.2) 

4. Nyheter från styrelsen i Oak Brook 
ID Tapani Rahko meddelte at Laos nå er invotert som lionsland nr. 202. 

5. Statusrapport NSR-projektet  Restaurangskolan i Rumänien 
Projektledare PDG Christer Fält  (PDG Lennart Ahrnlund MD IRD 101viste til 
utsendte rapport og presenterte status.  Prosjektet arbeider fortsatt for å skaffe 
tilfredsstillende finansiering og dermed utløse penger fra LCIF.  Prosjektets 
kostnadsanslag er nå betydelig høyere enn NSR forutsatte.  Hans forslag er å fortelle 
klubbene hva prosjektet innebærer så de føler et eierskap til dette NSR-prosjektet. 
”Vi må være aktive og kanalisere noe av vår aktive evne til praktisk arbeid på 
klubbplan. 

CC Helge Toftner påpekte at å la prosjektet gå over to prosjektperioder 
kunne innebære en løsning på problemene nå. 

CC Tinna Christensen uttrykte at MD 106 hadde kommet langt i 
planleggingen, som avtalt.  En utsettelse kan skape usikkerheti videre 
planlegging. 

ID Tapani Rahko etterlyste en plan B 

Møtet sendte saken til IRD-gruppen og ba om forslag til hvordan saken 
kan finne sin løsning.   

.   
6. NSR historiken 

PCC Arne Solum presenterte sluttresultatet av et betydelig arbeid med å samle 
NSR’s historie.  Han ga et lite overblikk over arbeidet.  28 lions i Norden har bidratt 
med deler av manuskriptet.  Det hadde vært en utfordring å skape en bok på 100 
sider, for stoffmengden som kom inn ver betydelig.  Han presenterte også et tillegg 
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med mer utfyllende stoff om IR-arbeidet.  Stoffmengden på dette virkeområdet var 
stor. 

Boka og heftet er nå produsert på norsk og er dermed klar for å bli 
distribuert i hele norden, eventuelt andre språk. 

PCC Arne takket for oppdraget og god hjelp til å fullføre det. 

Møteleder CC Kenneth takket for arbeidet.  Møtet ba om og ga sin 
tilslutning til at PCC Arne legger til et kapittel i året i tiden framover. 

7. NSR administrativ budget 2007 – 2008 
i. Revision för 2006-2007.   Egil Moe-Helgesen 
ii. Status för 2007-2008.    Egil Moe-Helgesen 

Møtet hadde ingen kommentar til noen av punktene over 

8. NSR mötet i Lidingö 
1. Information från ordförande i NSR – AU Kjell Jonsson.  

2. CC – gruppen beslutade i Köpenhamn att mötas efter avslutat NSR 
rådsmöte på lördag för en utvärdering – tid och plats? 

3. CC – gruppen diskuterade i Köpenhamn punkten för dagordningen NSR 
2008 om ansvarsfrihet, punkten 7.2. Frågan om att bevilja ansvarsfrihet 
skall upp på kommande CC – möte fredagen den 2 maj 2008 i 
Köpenhamn. 

4. På punkten 7.11 i NSR dagordning är det MD 106 Danmark som står på 
tur och inte MD 107 Finland. Har Danmark ett projekt att presenter? 

9. Statusrapport från arbetsgruppen om fortsatt NSR – AU eller NSR 
sekreterare 
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1. Redovisning från utredningsgruppen med sammankallande, PCC Finn 
Bangsgaard.  

Mandatet er å evaluere AU som vedtatt ved etableringen.  Det foreligger 
ingen evaluering.  Arbeidsgruppen ønsker i stedet å finne ut hva som er 
behovet for NSR.  Han ber om at alle land diskuterer behovet for og hva vi 
ønsker å oppnå med NSR.  CC-gruppen velger å lytte til seminaret under 
NSR.  Deretter bestemmer CC’ene hvordan arbeidet kan gå videre. 

2. Rules of Procedures på Europa Forum  
Finns det något förslag?  PCC Per orienterte om arbeidet som går etter planen og 
planlagt tidsskjema.   

Møtet vedtok at finansiering av Per’s utgifter med dette arbeidet 
legges inn under NSR’s budsjett. 

3. NSR – AU sammanträden – finansiering, förändring i deltagande?  Punktet 
er avklart tidligere. 

4. Tidspunkt för inbetalning av aktivitetesmedel till NSR – aktiviteter. Förslag 
att ändra från nuvarande 1/7, 1/12 samt 1/2 till en inbetalning av 
kostnadsskäl – förslag 1 oktober. 

Alle landene har sett det som en mulighet til å betale inn etter nytt oppsett.  

5. Gemensam kostnad och representation av YC under Convention 

CC Helge orienterte om ordningen Norge har drevet og bekostet på vegne 
av alle i flere år.  Møtet aksepterte at det i framtiden blir sett på som en 
felles kostnad i Norden og i forbindelse med Conventions.  Alle er med å 
deler.  Detaljer om gjennomføring må diskuteres og planlegges. 

  
6. Leadership Institute i Norden – något nytt? 

10. International Convention Bangkok 23 – 27 June 2008 
PCC Terje Nohr, NSR Koordinator gikk raskt gjennom oppsettet slik det 
foreligger I øyeblikket.  Hospitality Room flyttes klokka 19.00-22.00.  Det 
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arbeides videre med en forlenging av felles samling rundt vår egen 
Caucus, som ble besluttet opprettholdt. 

Et forslag om flytting av Get Together ble avvist som følge av at det hele 
var ferdig forhandlet på dette tidspunkt. 

 Förslag från Finland att placera NSR symbolen på västarna, utan flagga, på 
baksidan ble diskutert.    

Forslaget til ei lita lue/kalott ble forkastet. 

11. Övriga frågor 

       11.1 Budget 2008 – 2009 
               Ingen kommentar. 

12. Nästa möte Köpenhamn 2 maj 2009 

13. Avslut 
 Møtet avsluttet på tiden.
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      SAK 2.11 
UTKAST 

Referat for NSR rådsmøte 19. januar 2008 
Matti Klar hilste fra estniske lions og Harald Dräger hilste fra tyske lions. 

1. Åpning av rådsmøte 
CC Kennet Persson, MD 101 

2. Valg av møteleder og sekretær for møtet 
 
2.1 Forslag til møteleder PID Bruno Ahlquist,  MD 101 ble valgt 
2.2 Forslag til sekretær PCC Terje Nohr, MD 104 ble valgt 

3. Valg av to til å undertegne protokollen 
 
Forslag 
CC Kennet Persson, MD 101 ble valgt. 
CC Helge Toftner, MD 104 ble valgt. 

4. Fastsettelse av antall stemmeberettigede: 
 
MD 101 Sverige  10 distrikter 12 stemmer 
MD 104 Norge  10 distrikter 12 stemmer 
MD 106 Danmark    4 distrikter   6 stemmer 
MD 107 Finland  14 distrikter 16 stemmer 
MD 109 Island    2 distrikter   4 stemmer 
fastsatt som stemmetall for møtet.  Enkelte spørsmål avgjøres med en stemme fra hvert 
land.  Slike tilfeller blir opplyst senere. 

5. Godkjennelser 
 
5.1 Protokoll fra NSR 2007 på Island. Vedlegg 1 
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Godkjent 

5.2 Dagsorden for NSR 2008 i Sverige godkjent. 

6. Rapport fra det internasjonale styre 
 
ID Jan-Åke Åkerlund samt ID Tapani Rahko 
De hadde ikke noe å tillegge utover tidligere framførte referat.  De oppfordret til 
alle å arbeide for en positiv medlemsutvikling. 

7. NSR 
7.1 Godkjenning av regnskaper for NSR for 2006/2007.  
      PCC Egil Moe-Helgesen. Vedlegg 2 A og 2 B  Begge ble godkjent. 
7.2 Ansvarsfrihet for 2006/2007 for periodens NSR-valgte.  
      NSR-AU leder Kjell Jonsson    Ansvarsfrihet er innvilget. 
7.3 Rapport og resultat fra Chicago. (se resultat i vedlegg 3) 
      NSR koordinator 2005/2007 Per Christensen  Godkjent 
7.4 Plan og budsjett for Bangkok. (se budsjett i vedlegg 4)  Godkjent 
      NSR koordinator Terje Nohr. Vedlegg 3 Tilføyes et møte med CC’er 19.06 
7.5 Delresultat 2007/2008 (til informasjon). Vedlegg 4 
      PCC Egil Moe-Helgesen.  Ingen spørsmål til delresultat.  Takk til Egil. 
7.6 Felles YE-stand under convention ble presentert.  Norge har vært der i flere   
år.  Nå foreligger forslag om deling av kostnader og representasjon. Rullerende to 
personer skal betjene standen.  Kostnadene fordeles mellom landene.  Forslaget 
ble enstemmig vedtatt. 
7.7 NSR-AU. Statusrapport ved PCC Finn Bangsgaard.  Evalueringen skulle 
leveres under NSR.  Tiden har vært knapp.  Arbeidet pågår fortsatt, CC Helge 
Toftner viste til CC-møtet og at CC-gruppen bearbeider spørsmålet og kommer 
tilbake i saken. 
7.8 Godkjennelse av budsjett for 2008/2009. Vedlegg 5 PCC Egil Moe-Helgesen   
presiserte at beslutningen om endring i forbindelse med YE først settes i kraft fra 
konvention i Miniapolis.  For øvrig ingen kommentarer.  Budsjettet vedtatt. 
  
 
Fellesnordiske NSR prosjekter 
7.9 Statusrapport NSR prosjektet i Minsk, Belarus.  
      Prosjektleder PDG Erik Evang. Vedlegg 6 presenterte prosjektet.  Et prosjekt 
med mange formelle utsettelser og en avgjørende tro på offesielle stempler.  
Endelig er prosjektet fysisk i gang med bygearbeidet.  Status ble dokumentert ved 
en power point presentasjon.  Budsjettet er sterkere enn alle har trodd.  Til nå 
mangler ca 60.000 Euro til full finansiering.  Det er håp om å invitere til NSR-treff i 
Minsk i september 2009. 
Rapporten ble lagt til NSR-dokumentene.  



 
7.10 Statusrapport NRS prosjekt restaurangskolan i Oradea, Romania.                      
IRD Lennart Arnlund presenterte prosjektet.  Økonomiske problemer ved tap av en 
sponsor.  MD 101 fortsetter prosjektet i en omarbeidet versjon.  Det er håp om at 
prosjektet går videre.  Forutsetning er kr 1.000.000 fra Sverige. 

CC Helge Toftner etterlyste en plan B dersom forslaget blir nedstemt i Sverige. 

PCC Bent Jespersen takket for at prosjektet går videre og oppfordret til at prosjektet 
omarbeides til en lavere kostnad. 

Det er forsøk på å koble inn lokale lions i prosjektet. 

Møteleder ønsket prosjektledelsen lykke til og takket for rapporten. 

 
7.11 Nytt NSR prosjekt. MD 106 Danmark 

PCC Bent Jespersen presenterte prosjektet rundt barnehjem i St Petersburg.  
Planleggingsarbeidet er godt i gang.  Han ba om støtte til å fortsette arbeidet.  Målet 
er at NSR 2009 godtar budsjett. 

CC Harri Forss hevdet at vi ikke kan vedta budsjett nå, men ved NSR i 2009. hvilket 
ble tatt til etterretning. 

PCC Harri Westermark foreslo at NSR bør vurdere en proffesjonell følgegruppe til å 
bistå i oppfølging av forestående prosjekt.  Forslaget oversendes NSR-AU til videre 
bearbeiding mot senere vedtak. 

 
7.12 Rapport fra Orkester Norden.  
PCC Lennart Fridèn. Vedlegg 7 presenterte orkesteret. Han nevnte den nye 
organiseringen orkesteret nå får og uttrykte spenning innfor den nye måten å arbeide 
på.  Finansiering er det mest spennende i den nye situasjonen.  Han fremmet en 
sterk oppfordring til fortsatt å støtte opp fra lionsorganisasjonenes side. 

Møteleder takket for engasjerende og utholdenhet i arbeidet for orkester Norden. 

7.13 Presentasjon av foreløpig program i forbindelse med Convention i Bangkok ved 
Koordinator, PCC Terje R. Nohr.  

Informasjonen ble tatt til etterretning. 

8. Rapport från workshop (om årets tema) 



Rapporter samles inn av Kjell Jonsson.  PCC Harri Westermark uttrykte at 
arbeidsformen var meget positiv og ga godt utbytte i utveksling mellom deltagerne. 

9. Presentasjon av rapport om NSR historie 
 
Arbeidsgruppen som har skrevet NSR historien har lagt frem sitt arbeide som ble 
presentert av PCC Arne Solum. Han lot seg ikke affisere av et teknisk avbrudd. 
Han presenterte arbeidet som var gjort og viste til et godt resultat.  Håpet er blant 
annet at historieboka skal gi et bidrag til framtidig utvikling med rotfeste i historien. 

Utfra et betydelig materiale framkom boka, men også et tilleggshefte om IR-arbeidet. 

Han pekte på noe av innholdet. i små utdrag.  

Han avsluttet, på vegne av arbeidsgruppen, med å overrekke underlag for videre 
distribusjon i hvert av MD-ene.  MD IRC’ene fikk seg overrakt IR tillegget.  Arne 
avsluttet med en spesiell takk til PDG Erik Evang for hans omfattende innsamling av 
materiale til boka. 

Arne ble takket for et godt arbeide.       

10. Rapporter fra årets seminarer  
 
10.1 IR presentert av IRC Lennart MD 101 

10.2 Youth Exchange presentert av Jan Lofjärd 
10.3 Lions Quest presentert av Sigmund Kjos 
10.4 Campaign SightFirst II presentert av Ole Fjeldtvet 
10.5 Bring Quality to Life presentert av Finn Bangsgaard 
10.6 Medlemskap og ledelse presentert av Inger Löf og Bengt-Arne Bengtsson. 

Alle referat fra seminarene sendes elektronisk inn og vedlegges referatet  

11. Presentasjon av fremtidige NSR rådsmøter 
 
2009 Oslo-Hurdalsjøen  MD 104 CC Helge Toftner ønsket velkommen til 
Hurdalsjøen Hotell 16-17. januar 2009, 25 km fra Oslo flyplass Gardermoen.  
2010 Danmark   MD 106 CC Tinna Christensen ønsker velkommen 
til Aalborg i 2010. 



12. Diverse 
 
12.1  PCC Per Christensen  (PCC Jouka Ruissalo MD 107). (informasjon om 
arbeidet med å revidere Rules of Procedures for EF) 

Ikke noe nytt å melde, men møter er avtalt for å ”bygge et nytt Europa Forum” for så 
å finne fram til hva som kan holde det nye forumet 

 
12.2  Skal noen av ID’ene holde innlegg?  Nei 

12.3    Juhani Lahtinen MD 107 - Att uppskatta den lilla klubbens verksamhet.  Et 
tankevekkende innlegg med klubbens virksomhet i sentrum og en liten etterlysning 
av andre organisasjonsnivåers bevissthet om dette. 

12.4   SightFirst II PID Jon Bjarni Thorsteinsson.  Han startet med å takke ledere som 
arbeider godt for prosjektet.  Innsamlingen går godt og takk til klubber.  Det skal bare 
15 dollar til for å foreta en opperasjon og dermed gi synet tilbake til en blind.  Norges 
prosjekter i Uganda beviser hvor mye som kan oppnås i arbeidet. 

Det er en utfordring å sørge for at all informasjon kommer helt ut i klubben. 

12.5    EuropaForum i Tammerfors 2009 PID Harri Ala-Kulju fortalte at det er 

20 år siden Europa Forum var i Norden.  Sepember 2009 i Tammerfors blir det EF i 
Finland.  Temaet blir ”interaksjon mellom generasjoner” under EF.  Han avsluttet med 
å invitere alle til å komme. 

13. Avslutning 

CC Kennet Persson avsluttet med å takke arrangørene for et godt arbeide og takket 
møteleder og refferent med å overrekke NSR-banneret for i år. 

Møte hevet kl 16.45. 





LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD 104 

GUVERNØRRÅDSMØTE 18. januar 2008 

PROTOKOLL. 

Møtested: Hotell Foresta, Lidingø, Sverige 
Varighet:  Fredag 18. januar 2008 kl. 08.00 – 08.30 
   
Tilstede:   Guvernørrådsleder Helge Toftner 

Ass. Guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt 
    Distriktsguvernørene fra 10 distrikter  
    Fagsjefer (3) 
    IPDG Hroar Thorsen, AU medlem 

Fra administrasjonen:  Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
    Rådgiver Otto Brødholt   
    Informasjonskonsulent Vibeke Aasland 

Dessuten   PDG Per Gunnar Nyheim 
    PDG Tor Wilhelmsen 
    PDG Erik Evang 
    PCC Terje Nohr 

Forfall    MD-LDC Finn Haug 
    MD-YC Christopher Knag 

Det ble behandlet to saker: 

1. Valg av komite for Lions Røde Fjær 2009. 
Komiteen er nå på plass og er som følger: 
 

LIONS RØDE FJÆR 2009

Hovedkomite

Leder P MD-YC Rune Johansen LC Oslo

P GRL/GS Egil Moe-Helgesen LC Ås / Lionskontoret

IPGRL Bjørn Sætrom LC Oppdal

DG Sigmund Kjos LC Røyken Øst

A SL Tove Heen LC Ås/Eika

Distriktsledere

104 A Lion Peder Johansen LC Svolver

104 B Lion Knut Arnfinn Moen LC  Namsos



Vedtak: Komiteen godkejnnes 
 

2. Medieplan for informasjonskampanjen 2008. 
Generalsekretær Egil Moe-Helgesen presenterte medieplanen for de forestående 
informasjonskampanjen.  
Etter at den første planen var sendt ut på høring, ble den supplert med en del aviser som 
manglet. Mediebyrået har gjennomført prisforhandlinger, og har oppnådd i gjennomsnitt ca. 
45 % rabatt. Den foreslåtte planen har en kostnad på ca. 2,7 mill inkl. moms. 
Avisannonseringen vil foregå i ukene 16 og 17, mens ukepresse/magasiner vil strekke seg 
over perioden 31. mars til 28. april. 

Vedtak: Planen godkjennes. 
 
 

104 C DG Kari Øvstedal LC Gulen

104 D DG Atle Lerøy LC Vaksdal

104 E SL Jan Salve Torgersen LC  Sandnes/Gandal

104 F PDG Thorleif Søreid LC  Sauherad

104 G Lion Annar Bottegård LC  Øvre Eiker

104 H PDG Finn Helge Hartmann LC  Oslo/Ekeberg

104 J PDG Kjell Sporsheim LC Askim

104 K PDG Einar Kjøren LC Eidsvold Sør
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LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD 104 

GUVERNØRRÅDSMØTE 16. og 17. FEBRUAR 2008 

PROTOKOLL. 

Møtested: Lionskontoret, Ensjøveien 18, 0661 Oslo 
Varighet:  Lørdag 16. februar: 10.00 – 17.00 
  Søndag 17. februar: 09.00 – 12.30 
   
Tilstede:   Guvernørrådsleder Helge Toftner 

Ass. Guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt 
    Distriktsguvernørene fra 10 distrikter  
    Fagsjefer (5) 
    IPDG Hroar Thorsen, AU medlem 

Fra administrasjonen:  Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
    Rådgiver Otto Brødholt (lørdag)   
    Økonomikonsulent Solveig Selle Gran (lørdag) 
         
Dessuten var til stede PID Jan Holtet 

IPCC Bjørn Sætrom 
PCC Marit Klokkerhaug 
Leder LRF 2009 Rune Johansen 
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1. Åpning og konstituering. 

 
Innkalling og saksliste ble godkjent. 
Ole Fjeldtvedt leste Lions etiske norm. 
Helge Toftner orienterte om opplegget for Guvernørrådsmøtet. Da valgkomiteen 
hadde møte på samme tidspunkt, ble det vedtatt at dagsorden måtte tilpasses dette 
møtet.  
 
Protokoller og referater 
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2.08 Protokoll fra GRM 17. november 2007 
  
Vedtak: Protokollen godkjennes 
2.09 Referat fra CC møte i København 1. og 2. desember 2007. 
 
Vedtak: Referatet tas til orientering. 
 
2.10 Referat fra CC møte på Lidingø 18. januar 2008: 
 
Vedtak: Referatet tas til orientering. 
 
2.11 Referat fra NSR Rådsmøte på Lidingø 19. januar 2008 
 
Vedtak: referatet tas til orientering. 
 
2.12 Protokoll fra guvernørrådsmøte 18. januar 2008. 
Dette var et ekstraordinært guvernørrådsmøte som ble avviklet under NSR på Lidingø. 
  
Vedtak: Protokollen godkjennes. 

3. Rapporter 
 
 
3.32 Rapport lederutvikling.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-LDC Finn Haug viser at det har vært stor aktivitet 
på bl.a. disse områdene: 
 
- VDG brevkursene videreutvikles og er gjort om til et todagers seminar i november 
- Fagsjefene er bedt om å komme med innspill til fagsjefseminaret i juni. 
- LCI opplegget med brev til electene er gjort obligatorisk. Brev 1 er sendt ut 
 
 Vedtak: Rapporten godkjennes 
 
3.33 Rapport medlemsutvikling.  
Det er utarbeidet en rapport av MD-MEC Knut Eirik Wollan som bl.a. tar for seg: 

1. Medlemstallet pr. 31.12.07 er på 12.709, en nedgang på 244 fra lionsårets begynnelse. 
Særlig stor nedgang i oktober og november. 

Rapporten gir en meget interessant oversikt over medlemsutviklingen, og bør studeres 
inngående av distriktenes tillitsvalgte. 
Den undersøkelsen som ble forsøkt gjennomført mot utmeldte medlemmer har ikke 
gitt den nødvendige respons.  
 
Vedtak: Rapporten godkjennes 
 
3.34 Rapport ungdomsarbeid. 
I rapporten som er utarbeidet av MD-YC Christopher Knag, pekes det bl.a. på: 
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1. Problemet med vandreleirene. Se vedtak nedenfor. 
2. Leiren i Uganda er ikke fullfinansiert (ble det under GRM etter tilsagn fra de 
distriktene som manglet) 
3. MD-YC lanserer at de som reiser ut skal fylle ut et skjema der det bl.a. blir spurt om 
de vil være vertsfamilie på et senere tidspunkt.  

 Vedtak: Ungdomskomiteen skal komme med forslag til praktisk løsning av  
vandreleirene. Alternativt at vi avvikler vandreleirene. 
 
 Rapporten godkjennes. 

  
3.35 Rapport narkotikaarbeide.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-NAC Hilde Straumsheim, påpeker bl.a.: 

1. Målsettingen for antall tulipaner er min. 910.000.  
2. Siste oversikt før GRM viste 894.000 bestilte tulipaner. 
3. Mange forslag til årets tulipanpris, men noen av forslagene burde gått til 

ungdomsprisen 
 
Vedtak: Alle distrikter bør ha som mål 10 kurs i DMV. 
Rapporten godkjennes. 

3.36 Rapport internasjonalt arbeid.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-IRC Evy Einarsen påpeker bl.a.: 

1. Innbetaling til CSF II pr dato ca. 11 mill 
2. MD-IRC tar opp muligheten til en raskere opptrapping av bidragene til NSR-

prosjektene. 
Vedtak:  
GRL lufter ideen om en raskere opptrapping av NSR-midler under CC-møte i mai 
2008. 
Rapporten godkjennes. 
 
3.37 og 3.38. Regnskap LAN pr. 31.12.07. 
Regnskapet var ikke ferdig til GRM da vi fortsatt manglet sluttregnskapet fra Malawi. 
Det ble gitt en muntlig orientering om det foreløpige regnskapet. 
 
Det endelige resultatregnskapet viser et underskudd på kr. 143.026. Av dette skyldes 
underskuddet for faglig bistand ca. 55.000 mens resten, ca. 87.000 skyldes 
nedskrivning av verdien på dollarinnskudd som følge av den lavere kursen.  
 
Vedtak: Orienteringen tas til etterretning.  
 
3.40 Utgår. 
 
3.39 og 3.41 Regnskap for Stiftelsen ”Det er mitt valg” pr. 31.12.07. 
Som det fremgår av regnskapet, er dette gjort opp med et overskudd på kr. 438.000 
(223.000), mot et budsjett på kr. 178.000.  
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Resultatet er meget godt, og langt over det man regnet med etter 3 kvartaler. De 
viktigste tingene er: 

• Det er arrangert langt flere kurs enn i 2006, og tilnærmet det antall det var regnet med 
i budsjettet.  

• Andre inntekter er sponsing fra Krimfo AS 
• Salget av bøker ut over det som følger med på kursene ligger kr. 195.000 over budsjett 

og kr. 140.000 over 2006. 
• Når vi fikk tildeling fra Sosial- og Helsedirektoratet (SHD), var tilskuddet til 

høgskolekurs redusert. Derfor fikk vi kun refundert kr. 244.000 mot budsjettert kr. 
544.000. 

• Lønnskostnadene ligger vel ½ mill under budsjett, dels pga sykdom, dels pga. lavere 
bemanning. 

• Den lang sykdomsperioden til spesielt en av de ansatte, medførte at vi ikke fikk gjort 
på langt nær så mye prosjektarbeide (som betales av SHD).  

• Varekost på bøkene er meget lave, da alle nye bøker er betalt av bevilgningen fra 
SHD. 

• Det ble tidligere estimert et overskudd på vel kr. 200.000. At overskuddet ble 
betydelig høyere skyldes dels flere kurs og dels at ansatte drev utviklingsarbeide som 
blir betalt av SHD. 
 
Vedtak i AU: Regnskapet tas til orientering. 
 
3.42 Referat fra styremøtene i DMV 27.8.2007. 
Det ble fremlagt referat fra styremøte i DMV. 
  
Vedtak i AU: Referatet tas til orientering.  

 
3.43 og 3.44 Måltall pr. 31.12.2007 
 
Det er nå utarbeidet måltall i alle distriktene. Sammendragene viser bl.a.: 

1. Medlemstall er 12.672, en nedgang på 281 fra 30.06.07. Målet er 13.319 
2. Ingen ting skjer med Leo-klubber 
3. Innbetalingen til Leo-arbeidet og ungdomskontoen over målet – meget bra. 
4. Innbetalingen til CSF II er ca. 11 mill. Når vi målet på 14,6 mill? 
5. Vi mangler ca. 20.000 for å nå målet på NSR prosjektet 
6. Tulipanbestillingen er på 881.000. Høyere enn i 2007, men 27.000 under målet. 

Antallet som bestilles lokalt økende, og er et stort problem. Det må gjøres noe med 
dette før neste aksjon.  

 Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering. 
 
3.45 Lions Mint – rapport for 2007. 
Det er solgt 17 kartonger mer enn i 2006. Dette betyr et større overskudd for året 
2007. Imidlertid ble lageret tomt, og det er kjøpt inn 7700 nye kartonger (11 tonn). 



 5

Både innkjøpspris, frakt og andre kostnader har økt, slik at fortjeneste pr. kartong vil 
gå ned.  
Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering.  
LC Randaberg gis en stor takk for en flott jobb.  
 
3.46 Statusrapport PR.  
Det ble fremlagt en rapport utarbeidet av informasjonskonsulent Vibeke Aasland., som 
bl.a. omhandlet: 

1. Mye av arbeidet dreier seg nå om informasjonskampanjen. Det er helt 
avgjørende at klubbene har gjennomført fornyelsesprosjektet for å lykkes. 

2. Det er stadig fornyelse i The Lion. I nr. 5 vil det bli gjennomført en 
spørreundersøkelse der teknikken i julekalenderen blir brukt. 

3. Juleaksjonen ble vellykket til tross for at man kom i gang for sent. 
4. Det blir laget en presentasjon til de reklamefrie dagene i TV 2 og TV Norge. 

Vedtak: Rapporten godkjennes 

 
3.47 Statusrapport IT 
Det ble fremlagt en rapport utarbeidet av informasjonskonsulent Vibeke Aasland., som 
bl.a. omhandlet: 

1. Det blir innarbeidet ny klubbstandard for E-site. 
2. Vi vurderer ekstern hjelp for å forenkle nyhetsvisning 
3. Søkerboks på postnummer lagt inn på startsiden 
4. Månedsrapport som ble borte når vi overtok medlemsoverføring til Oak Brook 

er fremdeles ikke løst rent teknisk 

 Vedtak: Rapporten godkjennes. 

3.48 NSR Minsk. Statusrapport.  
Prosjektleder Erik Evang hadde utarbeidet en statusrapport pr. februar 2008. Av 
rapporten fremgår det at man nå er i gang med første fase i rehabiliteringen. 
100 % finansiering av prosjektet er fortsatt ikke løst. 
For å unngå stopp i arbeidet, søkes det om et likviditetslån fra MD 104 mot garanti fra 
Distrikt K. Se sak 7.10.  
 
Vedtak i AU. Rapporten tas til orientering. 

4. Planer 
 
4.13 Mål og statusrapport for distriktene A – K 
Samtlige distrikter hadde sendt inn sine statusrapporter. 
 
Vedtak: 
Statusrapportene godkjennes. Guvernørene oppfordres til å ta en gjennomgang av 
rapportene for å gjøre disse mer lesevennlige.  
Det avtegner seg allerede nå visse avvik i de oppsatte måltall, og rapportene til mai 
møtet må derfor inneholde reviderte tall. 
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4.14 Strategiplan for 2008 - 2016 
En komité bestående av AGRL Ole Fjeldtvedt, IPDG Inger Elise Bergaust og GRL 
Helge Toftner har fremlagt forslag til revidert strategiplan for perioden 2008 – 2016.  
 
Det ble fremmet forslag om en del mindre endringer som er tatt inn i det forslaget som 
fremmes til Riksmøte i Haugesund.  
 
Vedtak: Strategiplanen med de foreslåtte endringer vedtas, og kan fremmes på 
Riksmøte i 2008.  
Planen revideres i 2011, og fremlegges på Riksmøte i 2012. 
 
4.15 Langtidsplaner for 2008 – 2011 
Eter innspill fra MD fagsjefene, fremmet AGRL Ole Fjeldtvedt forslag til revidert 
langtidsplan for 2008 – 2011.  
Det ble fremmet forslag om en del mindre endringer som er tatt inn i det forslaget som 
fremmes til Riksmøte i Haugesund 
Vedtak: Langtidsplanene for organisasjon- og utvikling, ungdomsarbeid og nasjonalt- 
og internasjonalt arbeid godkjennes, og fremmes som forslag på Riksmøte i 
haugesund.  

Organisasjon og administrasjon. 
 
5.08 Informasjonskampanjen i Lions Norge 
Etter at medieplanen er godkjent, er budsjettet for kampanjen som følger (NOK 1000): 
 

 
Vedtak: Overnevnte overslag godkjennes.  
 
5.09 Representasjon ved de nordiske Riksmøter.  

Inntekter: 
Ekstra medlemskontingent   2.530 
Over driften i 2007/08      250 
Over driften i 2008/09      350 
Del av reklamebudsjettet i 2007/08       50 
Fra Oak Brook USD 1.750 – 10 distrikter      96 
Ekstra over driften i 2007/08 (moms)    150 
Total      3.426 
 

Kostnader: 
Annonser     2.740 
Produksjon av annonsemateriell       75 
Medierådgivning/forhandlinger       50 
PR byrå        150 
Vervebrosjyre          46 
Plakater          80 
Påløpt pr. dato        180  
Reserve        105 
Total      3.426  
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Vedtak: GRL reiser til Danmark, D til Sverige, B til Finland og H til Island. 
 
 
 
 
 
 
 
5.10 endring av reglene for representasjon ved de nordiske Riksmøtene. 

Vedtak: Forslaget godkjennes. Administrasjonen utarbeider reviderte retningslinjer.  
 
5.11 Prokura til generalsekretæren. 

 
Vedtak: Generalsekretæren meddeles prokura innenfor den til enhver tid gjeldende 
stillingsinstruks.  
Administrasjonen tar seg av det praktiske i forhold til enhetsregisteret i Brønnøysund. 
 
5.12 Endring av vedtektene for Lions Ungdomspris. 

Representasjon på de andre Nordiske Riksmøter, går på omgang mellom distriktene.  
I 2008 er det distriktene D og H som skal delta. I tillegg blir det loddtrekning mellom  
distriktene B og J.  
 
Riksmøtene er som følger: 
Sverige 16 – 18 mai 
Danmark  6 – 8 juni 
Finland  6 – 8 juni 
Island  25 – 26 april 
 

I tråd med praksis fra de øvrige nordisk land, bør MD 104 være representert med våre øverste 
tillitsvalgte, GRL og AGRL, som jo også er de som har jevnest kontakt landene i mellom. Når 
disse er forhindret bør sittende DG representere, iflg et rotasjonssystem 
 
Forslaget går derfor ut på at 
- GRL representerer MD104 på de nordiske lands Riksmøter 
- dersom GRL ikke kan delta, representerer AGRL MD104 
- AGRL bør representere på minst ett av Riksmøtene 
- i tilfelle ingen av disse kan delta, representerer en DG MD104 etter et 
  rotasjonssystem,  f.eks. alfabetisk rekkefølge 
- ved flere forfall vil neste DG i rekkefølgen representere 
 
Ordningen gjøres gjeldende fra Lionsåret 2008/2009. 

Generalsekretæren har i dag ikke anledning til å undertegne noe dokument som skal signeres 
på vegne av Lions Norge. I.flg. firmaattesten er det styrets formann og et styremedlem som 
har anledning til å signere. 
 
Dette er meget upraktisk og medfører store forsinkelser. I tillegg er det et dårlig signal utad at 
generalsekretæren i en så stor organisasjon ikke kan signere den enkleste avtale. 
 
En tildeling av prokura vil kun gjelde innenfor den stillingsinstruks som til enhver tid er 
gjeldende. 
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Vedtak: 

 
5.13 Statutter for klubbenes infopris. 
Det er fremmet forslag om å innstifte klubbenes infopris. Dette gjøres for å inspirere 
Lionsklubbene til å bruke nettsidene til å informere sitt nærmiljø og medlemmer om 
hva Lions arbeider med.  
 
Vedtak: De foreslåtte statuttene vedtas som statutter for Lionsklubbenes infopris.  
 
5.14 Innstilling fra ROLF-komiteen. 
 

Komiteen har kommet med forslag til følgende vedtak: 

YC i 104 G, Marith Tørnby Jensen, har stilt spørsmål om hvorledes  
punkt 1 i vedtektene skal tolkes. Bl.a. har det vært reist spørsmål om det kun skal være innsats 
i sitt nærmiljø som kvalifiserer.  
 
For å rydde av vegen en mulig feiltolkning på dette punktet, er det foreslått at følgende i 
første setning utgår:” i sitt lokalsamfunn”.  

Punkt 1 i vedtektene endres til: 
Lions ungdomspris skal gis til en ungdom/eller en gruppe ungdommer som gjennom frivillig 
innsats har gjort en spesiell innsats for sine medmennesker. 

På Guvernørrådsmøtet 16. – 17. februar 2007 ble følgende vedtatt: 
 
”Det opprettes en komité som skal gjennomgå gjeldende lover, arbeidsordning, 
reglement og prosesser”. 
 
Komiteen består av: 
   
  IPDG Knut H. Peterson, leder 
  PDG Tom Sletner 
  IPDG Hroar Thorsen 
    DG Martha Kalland 
 
Komiteen fikk følgende mandat: 
 

• Forenkling av prosesser 
• Delegering av myndighet  
• Endring av grenser for bevilgninger (for fagsjefer og AU) 
• Fjerne unødvendige administrative saker fra sakskartet 
• Revisjon av lovverket for å støtte opp under foreslåtte endringer 
• Board policy manual 
 
Komiteen skal kunne utfordre gjeldende nasjonale og internasjonale lover og 
arbeidsordninger for Lions.  

Komiteen skal i tvilstilfelle søke bistand i lovkomiteen. 

Komiteen leverer sin innstilling innen 15. januar 2008. 
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Vedtak: 
GR går i hovedsak inn for komiteens forslag, dog med unntak av punkt 8. GR påpeker 
at det er viktigere å benytte et verktøy og en metodikk som sørger for at GRM tar tak i 
de oppgavene som står foran og/eller er ugjorte, enn å tvinge ledere 
til å ta i bruk RTP slik som beskrevet. 
 
GR forutsetter at eksisterende regelverk oppdateres i tråd med 
forslagene. Det oppnevnes en komité som får dette som mandat, med 
målsetting om å ha dette klart senest til GRM nov. 2008, inkludert 
eventuelle nødvendige forslag til Riksmøte 2009. 

Under punktet om sammensetningen ar GRAU hadde Guvernørrådet divergerende 
synspunkter. Noen ønsket å gå tilbake til ordningen med to av årets distriktsguvernører 
i tillegg til GRL og AGRL. Etter en prøvevotering gikk Guvernørrådet enstemmig inn 
for forslaget fra ”Rolf-komiteen” med et GRAU bestående av GRL, AGRL og en av 
årets distriktsguvernører. Som en del av forslaget er det forutsatt at GRAU skal ha 6 
møter (derav 3 telefonmøter), mot nå 4 møter som alle finner sted på Lionskontoret. 
Denne ordningen vil være kostnadsbesparende, og forutsetter også at sakene har 
kortere behandlingstid. Med utvidede rammer betyr det at færre av de generelle saken 
skal behandles i Guvernørrådet som derved vil få mer tid til å drøfte saker som gjelder 
av stor viktighet for organisasjonen. 
Forslaget fremmes for Riksmøte i 2008 og krever 2/3 flertall for å bli vedtatt. 
GRAU mener forslaget om endret sammensetning av GRAU bør fremmes allerede 
på RM 2008. 

1. Planprosessen for AGRL og VDG’ene gjennomføres slik som beskrevet under 
punktet ”Planprosessen”. 

 
2. Guvernørrådsmøtene gjennomføres som beskrevet under punktet 

”Guvernørrådsmøtene” 
 

3. AGRL deltar i VDG opplæringen og DG-Elect opplæringen 
 

4. Ledelse og ledelseskonseptet for planprosess og guvernørrådsmøter tas inn i 
VDG opplæringen. Tilsvarende opplæring gis i.f.m. Riksmøtet for årets 
AGRL/VDG’er. 

 
5. Arbeidsutvalgets sammensetning endres til GRL, AGRL og en DG. AU’s 

møtefrekvens økes som beskrevet i punkt om ”Arbeidsutvalget”.  
 

6. Søknader sendes administrasjonen, med kopi til gjeldende DG.  
- Søknader opp til og med kr. 20 000,- avgjøres av administrasjonen.  
- Søknader mellom kr. 20 000,- og kr. 100 000,- avgjøres av Arbeidsutvalget    
  etter uttalelse fra fagsjef. 
- Søknader over kr. 100 000,- avgjøres av Guvernørrådet etter uttalelse fra  
  fagsjef og  behandling i Arbeidsutvalget. 

 
7. Fagområdene PR og IT legges til stillingen: Informasjonskonsulent. 

Fagområdene skal behandles likt som øvrige fagområder i MD 104. 
 

8. Til punktene som gjør en person kvalifisert til å kunne stille til valg som VDG  
tilføyes funksjonen ”fagsjef” sammen med soneleder, Regionleder og DS/DK. 
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Når det gjelder forslaget om å ”tilføye” at funksjonen fagsjef kvalifiserer til å bli valgt 
som VDG, strider dette om de internasjonale lover, og kan derfor ikke bli vedtatt. Det 
anbefales imidlertid å søke Oak Brook om dispensasjon fra denne regel, noe som 
normalt har blitt innvilget.  
 
Det ble vedtatt å opprette en ”Komité ROLF II” 
Mandat: Samordne og forenkle MD104 sine lover, instrukser og reglementer i 
tråd med anbefalingene fra Rolf-komiteen - med sikte på å legge 
behandlingen av enkle saker ("ekspedisjoner") til administrasjonen og 
GRAU. 
 
Komitémedlemmer: 
Hroar Thorsen 
Helge Toftner 
Tom Sletner 
Marith Jensen Tørnby 
Komiteen konstituerer seg selv. 

6. Økonomi 
 
6.14 og 6.15 Regnskap MD 104 pr. 31.12.200 
Regnskapet viser et underskudd på kr. 137.000 mot et budsjett underskudd på kr. 
251.000, altså en forbedring på kr. 113.000..  
På grunn av den store nedgangen i antall medlemmer, er det en inntektssvikt på ca. kr. 
60.000 som er kompensert med lavere kostnader.  
 
Vedtak: 
Regnskapet godkjennes. 

6.16 Utbetalinger fra narkofondet. 
Pr. 31.12. 2007 er det utbetalt kr. 776.234 fra narkofondet. Fondet var på totalt 2,4 mill 
ved årsslutt. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering 
 
6.17 Katastrofeberedskapen. Status pr. 31.12.07. 
Det er i 2. halvår 2007 utbetalt kr. 620.000 i tillegg til kr. 143.000 av det allerede 
bevilgede beløp til Sri Lanka. Fondet er pr årsskifte på 2,7 mill. 
 
6.18 Beitoleiren 2009 
Pr. 23.01.08 var det innbetalt kr. 489.000 fra 280 klubber. Fortsatt mangler det ca. kr. 
60.000 for å få budsjettet i balanse.  
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering. Leirledelsen får anledning til å sende en ”mild” 
påminnelse til de klubbene som enda ikke har bidratt. 
 
6.19 Budsjett 2008/2009 
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Vedtak: Budsjettet med et overskudd på kr. 7.765 godkjennes. Kontingenten fastsettes 
til uendret kr. 400.- pr medlem. Dersom forslag som har økonomisk konsekvens blir 
vedtatt på Riksmøtet, må kontingenten økes tilsvarende. 
 
6.21 Ikke innbetalte kontingenter 
Ikke innbetalt er pr dato kr. 18.300 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering 
 
6.22 Fullmakt til hovedkomiteen for LRF 2009 
Hovedkomiteen for Lions Røde Fjær 2009 ber om fullmakter til å foreta de 
nødvendige innkjør for å få gjennomført en aksjon i mars 2009. 
 
Vedtak: Hovedkomiteen bes fremlegge budsjett for Lion Røde Fjær 2009 med en 
kostnadsramme innefor 15 % av målsetting på brutto inntekter (inkl. pins og bilfjær, 
men eks. andre produkter).Hovedkomiteen ved leder Rune Johansen gis fullmakt 
innenfor denne rammen.  Avtaler med en total kostnadsramme på kr. 300.000 inkl 
moms skal godkjennes av GRL. 
Det skal avgis regnskap til hvert Guvernørrådsmøte.  
 
7. Bevilgningssaker. 
 
7.06 Bevilgninger fra Mintfondet. 
Det er høsten 2007 utbetalt kr. 69.000. Fondet er på kr. 380.000 før innbetaling for 
salget i 2. halvår 2007. 
 

GS har i samarbeid med GRL utarbeidet et revidert forslag som går i +/- 0. I dette forslaget er 
hovedtrekkene: 

• Det er regnet kontingent for 12.700 medlemmer 
• Bemanningen er uforandret, men det er satt av noe mer til ”løsarbeidere” 
• Nivået på de forskjellige fagområdene opprettholdes for de generelle områder, men 

økes for fagsjefseminaret som er planlagt over to dager på Haraldvangen 
• Det gjøres noen endringer i VDG-opplæringen og GR/AU møtene (se sak 9.06) som 

medfører noe økte kostnader. 
• I posten reiser/møter er det budsjettert med kr. 20.000 i kjøp av klimakvoter. 
• Netto kostnad for The Lion øker med ca. kr. 40.000, mye pga svakere dollarkurs og 

færre medlemmer. Det regnes fortsatt med et bidrag fra Oak Brook på USD 6 pr. 
medlem. 

• Vi skal reforhandle noen av IT-kontraktene, og regner med å redusere kostnaden med 
minst kr. 35.000 

• Vi øker reklamebudsjettet fra kr. 100.000 til kr. 200.000 da vi ønsker å legge inn en 
oppfølging av informasjonskampanjen 

• Det er regnet med et bidrag til informasjonskampanjen på kr. 350.000 som er i tråd 
med vedtaket på RM i Tønsberg. 

• Med høyere innskuddsrente enn i dette Lionsåret, vil renteinntektene øke med ca. kr. 
50.000 i forhold til 2006/07. (Gj. 3 mill – 5 % pa) 

• Budsjettet er saldert med en antatt refusjon av moms. For 2006/07 fikk vi ca. kr. 
580.000, og det er regnet med kr. 550.000 i budsjettet. Det er alltid en usikkerhet med 
dette, da man er avhengig av at Regjeringen bevilger nok penger til refusjonen. 

• Dette er et meget stramt budsjett, og forutsetter en positiv holdning fra alle parter.  
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Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
7.07 Søknad til Mintfondet fra distrikt D 
Barnehjemmet i Bucuresti i Romania mangler ca. 1,3 mill for å bli sluttfinansiert. Av 
dette har klubbene skaffet 1,1 mill. Det søkes om å få finansiert resten, kr. 200.000. 
 
Vedtak: Søknad om bidrag fra Mintfondet på kr. 200.000 innvilges. 
 
7.08 Garanti for ungdomsleir i D 
Distrikt D søker om en garanti for bortfall av inntekter på. Kr. 10.000 i forbindelse 
med ungdomsleiren sommeren 2008. 
 
Vedtak i AU: Søknaden innvilges. 
 
7.09 Søknad om lån til sluttfinansiering av barnehjemmet i Romania. 

 
Vedtak: 

 
7.10 NSR Minsk. Søknad om lån 

 

 
Vedtak:  

Det er nå inngått forlik i saken om barnehjemmet i Romania. Imidlertid har distriktet et 
likviditetsproblem da sluttbeløpet skal betales den 20. februar, mens klubbenes innbetalinger 
vil komme over tid de neste 2 – 3 årene.  
 
Distriktet ved PDG Per Gunnar Nyheim har vært i forhandlinger med Lions Norge om å få til 
et likviditetslån slik at det fremforhandlede beløpet kan betales som avtalt i sluttavtalen.  
 
De fleste klubbene i distriktet har skriftlig bundet seg til å innbetale et beløp som tilsvarer kr. 
2.654 pr. medlem. Men en rekke klubber har ikke likviditet til å innbetale alt nå, og det 
oppstår derfor et likviditetsbehov.  
 
Anmodningen gjelder altså differansene mellom det klubbene har forpliktet seg til å betale, og 
det de har innbetalt. Samtlige klubber vil avgi skriftlig garanti for innbetaling av restbeløpet. 
Vi anser derfor at disse garantiene er sikkerhet god nok til å kunne yte det forespurte lånet 
begrenset oppad til 1,3 mill. Renter blir å beregne til den renten Lions Norge har på sine 
innskudd.  

Distrikt 104 D innvilges et lån på inntil kr.1 300 000 til delvis dekning av det beløpet 
distriktet er pålagt å betale for sluttføringen av barnehjemmet i Romania. Lånet tilbakebetales 
etter hvert som klubbene i distrikt 104 D innbetaler det de har bundet seg til. Distrikt 104 D 
har selv ansvaret for at klubbene innbetaler i henhold til avtale.  
Som sikkerhet for lånet ligger signert tilsagn fra hver enkelt klubb.  
Lånet skal være fullt innbetalt senest den 20. mai 2011. 
Renter beregnes etterskuddsvis hvert år til den rentefot Lions Norge har på sitt innskudd i 
Nordea. 

For å fullfinansiere Minsk-prosjektet, er det behov for ca. NOK 1 mill. Det jobbes med å 
skaffe disse pengene på mange hold, men så langt er intet konkret.  
Det vil bli fremmet forslag på DM i 104 K om forlengelse av innbetalingen fra klubbene.. 
Dersom dette vedtas, vil klubbene innbetale kr. 200 pr medlem pr år til 2012/13, noe som vil 
gi anslagsvis NOK 1 mill. 
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8. Andre saker. 
 
8.10 Jury fotokonkurranse 
Vedtak: Jury for den internasjonale fotokonkurransen oppnevnes slik: Vibeke Aasland, 
Otto brødholt og Bjørn Aslaksen 
 
8.11 Møtedatoer 2008/2009 
Vedtak: Møtedatoer fastsettes som oppsatt. Det vil bli endring på møtested for GRM i 
august.  

9. Riksmøtesaker. 
 
9.01 Oppnevning av møteledere til Riksmøte i Haugesund. 
Vedtak: Følgende oppnevnes: 
 Tidligere guvernørrådsleder Martin Haakull, LC Sokndal, møteleder 
 Assisterende guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt, bisitter 
 
9.02 Nominasjon av lovkomiteen. 

 
Vedtak: Som innstilt fra Guvernørrådet. 
 
9.03 Foreløpig møteplan på Riksmøte i Haugesund 
Vedtak: Den oppsatte møteplan tas til orientering. 
 
I de øvrige sakene til Riksmøte, refereres kun vedtakene. Forslagene er inntatt i 
riksmøtepapirene og det fulle saksdokumentet ligger tilgjengelig på nettet. 

Under forutsetning av at distriktsmøte i 104 K vedtar at klubbene i distriktet  skal innbetale  
kr 200/medlem/år frem til og med Lionsåret 2012/2013, innvilges distriktet en låneramme på 
inntil kr. 1.000.000. Trekk på lånerammen gjøres etter hvert som likviditetsbehovet oppstår.  
Dersom det innvilges andre bidrag til prosjektet eller klubber i Norden innbetaler som bidrag 
til prosjektet, skal slike innbetalinger gå til nedbetaling av lånet.  
Lånet forrentes med den til enhver tid gjeldende innskuddsrente Lions Norge har på sin 
innskuddskonto i Nordea 

Guvernørrådet foreslår at følgende innstilles overfor Riksmøte i 2008 som lovkomite for 
2008/2009: 
            PDG Tom Sletner, LC Heggedal, leder 
 Lions Knut Relbo, LC Oslo/Abildsø-Manglerud 
 Lions Finn Ramstad, LC Asker (advokat) 
Alle tre har akseptert å ta gjenvalg 
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9.04 LC Oslo/Rustad. Forslag om opprettelse av ”Environmental Chairperson” 
Vedtak: 

 

9.05 Forlengelse av funksjonstiden for MD-LDC 
Vedtak: 

 
9.06 Innstilling fra Rolf-komiteen 
Saken er flyttet til 5.14 
 
9.07 LC Oslo/Slemdal. Gjeninnføring av MD-PRC funksjonen 
Vedtak: 

 
9.08 Fullmakt til å starte arbeidet med å finne et nytt land for vårt øyehelsearbeide. 
Vedtak: 

 
9.09 Saken er trukket. 
 
9.10 LC Oslo/Slemdal forslag om oppfølging av aksjoner. 
Vedtak: 

 

Guvernørrådet ser positivt på forslaget, men foreslår en annen løsning enn LC 
Oslo/Rustad.  
Guvernørrådet ønsker at Lions Norge vil forsterke miljøfokuset i alle sine 
aktiviteter, men ser ikke behovet for egen MD-HEC på nåværende tidspunkt.  
Det henvises også til forslagene i den nye strategiplanen for 2008 – 2016. 
I langtidsplanen er målet at ”Lions skal være en miljøbevist organisasjon” og at vi 
skal vurdere miljøbelastningen i våre prosjekter og ta hensyn til dette.  
Miljø plasseres faglig under MD-IRC. 
Miljøaspektet skal innarbeides i reglementene til alle fagområder.  
Gjennom dette skal Lions Norge bli mer synlig i miljøspørsmål. 
Det henvises også til budsjettet for 2008/2009 der det er lagt inn kr.20.000 til kjøp 
av klimakvoter (som del av reisebudsjettet) 

Funksjonstiden for MD-LDC forlenges med et år til 30.06.2009 for å komme inn på samme 
turnusordning som de øvrige land i Europa. 

MD-PR funksjonen gjeninnføres ikke. MD-PR funksjonen ivaretas av Lionskontoret ved 
informasjonskonsulenten.  
Guvernørrådet har lagt avgjørende vekt på historikken og det nesten enstemmige vedtaket i 
2003 om å legge ned MD-PR-funksjonen. Det legges også vekt på erfaringer man har hatt 
tidligere, noe som førte til vedtaket om nedleggelse. Det legges også vekt på at når man har 
større aksjoner (Lions Røde Fjær, Lions Tulipanaksjon, informasjonskampanje etc.) må 
profesjonell hjelp kjøpes. 

Riksmøtet gir administrasjonen v/ Lions Aid Norway i oppdrag å foreslå nytt område for 
øyehelseprosjekt etter Uganda og Malawi. Forslaget skal ikke kreve innbetaling fra klubbene 
utover det som kommer inn under Campaign SightFirst II. Forslaget legges frem for riksmøtet 
i 2009 til godkjenning. 

Oppfølgingsplan for informasjonskampanjen vil bli fremlagt på Riksmøte i Haugesund. En 
evaluering vil bli gjort høsten 2008 etter at kampanjen er sluttført og man ser resultatene.  
Guvernørrådet har ansvaret for å oppnevne de komiteer som er nødvendige i dette arbeidet.  
På distriktsnivå må hvert enkelt distrikt legge opp rutiner for overføring av erfaring til neste 
komité og tillitsvalgte.   
Forslaget oversendes Guvernørrådet til behandling.  
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9.11 LC Oslo/Nordberg. Forankring i klubbene i store saker 
Vedtak: 

 
9.12 LC Vang Forslag om å endre navnet på NA-området. 
Vedtak: 

Guvernørrådet er enig i at større, prinsipielle forslag kan sendes ut på høring. Dette er for 
eksempel innarbeidet i reglementet for Lions Røde Fjær § 2.4. Guvernørrådet er ikke enig i 
hva LC Oslo Nordberg skriver om informasjonskampanjen. Riktignok er det ikke gjennomført 
en høring, men klubbene har gjennom snart to år blitt presentert for kampanjen både på 
distriktsmøter, Riksmøter, hjemmesidene og The Lion. 
Vedtak: 
Guvernørrådet å foreslår at saken oversendes neste års Guvernørråd som bes utarbeide 
retningslinjer for hvorledes saker av større og prinsipiell viktighet skal sendes ut til klubbene 
på høring. Retningslinjene innarbeides i arbeidsordningen, og må inneholde bl.a. tidsfrister, 
hvem som har ansvaret for å vurdere høringsresultatene og hvorledes høringsresultatet skal 
kunne brukes videre.  

Guvernørrådet er enig i at tiden er moden for å skifte navn på NAC-området. Dette har 
aktualisert seg enda mer etter at MD-NAC har fått det overordnede ansvaret for freds- 
plakatkonkurransen. Imidlertid pendler det foreslåtte navnet inn på fagområdet YC, og det 
foreslåtte navnet dekker derfor ikke helt det fagområdet MD-NAC nå har.  
Vedtak: 
Guvernørrådet ser positivt på å endre navnet på MD-NA området. Det har derfor allerede satt 
ned en komité som har som mål å legge frem forslag til nytt navn til Guvernørrådsmøte i mai, 
og som deretter fremmes som forslag på Riksmøte.  
Komiteen består av MD-NAC Hilde Straumsheim, GRL Helges Toftner og MD-YC 
Christopher Knag. 



LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 16. og 17. februar 2008 

SAKSLISTE        (31.01.08) 
 

1. Åpning og konstituering     

2. Protokoller og referater.             Sakstype  Side  
 2.08 Protokoll fra guvernørrådsmøte 17. november.20067 B   

2.09 Referat fra CC møte i København 1. og 2. 12.2007   O      
2.10 Referat fra CC møte under NSR på Lidingø 18.01.08 O 
2.11 Referat fra NSR Rådsmøte på Lidingø   O 
2.12 Referat fra guvernørrådsmøte 18. november 2008  B 
        

3. Rapporter 
 
3.32 Rapport lederutvikling     B     
3.33 Rapport medlemsutvikling     B     
3.34 Rapport ungdomsarbeid      B     
3.35 Rapport narkotikaarbeid      B     
3.36 Rapport internasjonalt arbeide    B    
3.37 Kommentar til regnskap pr 31.12.07 for LAN   B    
3.38 Regnskaper pr. 31.12.07 for LAN    O     
3.39 Kommentar til regnskapet pr. 31.12.07 i DMV   O 
3.40 Utgår    
3.41      Regnskap pr 31.12.07 for DMV    O     
3.42 Referat fra styremøte i DMV 16.11.07   O    
3.43 Måltall pr. 31.12.2007     O      
3.44 Måltallene for områdene YC, ME, NA og IR  O     
3.45 Lion Mints – rapport  2007     O 
3.46 Statusrapport PR      B 
3.47 Statusrapport IT      B     
  

4. Planer 
 
4.13 Mål- og statusrapport for distrikt A – K   B    
4.14 Strategiplan 2008 – 2016      B    
4.15  Langtidsplan 2008 – 2011.     B    
4.16   
4.17   
4.18   



5. Organisasjon og administrasjon 
  
5.08 Informasjonskampanjen i Lions Norge   O   
5.09 Representasjon på RM i Norden    B   
5.10 Forslag om endring i reglene for representasjon på 
  Riksmøtene i de andre Nordiske land   B 
5.11 Tildeling av prokura til generalsekretæren   B  
   

6. Økonomi 
 
6.14 Kommentar til regnskap MD 104 pr 31.12.07  B   
6.15  Regnskap MD 104 pr. 31.12.07    B   
6.16 Utbetalinger fra narkofondet     O   
6.17 Katastrofeberedskapen. Statusrapport pr. 31.12.07  O 
6.18 Beitoleiren 2008-01-30     O 
6.18.1 Oversikter over innbetalinger til Beitoleiren   O   
6.19 Kommentar til forslag til budsjett for 2007/2008  O   
6.20 Budsjett for 2007/2008     B   
6.21 Ikke innbetalte kontingenter fra høsten 2007  O 
6.22         

7. Bevilgningssaker 
 
7.06 Bevilgninger fra Mintfondet  .   O   
7.07 Søknad om bevilgning fra Mintfondet. Distrikt D  B   
7.08 Garanti for ungdomsleir i D     B 
7.09 

8. Andre saker    
  

8.10 Jury fotokonkurranse      O   
8.11 Møtedatoer 2008/2009     O   
 

9. Riksmøtesaker 
 
9.01 Oppnevning av møteledere til Riksmøte i Haugesund B   
9.02  Nominasjon av lovkomiteen      B   
9.03 Foreløpig møteplan for Riksmøte i Haugesund  O 
9.04 LC Oslo/Rustad. Forslag om å opprette ”Human  
  Environment Chairperson”. MD-HEC.   B   
9.05 Forlengelse av funksjonstiden for MD-LDC   B 
9.06 Innstilling fra ROLF-komiteen    B 
9.07 Gjeninnføring av MD-PRC-funksjonen. Forslag fra 
  LC Oslo/Slemdal      B 
9.08 Fullmakt til å starte arbeidet med å finne et nytt land 



  for vårt øyehelsearbeide.     B 
9.10 LC Oslo/Slemdal – forslag om oppfølging av aksjoner B 
9.11 LC Oslo/Nordberg. Forankring i klubbene av store saker B 
9.12 LC Vang. Forslag om endring av navn på NAC-området B 
9.12.1 LV Vang. Forslaget      B 


